
14
3

80 ñò.
— – fl ƒ ¿  4  ¿ œ – » À  2 0 1 2
√ Œ ƒ » Õ ¿  2 2  ¡ – Œ …  8 0  ( 6 1 8 4 )

Парламент

Фантазия Креативност Рецитали

БСП ще иска вот на недоверие
заради АЕЦ „Белене”
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Фандъкова мечтае в София да
има само 500 бездомни кучета
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Артист пречупва реалността
в „Огледалото на Платон”
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Късна емисия култура
в „На седмото неб(ц)е”
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Петър Димитров за убийството
на българската енергетика
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Икономическата криза
поглъща Испания

Стр. 8

Над една трета от немски-
те фирми не биха инвестира-
ли в България отново, съобщи
на специална пресконферен-
ция управителят на Българо-
германската индустриална ка-
мара Митко Василев вчера.
Той представи резултатите от
анкета, проведена между чле-
новете на камарата, която се
прави всяка година.

35% от гласувалите в ан-
кетата на камарата са посо-

Германският бизнес
бяга от България

Няколко
ƒ”Ã»

Наталия
ГЕРГОВА

На Хелоуин, в наши дни,
трите вещици се завръ-
щат от небитието, но
тъй като времената вече
са модерни, вместо мет-
ли, те са яхнали прахос-
мукачки. Основната им
цел е да останат
безсмъртни и са готови
на всичко, за да го по-
стигнат. Така е във фил-
ма “Фокус-мокус”.

Пак в наши дни, яхнал
я самолет, я хеликоптер,
я лимузина, Бойко Бори-
сов прерязва ленти на
обекти. Току преди избо-
рите го правеше всеки
божи ден. Похвали се, че е
прерязал 2000 ленти, и
каза, че се чувствал като
фокусник. Фокус-мокус
и... в който и джоб да
бръкне, вади лента.

Вчера обаче го покани-
ха да обере едни други
ленти - черни - на закри-
тите фирми. И му казаха,
че черните ленти ще са
повече от ония възтор-
жени 2000 (стр. 7). Ами да,
през 2011 г. са фалирали
1300 фирми. А за послед-
ните три години броят
им се е удвоил, като само
строителните, които са
престанали да съществу-
ват, са 1100. По данни на
Евростат България е на
трето място в ЕС по
“умрели” фирми!

Само за един ден - вче-
рашния, 500 малки бензи-
ностанции са затворили
врати. Най-вероятно за-
винаги. Защото колкото
и собствениците им да
викат “фокус-мокус”, от
никой джоб не излизат
пари за нивомери.  Още
2000 фирми пък не са си
купили свързани с НАП
касови апарати. Фокус-
мокус и данъчните ще ги
затворят - временно (до-
като си купят апарат)
или завинаги.

Наричаме фокусници-
те още илюзионисти,
т.е. хора, които демон-
стрират илюзии. Много
е важно обаче да помним,
че илюзията не е нищо
друго, освен заблуждение,
измама на сетивата и
изопачено възприемане
на действителността. Стр. 16

чили, че не искат да инвести-
рат в страната, което е с бли-
зо 15% повече в сравнение с
2011 г., когато такъв отговор
са дали 21.5%. “Бизнесът в
България застудява”, заключи
Василев.

Само 12% от анкетираните
компании оценяват положи-
телно сегашната икономичес-
ка ситуация в страната, каза
Василев. Той цитира данни на
БНБ, според които през мина-

лата година германските ин-
вестиции са намалели нетно с
54 млн. евро. С натрупване от
2000 г. до 2011 г. германските
вложения в България са 1.8
млрд. евро.

Бизнесът се оплаква основ-
но от недостатъчно ефектив-
ната администрация, липсата
на правна сигурност и про-
зрачност при обществените
поръчки, корупцията и лоша-
та инфраструктура, въпреки че

Корупция, калпава администрация и липса на прозрачност
при обществените поръчки гонят инвеститорите

в тази област деловите среди
отчитат усилията на правител-
ството.

Около 40 на сто от компа-
ниите ще назначат още слу-
жители спрямо броя на персо-
нала през миналата година, а
15% имат намерение да пра-
вят съкращения, показват дан-
ни от допитването.

Резултатите от анкетата
ще бъдат предоставени на
правителството.

Ученици от хасковската гимназия по дървообработване и строителство “Цар Иван Асен Втори”
представиха вчера изработените в часовете по практика в двора на училището макети на
църквата “Св.Четиридесет мъченици”, строена от патрона на тяхното училище в подножието
на Царевец, и на възрожденски къщи от региона на Родопите и Източна Тракия

Фокус-мокус

ДЕРЕТЕ ГИ! ДЕН ГОДИНА ХРАНИ!
ИЛИ ЗА СПЕКУЛАТА ПО ПРАЗНИЦИ
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ремиерът Бойко Борисов беше
хванат вчера в изопачаване на
истината от вече бившия енер-
гиен министър Трайчо Трайков.
Причина за поредния задочен

Да се създаде възможност
за опрощаване изцяло на
кредита за образование,
финансиран от държавата,
при условие че студентите
са изрядни платци на осигу-
ровки след започването на
работа у нас, предложи
Камен Колев, зам.-председа-
тел на Българската стопан-
ска камара (БСК), по време
на седмото заседание на
Съвета за обществени
консултации към Комисията
по европейските въпроси и
контрол на европейските
фондове при Народното
събрание. Да се създаде и
единна система за състояни-
ето на качеството на работ-
ната сила, както и система
за планиране на държавния
прием в държавните универ-
ситети, предложи още Колев.
Повод за предложенията е
тревожната статистика, която
той представи по време на
срещата. Според нея 700
000 души в работоспособна
възраст са напуснали Бълга-

След доста години обмисляне българ-
ският премиер достигна до решението за
АЕЦ “Белене” и в крайна сметка всичко
опря до цената. Това заяви вчера пред
БНТ американският посланик у нас
Джеймс Уорлик. Според него проектът е
твърде скъп за България и става дума за
милиарди долари и доста време за изпла-
щане на тази сума. Съдейки по реакциите
на гражданите, Уорлик видял, че  преоб-
ладаващата част разбирали противоречи-
востта на проекта и високата му цена.

На въпрос, дали САЩ са повлияли за
взетото решение за руската ядрена цент-
рала, дипломатът заяви, че Борисов сам

Половината от деветимата настоящи членове на Комисията по досиетата се
очаква да получат втори петгодишен мандат след изтичането му утре. В момен-
та парламентарно представените политически сили подготвят кандидатурите за
следващата комисия. БСП е номинирала досегашния член на комисията Апостол
Димитров и работещия в администрацията на органа Георги Пангаров. ГЕРБ
изрази подкрепата си за председателя на комисията Евтим Костадинов.
Синята коалиция подкрепя Валери Кацунов. ДПС вероятно няма да подкрепи
сегашния член на комисията и неин зам.-председател Орхан Исмаилов.

Инициативeн комитет за честването на 250 години от създаването на “История славянобългарска”
бе учреден официално вчера под патронажа на президента Росен Плевнелиев

Снимка Мариета ТОМОВАБСК предлага опрощаване
на кредитите за образование

рия, 75% от тях имат висше
образование. Около 50 000
български деца и млади
хора учат в чужбина, а
вероятността да се върнат у
нас е малка. В същото
време развитието на компе-
тенциите и знанията в иконо-
миката ни България е на
едно от последните места в
ЕС-27. Иновациите в българ-
ските предприятия са малко,
а и изоставаме по много
показатели, свързани с
развитието на знанията и
уменията на работната сила.
Статистиката показва, че
само 1% са инвестициите в
образованието на работници-
те в българските предприя-
тия, докато за ЕС-27 е 15%.
В България 53% от населе-
нието ползва компютър за
всекидневната си работа, а в
ЕС - почти 80%.
Според Колев проблем е, че
предприятията у нас нямат
система за определяне на
дефицитите в познанията на
своите служители.

Трайков пак уличи
Бойко Борисов в лъжа
Още от 2009 г. се разработвал проект за внос на газ от Азербайджан

на Черно море и оттам за Варна и Бургас.
За целта обаче Грузия трябва да довърши
терминал на пристанището в Поти, а
България все още няма терминал за втеч-
нен газ. Бившият енергиен министър оба-
че бе категоричен, че проектът за дивер-
сификация е за компресиран, а не за втеч-
нен газ. За доставки на втечнено гориво
работи Румъния. Според Трайков техно-
логията с втечняване е по-подходяща за
пренос на по-големи количества, но стан-
циите за втечняване и регазификация са
скъпи. Цялата процедура щяла да излезе
на страната милиарди, които България
няма. Компресирането на газ е по-подхо-
дящо при по-малки количества и е по-ев-
тин вариант, анализира той.

Трайков обясни, че до момента на-

предъкът по преговорите с Азербайджан
бил малък, защото страната предпочита-
ла сухоземния маршрут през Турция, за
който вече имали договореност с Анкара.
Бившият енергиен министър бе категори-
чен, че е желателно и българският, и
румънският проект да останат като алтер-
натива за снабдяване с газ. И при компре-
сирането, и при втечняването обаче цена-
та е по-висока от използването на газо-

проводи, уточни ексминистърът.
При посещението си в Грузия преми-

ерът Бойко Борисов нападна и целия Евро-
пейски съюз. “Ще искаме помощ от Евро-
пейската комисия - експертна и финансова.
В зависимост от отговора ще ми стане ясно
дали в Европа искат реално диверсифика-
ция, или не, и това са само лозунги. На
практика до момента нищо не е работено
за диверсификация, каза още той.

П
спор между двамата стана изказване на
премиера, в което той заяви, че досега
никога не е работено по диверсификаци-
ята на газовите доставки на България чрез
внос на гориво от Азербайджан.

“Диверсификацията на газовите до-
ставки чрез внос от Азербайджан е про-
ект, по който се работи от 2009 година”,
отсече Трайков, опровергавайки думите на
Борисов. ДУМА припомня, че премиерът
обяви, че единственият реален маршрут
за доставките от Азербайджан е от Кас-
пийско море до грузинските пристанища

КОМИСИЯТА ПО ДОСИЕТАТА
МОЖЕ ДА ЗАПАЗИ ПОЛОВИНАТА
ОТ СЕГАШНИТЕ СИ ЧЛЕНОВЕ

Уорлик: Министър-председателят вложи
доста мисъл и взе правилното решение
за „Белене” заради цената

вземал своите решения след внимателно
обмисляне. Важно е да се диверсифици-
рат енергийните източници. България на-
истина държи на това да не разчита на
един източник или една страна, коменти-
ра още посланикът. Според него газът у
нас е много по-скъп, отколкото в САЩ,
защото няма диверсификация на енергий-
ните източници. Уорлик смята, че дивер-
сификацията ще доведе до намаляване на
цените в България, която не трябва да
зависи нито от Москва, нито от Вашингтон.

По темата за шистовия газ дипломатът
заяви, че първото, което трябва да се взе-
ме под внимание, е околната среда.

Премиерът Бойко Борисов е объркал сирийската столица Дамаск с ливанска-
та Бейрут в изявлението си след среща с арменския премиер Тигран Саргсян
в Ереван, съобщи вчера Медиапул. “Споделихме и тревогите си, които имаме
за Сирия, защото за българските журналисти казвам, те, арменците, имат
доста голяма общност в Бейрут, заявил Борисов, цитиран от БТВ. Едва след
като от делегацията му направили знак, Борисов се поправил: “Освен в
Дамаск, в Сирия, имат голяма общност и в Ливан, в Бейрут - изключително
много хора, които живеят в отделни точки на арабския свят”.
Това е втори подобен гаф на български държавник през последните дни, след
като Росен Плевнелиев, приемайки за пръв път в качеството си на президент
чужд държавен глава, се обърна към чешкия президент Вацлав Клаус и
делегацията му като към поляци.

Премиерът обърка Дамаск с БейрутПремиерът обърка Дамаск с БейрутПремиерът обърка Дамаск с БейрутПремиерът обърка Дамаск с БейрутПремиерът обърка Дамаск с Бейрут
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Òîâà ñà ðåàëíîñòèòå è òîâà ñà çàïëàõè, êîèòî ñà ðåàëíè, è àêî íèå
âñè÷êè íå îáåäèíèì óñèëèÿòà ñè - òàì, êúäåòî å íåîáõîäèìî, ñúñ
ñòðóêòóðíè ïðîìåíè, òàì, êúäåòî å íåîáõîäèìî, ñ îðãàíèçàöèîííè
äåéñòâèÿ, íî ñúùî òàêà è ñ íåîáõîäèìàòà ïðîìÿíà â
çàêîíîäàòåëñòâîòî, êîåòî äà äàäå ïî-áúðçàòà áúðçèíà çà ðåàêöèÿ â
òåçè òåíäåíöèè è òåçè äîêëàäè, êîèòî èçëèçàò.

Полицейската мисъл на Цветанов винаги е сложна‘

на недоверие към прави-
телството, ще е отказът от
строителството на АЕЦ
“Белене”, стана ясно вче-
ра. За да съберат необхо-
димите 48 гласа за внася-
нето на вота, социалисти-
те ще водят преговори и с
останалите партии в опо-
зиция. Очаква се искането
им да бъде внесено преди
великденската ваканция
на депутатите, а гласува-
нето да стане още идната
седмица.

Лидерът на БСП Сер-
гей Станишев подчерта,
че има пълни основания
да се иска вот на недове-
рие към правителството.
Отказът от строителството
на АЕЦ “Белене” трябва
да бъде основен акцент,
защото за пореден път
правителството води не-
предсказуема антинацио-
нална политика, поставя
под риск енергийната не-
зависимост на България,
както и бъдещето на яд-
рената енергетика. Той

БСП иска вот на недоверие
заради АЕЦ „Белене”

Не дължа извинения на никого,
отсече вчера лидерът на БСП Сер-
гей Станишев. Реакцията му бе
провокирана от въпрос дали ще се
извини на Георги Първанов, който
поиска това заради изказването му,
че ще тласне БСП към ГЕРБ. На-
скоро Първанов заяви, че настоява
Станишев да аргументира твърде-
нието си или да се извини, “защото
не моето семейство се храни от
крупни икономически договори със
сегашното правителство”.

Социалистите са склонни да обсъждат и
по-широка тема, но са категорични, че акцент
ще е отказът от атомната централа

Искане за вот на недоверие към правителството на ГЕРБ най-вероятно ще
бъде внесен в парламента още тази седмица, заявиха от БСП

повод заявеното намерение на БСП да внесе
такъв вот.

Последователната позиция на ДПС по този
проект винаги е била резервирана, официализи-
рана е и от председателя на партията пред
Националната конференция на движението,
припомни Местан. Той обаче побърза да се
застрахова, че по никакъв начин тази позиция
не можела да се възприеме като позиция в
подкрепа на кабинета. Местан посочи, че депу-
татите от движението не участваха в гласуване-
то на решението на Народното събрание за АЕЦ
“Белене” миналата седмица, тъй като няма
яснота и разчети за цената на парогазовата
централа, която правителството планира да
направи. Има много други теми, по които трябва
да се разисква вот на недоверие - цените на
горивата, състоянието на малкия и средния
бизнес, това, че България гони първите места
по ръст на безработица, коментира Местан.

11 кандидати са номи-
нирани за председател
на Националния съвет на
БСП от проведените до-
сега отчетно-изборни
конференции на общин-
ски организации на пар-
тията. Първите конферен-
ции започнаха през март
и досега са проведени
около 30 форума, съобщи-

Павлета ГЕОРГИЕВА

Политическият морал трябва
да е водещ мотив за участието
в политическата дейност, необ-
ходимо е формирането на ясни
каузи и пренебрегването на
личното облагодетелстване за
сметка на отстояването на идей-
ни мотиви. Това са някои от ак-
центите в подготвяната от БСП
резолюция на 48-ия конгрес на
партията, която бе представена
вчера от члена на ИБ на НС на
БСП Бойко Великов.

Три са основните раздели

Павлета ДАВИДОВА

О

СТАНИШЕВ НЯМА ДА СЕ ИЗВИНЯВА
НА ГЕОРГИ ПЪРВАНОВ

Станишев бе категоричен, че от
2005 г. насам е отстоявал принцип-
на позиция срещу премиера Бойко
Борисов и политиката, водена от
ГЕРБ. “В политиката е важна после-
дователността и предвидимостта.
Когато няма доказателства за после-
дователно поведение към ГЕРБ, не
съм аз този, който трябва да дава
доказателства. Не аз съм казал две-
те най-големи партии да направят
коалиция. На каква основа да пра-
вим коалиция с ГЕРБ”, възмути се

Станишев. Обясни, че не е възможно
да се търси спасение за държавата
от ГЕРБ заедно с ГЕРБ, а относно
намека за семейството му коменти-
ра, че не желае да слиза до такова
ниво на политическия дебат.

“БСП винаги е била, е и ще
бъде идейно-програмна партия.
Това ни позволява да печелим
доверие, посочи Станишев. Той
допълни, че нито една лидерска
партия не е оцелявала, когато е
била в опозиция.

11 кандидати номинирани за лидер на БСП

Левицата: Политическият морал е водещ за нас
на документа - “Демократична-
та промяна е неотложна”, “БСП
с отговорност за демократич-
ната промяна” и “Действена
БСП, средства и механизми за
промяна и обновление”. Вели-
ков подчерта, че е необходима
демократична промяна в
държавата заради антидемо-
кратичния и антисоциалния ха-
рактер на политиката, водена
от ГЕРБ. Частни и корпоратив-
ни интереси влияят в политиче-
ския процес и това е видно от
действията на ГЕРБ, алармира
социалистът. Той обобщи, че

БСП ще положи всички сили
предстоящите избори да бъдат
честни.

Организационната реформа
трябва да продължи и не счи-
таме, че е необходима нова ор-
ганизационна реформа, катего-
ричен бе Великов. Според него
трябва да се увеличи контролът
на дейностите, извършвани от
партийните организации, да се
създадат повече структури като
обединения и клубове по инте-
реси. Необходимо е доразвива-
нето на демократичните прин-
ципи в партията - преките из-

бори, вътрешнопартийните до-
питвания и референдумите са
предвидени по устав, подчерта
социалистът. Великов отхвърли
критиките, че уставът на БСП е
тромав и демодиран, като
изтъкна, че в него са застъпени
най-модерните тенденции за
развитие на пряката демокра-
ция. Делегираното представи-
телство дава възможност да
има максимално широко пред-
ставителство за членовете на
партията, допълни членът на
ИБ. По думите му, настоящата
децентрализация е пределно

допустимата, защото в противен
случай има опасност определе-
ни организации да се
превърнат “във феодални или
сепаративни структури”.

Социалистът обясни, че из-
борът на председател на пар-
тията от всички членове озна-
чава поставяне на лидера над
върховните органи на партията.
По думите му водещите евро-
пейски страни не избират пред-
седателя си чрез пряк избор.
“В повече от вековната ни ис-
тория такава практика не съще-
ствува”, допълни Великов.

припомни и думи на пре-
миера Бойко Борисов,
който точно преди година
изрази позиции в подкре-
па на проекта заради по-
тенциалното поскъпване
на тока.

“АЕЦ “Белене” от само-
то начало е български
проект, държавата прите-
жава 51% от нея. Като
стойност пак ще бъде
много по-евтина електро-
централа от много, които
се правят в момента.
Атомните електроцентра-
ли произвеждат ток на
много по-ниски цени от
други източници”, катего-
ричен бе Станишев. Той
допълни, че отказът от Бе-
лене не намалява енер-
гийната ни зависимост от
Русия. “Русия получава
това, което искаше. Ще
получат пари, без да из-
градят АЕЦ. Обещахме им,
че ще правим седми блок
на АЕЦ, евентуално и
осми. Те пак ще си полу-
чат своето - най-малкото
един руски реактор. Обе-
щаха им и газова елект-
роцентрала, която ще
бъде тяхна, на цени, два
пъти по-високи от тока на
Белене. Интересно е
откъде ще идва газът - от

Русия и от шистов газ. Не-
случайно темата за шис-
товия газ се подхваща от-
ново”, анализира лидерът
на БСП.

Социалистите започ-
ват преговори с опозици-
онните партии, те са гото-
ви да предложат и по-ши-
рока тема като провала на
енергийната и икономиче-
ската политика на прави-
телството, но са катего-
рични, че акцентът ще ос-
тане върху АЕЦ “Белене”.
Това е едно антинацио-
нално решение, което бе
взето без обсъждане,
няма ясни аргументи и
поставя под риск бъдеще-
то на енергетиката, отго-
ворността за него не бива
да се размива, категорич-
ни са от БСП. Депутатът
Ангел Найденов допълни,
че спирането на проекта
е директен удар срещу на-
ционалните интереси и
граничи с икономическа-
та глупост. Той обясни, че
за строителството на нов
блок в АЕЦ “Козлодуй” ще
минат 12-15 години, а ос-
вен че ще се вложат мно-
го средства, реакторът,
който имаме сега, едва ли
ще е най-модерният и си-
гурният след 15 години.

сновен акцент
сред мотивите,
които ще изтък-
не БСП в иска-
нето си за вот
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ха от “Позитано” 20.
От междинната инфор-

мация става ясно, че
Сергей Станишев е
предложен за председа-
тел на 16 конференции,
доскорошният президент
Георги Първанов има 6
номинации. Някои от от-
четно-изборните форуми
не са правили предложе-

ния за най-високия пар-
тиен пост, други пък са
номинирали повече от
един кандидат. Засега
своеобразния рекорд
държи общинската кон-
ференция на БСП в Кюс-
тендил. Сергей Стани-
шев, Георги Първанов,
Илияна Йотова, Янаки
Стоилов, Иво Атанасов и

Мая Манолова според
кюстендилските социали-
сти трябва да бъдат
обсъждани на конгреса
през май за най-високия
пост в партията.

Засега другите номи-
нирани са Драгомир
Стойнев, Георги Кадиев,
Георги Гергов, Корнелия
Нинова, Кирил Добрев.

ДПС против темата
за централата

Д
вижението за права и свободи няма да
подкрепи вот на недоверие към прави-
телството, ако темата е АЕЦ “Белене”.
Това съобщи вчера заместник-председа-
телят на движението Лютви Местан по
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Служители на чистота се отдадоха на заслужена обедна почивка
в центъра на София. Някои разпускаха в компанията на чаша кафе,

други се любуваха на столицата с шепа семки

90-годишна жена
загина при пожар

90-годишна жена загина при
пожар в дома си на ул. “Балчик”
в Пловдив. В понеделник късно
вечерта възрастната жена ре-
шила да се стопли и включила
електрическа печка. Минути след
това синовете на бабата чули
виковете й за помощ и я завари-
ли цялата в пламъци. Двамата
мъже успели да изгасят огъня,
но за съжаление било късно.

Малката Марина,
блъсната на
пешеходна пътека,
още е в кома

8-годишната Марина Ташко-
ва, която беше блъсната на пе-
шеходна пътека на бул. “Г. М.
Димитров”, е стабилизирана, но
още е в кома. Детето отваря
очи, но не отговаря. Момиченце-
то движи крайниците си, без
счупения ляв крак, който е на
екстензия. Все още обаче оста-
ват кръвоизливните точки в
ствола на мозъка, показали из-
следванията.

Задържаха мъж,
искал да открадне
5 бутилки уиски

32-годишен мъж бе заловен в
момент на кражба на 5 шишета
с уиски от магазин в Пловдив.
Около 20 часа в понеделник софи-
янец решил да си напазарува, без
да плати, от хипермаркет в гра-
да под тепетата. На изхода
мъжът бил задържан от охрана-
та на магазина с откраднатите
стоки - пет бутилки уиски и ком-
плект химикали на обща стой-
ност 128 лева.

Задигнаха 470 г
злато от апартамент

470 грама златни накити са
били откраднати от жилището
на 42-годишна жена в Пловдив.
Сигналът за  кражба от апарта-
мента на ул. “Чучулига” е бил
получен в понеделник. По първо-
начални данни между полунощ и
10.30 часа сутринта крадците са
влезли в апартамента, след като
са отворили прозорец. Те са взели
близо половин килограм златни
бижута и 110 лева, всичко на
обща стойност около 19 000 лева.

3,5 млрд. лв. годишен
оборот върти мафията
Сексуалните услуги най-доходни, носят
1,26 млрд. лв. на българските криминални мрежи

ОтличнициВеселка ВЕНКОВА

Б

ПРЕИЗБРАХА
ГЕОРГИ ЛОЗАНОВ
ЗА ШЕФ НА СЕМ

лизо 3,5 млрд. лв.
годишен оборот,
който е 4,7% от БВП
на страната, генери-
рат сивата, крими-

Съветът на електронните ме-
дии преизбра Георги Лозанов
за председател на надзорния
орган. По време на вчерашно-
то заседание Лозанов получи
пълно мнозинство от пет гласа.
Вторият мандат на Лозанов е
за една година, след което ще
се проведе ново редовно гла-
суване.

ДУМА припомня, че Георги
Лозанов беше избран за пред-
седател на СЕМ през април
2010, отново с пълно мнозинст-
во. Той е бил член на Нацио-
налния съвет за радио и теле-
визия от 1997 г. до 2001 г. и
негов председател за една го-
дина. Лозанов е преподавател
в СУ “Св. Климент Охридски” и
ръководител на катедра “Печат
и книгоиздаване” във Факулте-
та по журналистика и масова
комуникация.

По доклади на съответните служби и от експертиза-
та на Европол става ясно, че фалшиви евра “българско
производство” били засечени в обращение в 21 страни
от ЕС. От “печатницата” в Старозагорско “Сикрет
сървиз” пък открили долари в употреба чак в Чикаго.
За успехите при разкриването на нелегалните печатни-
ци за фалшива валута в Южна България Цветанов бла-
годари на евроатлантическите партньори.

налната и дванадесетте най-
значими организирани пре-
стъпни дейности в легалната
икономика у нас. Констатация-
та е в доклада на Центъра за
изследване на демокрацията
“Оценка на заплахите от теж-
ката и организираната пре-
стъпност в периода 2010-2011
г.”, представен вчера в НС.

Изводът е, че организира-
ната престъпност в България
прави значително по-малък
оборот в сравнение с периода
преди влизането на страната в
ЕС. Такъв размер на нелегал-
ната икономика обаче пред-
ставлявал сериозна заплаха
все още за развитието на
държавата.

Според доклада на ЦИД
свързаността на  “белите якич-
ки” и организираната престъп-
ност е основна заплаха, а ри-

скова форма на тази свърза-
ност била родната олигархия,
която се различавала от тази в
развитите държави. Анализът
на престъпността показвал, че
криминалните пазари се адап-
тират по различен начин към
кризата.

Темата бе обявена като
публична дискусия, организи-
рана от парламентарната ко-
мисия по вътрешна сигурност
и обществен ред и Центърът
за изследване на демокрация-
та. Разговор не се получи, за-
щото освен доклада, базиран
в голяма степен върху данни
на МВР, говориха главният се-
кретар, Цветанов, зам.-дирек-

торът на Европол Мишел Кие
и Алистър Уули от Агенцията
за борба с тежката организи-
рана престъпност SOCA, във
Великобритания.

В нелегалния пазар на сек-
суалните услуги се забелязва-
ло “свиване на потребление-
то” поради икономическите
сътресения в Южна Европа.
Въпреки “кризата” този вид
престъпност носи най-голям
приход за българските крими-
нални мрежи, възлизащ на
близо 1,26 млрд. лв. годишно.

При контрабандата и раз-
пространението на дрога тра-
фикът на хероин бележел спад,
защото  трафикантите предпо-

читали алтернативни на старо-
то Балканско трасе пътища.
Търсенето на марихуана, син-
тетична дрога и кокаин обаче
бележи ръст, сочи анализът.
Големината на вътрешния па-
зар на наркотици през 2011 г.
е оценен средно на около 350
млн. лв.

ДДС измамите на органи-
зираната престъпност се оце-
няват на около 700 млн. лв.
през 2010 г., което било свое-
образен спад, но въпреки това
нивата на загубите за бюдже-
та остават много високи и до-
стигат 10-11 на сто от приходи-
те от ДДС.

Пазарът на нелегални ци-
гари се превърнал в най-бързо
растящия в периода на криза-
та. За две години се е утроил,
за да стигне през 2010-а при-
близително 500 млн. лв., или
30-40% от общия обем прода-
дени тютюневи изделия в нату-
ра. Над 15 000 били участни-
ците в криминалните мрежи за
разпространение на нелегал-
ни цигари, в които участват
400 000-500 000 потребители.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Делото за убийството на студента Стоян
Балтов продължава на 10 май. Това стана
ясно след вчерашното разпитване на Софий-
ски градски съд на двама свидедели по слу-
чая. Единият е шофьор на такси в столицата
и е станал свидетел на спречкване между
две компании във фаталната нощ. По думите
му това, което видял, не можело да се наре-
че бой, а много малко спречкване. 5-10 ми-
нути след боя при него дошли две момчета
и едно момиче, които поискали да ги закара
до “Пирогов”. Свидетелят не си спомнял как
са изглеждали, помни само, че едното мом-
че е накуцвало, идвайки към колата. По вре-
ме на пътуването не е разговарял с момчета-
та, а само с момичето, което седяло на се-
далката до шофьора. Другият свидетел по
делото е работил в 6-то РПУ и е бил един от
екипа, изпратен на мястото по сигнал за ин-
цидент. На заседанието той разказа, че едно
от задържаните момчета е ругаело и е из-
ползвало нецензурни думи спрямо един от
полицаите.

Съдът обяви, че тройната експертиза ще
бъде разгледана на следващото заседание
през май, когато ще бъдат изслушани и дру-
ги двама свидетели.

ДУМА припомня, че на 5 декември 2008
година пред дискотека “Амнезия” в Студент-
ски град при сбиване беше убит студентът
Стоян Балтов. Подсъдими за убийството на
Балтов са Александър Данаилов, Вили Геор-
гиев и Светлозар Стоилов.

Около 120 дър-
вета ще бъдат из-
сечени заради
строителството на
кръстовището на
две нива между
бул. “Акад. Ив. Евст.
Гешов” и ул. “Св.
Георги Софийски”
в столицата. Това
стана ясно на за-
седанието на ко-
мисията по околна
среда. От дирекци-
ята “Зелена систе-
ма” съобщиха, че 11 дървета и
35 храсти ще бъдат преместе-
ни заради строителството, а
след приключването му ком-
пенсаторно ще се засадят 49
дървета. Кръстовището трябва
да отведе трафика от сегаш-
ния пробив на бул. “Акад. Ив.
Евст. Гешов” в посока към бул.
“България” в подземно ниво до
ул. “Урвич”. Сегашните назем-
ни платна на едноименния
булевард ще станат локални.
До този обект предстои изграж-
дането на още едно кръстови-

МЕДИИТЕ ВИНОВНИ
ЗА НЕГАТИВНИЯ
ОБРАЗ НА РОМИТЕ

М
Мария НИНОВА

ДЕЛОТО ЗА УБИЙСТВОТО
НА СТОЯН БАЛТОВ
ПРОДЪЛЖАВА ПРЕЗ МАЙ

едиите носят голяма част от вината за насаж-
дане на омраза към ромите в обществото. Това
коментира медийният експерт Иво Инджов от
Института по модерна политика при предста-

вянето на изследване “Образът на ромите в централ-
ния печат”, обхванало пет български всекидневника
вчера. Според него, спазвайки Етичния кодекс, меди-
ите би трябвало да дадат трибуна за изявление на
малцинствата и не само да отразяват техния живот, но
да се фокусират и върху проблемите им. Според Ин-
джов по този начин медиите ще станат коректен и
активен посредник. Сериозният проблем обаче се по-
раждал от това, че в своите публикации българските
вестници представяли ромите по-скоро като далавера-
джии, престъпници, изнасилвачи и убийци.  От 743
публикации с ромска проблематика в българската пре-
са едва 15 са с положително отношение към ромите,
сочи изследването. Всяка втора статия представя роми-
те като заплаха за обществото, обясни експертът. Из-
следването показва, че най-слабо в печата са застъпе-
ни темите за социално-битовите проблеми на ромите,
4 на сто от публикациите се отнасят до програмите за
интеграция на малцинствения етнос, а за ромската
култура се разказва в 3% от тях. Проучването било
направено от юли до ноември миналата година. Най-
висок бил процентът на публикации, свързани с живота
на ромите, през месеците септември и октомври - над
30 на сто. Това според експертите се дължи на разми-
риците, които се случиха в Катуница.

Изсичат 120 дървета
заради строеж на
кръстовище в София

ще на две нива, което ще е на
бул. “България” и бул. “П. Ю. То-
доров”.

На заседанието на комиси-
ята стана ясно и че собственик
на терен до Южния парк може
да бъде глобен с до 50 000
лева заради изсечени дървета.
След сигнал на граждански
организации в края на март е
направена проверка, от която
е станало ясно, че собстве-
никът на терена - “Марик”
ЕООД, е изсякъл без разреше-
ние и съгласуване 30 дървета.
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СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО В БЪЛГАРИЯ

Днес, 04.04., от 17.30 ч. на ул. ”Славянска”
6 се провежда редовна сбирка с беседа на
тема: „Нови изследвания върху произхода на
българите”.

Лектор - професор Петко Колев

Концертът
на
Софийския
духов
оркестър в
градинката
“Кристал”
бе една от
инициати-
вите за
отбелязва-
нето на
133-годиш-
нината от
обявяването
на София за
столица на
България

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

ВСпециализирания на-
казателен съд се раз-
гледа наказателно де-
ло, което приключи с

Спецсъдът
издаде
първата
си присъда

присъда. Подсъдимият по
делото Антон Славов Петров
не се призна за виновен и
делото беше разгледано по
общия ред. Петров бе обви-
нен за това, че за времето от
9 януари до 19 януари 2009
г. в гр. София, с цел да наба-
ви за себе си имотна облага,
е принудил пострадалия по
делото да извърши нещо
против волята му, като Пет-
ров се е представил за лице
от състава на МВР.

За извършеното от подсъ-
димия съдът му е наложил
наказание “лишаване от сво-
бода” за срок от 2 години,
като изпълнението на нака-
занието е отложено за срок
от 4 години. Съдът е нало-
жил на Петров и глоба в раз-
мер на 4000 лв.

Фандъкова оставя в София
само 500 кучета през 2016 г.

Б

Столичани ще могат да осиновяват
до две бездомни животни

роят на безстопанствените
кучета в София ще бъде на-
мален до 95 на сто през 2016
г. Това предвижда новата
програма на общината за ов-

ладяване на популацията на уличните
животни за периода 2012-2016 г.

С документа кметът Йорданка
Фандъкова се наема да остави по ули-
ците на столицата около 500 бездомни
кучета от сегашните регистрирани над
9200. Според програмата до 2014 г.
техният брой ще бъде намален напо-
ловина.

Бездомните кучета ще бъдат каст-
рирани, обезпаразитени и реваксини-
рани, пише още в програмата. Тя пре-
движда убиване на неизлечимо болни-
те и агресивни животни. Общината е
подготвила проекти за три нови при-
юта - за 500 кучета в кв. “Кремиковци”,
за 350 животни - в район “Надежда” и
един приют с кастрационен център в
“Младост”. На районните кметове ще се
дава възможност да организират каст-
рационни центрове по места.

При представянето на проектопрог-

НДСВ ИСКА ОБЩИНАТА ДА ТЪРСИ
МЕЖДУНАРОДНА ПОМОЩ

Столичната община да потърси международна помощ за справяне с пробле-
ма с бездомните кучета, предложиха вчера общинските съветници от НДСВ
Любка Качакова и Любомир Дацов. Качакова, която ще положи клетва като
съветник в четвъртък на мястото на напусналия Владимир Каролев, определи
досегашната политика на общината като абсолютен провал. Тя нарече общин-
ското “Екоравновесие” “черна кутия” без контрол, генератор на кучешка ма-
фия. НДСВ започва кампания във фейсбук “Карта на бездомните кучета в
София”. Столичани ще могат да сигнализират за опасни места с бездомни
кучета и да предлагат решения за справяне с проблема.

ЗЕМЕДЕЛСКОТО
МИНИСТЕРСТВО
ЩЕ ПОМАГА НА
КМЕТИЦАТА

Кметът Йорданка Фандъкова няма
да може да се справи сама с пробле-
ма бездомни кучета и затова държа-
вата в лицето на земеделското мини-
стерство ще й подаде ръка. С това се
ангажира вчера земеделският ми-
нистър Мирослав Найденов. В чет-
въртък той инициира среща за реша-
ването на проблема с представители
на НСОРБ, на неправителствени ор-
ганизации, депутати от комисията по
земеделие и гори, на Българската
агенция по безопасност на храните.
Министърът призова на Фандъкова да
помогнат и законодателите, и непра-
вителствените организации. В проти-
вен случай последните отварят фронт
срещу Фандъкова, а това не е начин
да воюват, защото до нея този път ще
застане и държавата, коментира той.

рамата пред общинските съветници в
комисията по стопанска политика зам.-
кметът Мария Бояджийска заяви, че об-
щината ще поиска промяна в Закона
за защита на животните. Тя е свързана
с частта, която дава възможност на сто-
личани да се грижат за животните не в
домовете си, а чрез “надзор”. Те обаче
го правят само когато пожелаят и не
носят отговорност за поведението на
кучетата, коментира Бояджийска.

Проектопрограмата предвижда
още да се ограничат до две кучетата,
осиновявани от едно лице. Мярката
била, тъй като в момента имало при-
мери с десетки осиновени животни от

един човек, които впоследствие отно-
во били пускани на улицата. Шефката
на стопанската комисия Лорита Раде-
ва даде пример за човек, осиновил
100 животни.

При осиновяването на бездомните
животни последващият контрол ще е
на районните кметове. Те трябва да
проверяват къде е животното и дали
се спазват условията за настаняване-
то му. Ще се създаде междуведомстве-
на група, която да анализира законо-
дателството. На неправителствените
организации се дава правото да стро-
ят приюти върху общински терени със
свои средства.

През 21 век в европей-
ска България е повече от
осъдително и срамно по
каквито и да е причини
работници и специалисти
да не получават достойно
заработените си заплати и
осигуровки, пише в пози-
ция на Пламен Димитров -
президент на КНСБ, във
връзка с протестите на ра-
ботниците от ОЦК -
Кърджали. Ръководството и
Координационният съвет
на КНСБ настояват за не-
забавно решаване на
въпроса с неизплатените
възнаграждения на мета-
лурзите, а проблемите на
хората на труда да не се
използват за политически
цели. В случай на нереша-
ване на въпроса ще бъдат
предприети всички закон-

Пламен Димитров: 80% ОТ ГИМНАЗИСТИТЕ САМИ
РЕШАВАТ КЪДЕ ДА СЛЕДВАТСрамно е работници да не получават

заплатите си в 21 век
ни синдикално-граждански
действия за удовлетворява-
не исканията на работещи-
те в ОЦК АД - Кърджали,
заявяват ръководството и
Координационният съвет
на синдиката. Те са се
обърнали към министъра
на икономиката, енергети-
ката и туризма и министър-
председателя за личната
им намеса и ангажимент за
разрешаване на острия
конфликт. “Координацион-
ният съвет на КНСБ изра-
зява категоричната си и
безрезервна подкрепа към
справедливите протести на
работниците от ОЦК - Кър-
джали, провеждани от ня-
колко години насам, и най-
вече последният 33-дневен
протест. Заради задлъжня-
лост на фирмата, на колек-

тива на комбината в нача-
лото на т.г. се дължаха ра-
ботни заплати за няколко
месеца от 2011 г., а от на-
чалото на 2012 г. комби-
натът фактически е в пре-
стой, а работниците - ли-
шени от средства за съще-
ствуване. Това е показател-
но, че компетентни инсти-
туции не са свършили ра-
ботата си и не са извърши-
ли ефективни проверки по
сигналите, подадени от ос-
новната синдикална орга-
низация в комбината и ре-
гионалната структура на
КНСБ.  Прехвърлянето на
отговорности между дър-
жавни органи, бизнес и
банки превърна в залож-
ници над 600 металурзи и
техните семейства”, пише в
позицията.

80% от гимназисти-
те казват, че сами
вземат решение къде
да следват, но все пак
17% се доверяват на
решението на родител.
Едва 3% се водят от
избора на баба, дядо
или друг роднина. То-
ва показва проучване
на Висшето училище
по застраховане и
финанси и Асоциация
“Родители”, проведено
сред гимназисти от
столични училища и
родители на деца
между 8 и 12 клас.
Проучването сочи още,
че 51% от гимназисти-
те набират информация
за университетите в
интернет. Два пъти по-
малко са тези, които
разчитат на препоръки
или съвети от приятели.
Едва 16% от запитани-

те се допитват до
мнението на семейст-
вото си. 28% от родите-
лите не биха повлияли
на избора на детето си
за университет, защото
детето им само може-
ло да направи този
избор. Други 26% са
родителите, които биха
участвали при избора
на детето си само ако
им се поиска мнение-
то. Същият процент са
тези, които са убедени,
че трябва да се наме-
сят, тъй като разпола-

гат с по-добра инфор-
мация за предлага-
ното висше образова-
ние, сочи изследване-
то.  Родителите са
раздвоени във връз-
ка с нагласите дали
държаваните или
частните универси-
тети предлагат по-
перспективно образо-
вание. Почти половина-
та от тях биха посъвет-
вали детето си да
избере образование
в България, отколко-
то в чужбина.
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мощия, равни на тези на
полицията, и това ще

Фондът за гарантиране на влоговете в бан-
ките разполага с 1,554 млрд. лв., след като всич-
ки банки преведоха в срок вноските си за тази
година, съобщи председателят на управителния
съвет на фонда Росен Николов. До 31 март бан-

щия програмен период. Това
каза министърът, отговарящ за
усвояването на средствата от
ЕС, Томислав Дончев вчера в
СУ “Св. Климент Охридски” по
време на публично обсъждане
на приоритетите на България и
структурата на програмния пе-
риод 2014-2020 г.

Средствата, които страната
ни очаква да получи от ЕС през
периода, са до 2,5 % от БВП. “С
днешна дата слагаме край на
тренировките и поставяме на-
чалото на състезателния пери-
од”, каза Дончев и припомни,
че остават по-малко от 2 годи-

Над 2,5 млрд. евро ще струва железопътното трасе Видин -
София, като България ще трябва да осигури около 500 млн. евро
от тях. Останалите средства ще бъдат осигурени от Европейския
съюз по оперативната програма “Транспорт” или новата възмож-
ност “Connecting Europe”. Това e станало известно на семинар за
новите инфраструктурни проекти, организиран от Министерството
на транспорта, предаде БНР. Скоростната жп линия Видин - София
е най-големият проект на Националната компания “Железопътна
инфраструктура” (НКЖИ), подготвян за финансиране през следва-
щия програмен период - 2014-2020 г. По план строителството
трябва да започне в началото на 2014 г. Ще включва модерниза-
ция на трасето, нови участъци и гари.

Скоростта на движение ще бъде от 160 до 200 километра в
час, съобщи Стоян Кротнев от НКЖИ. Предвижда се и изгражда-
нето на естакада с височина 130 метра и дължина 1,5 км, която
ще предпази долината на река Арчар. Строителството ще бъде
на етапи. Очаква се жп линията да бъде завършена окончателно
през 2030 година.

Горските стражари с
правомощия на полицаи
Задължават държавните лесничейства да се оборудват с хладилници за
съхранение на дивеча, предназначен за производителите и хотелиерите

При козунаците цената зависи от вида и грама-
жа. Това заяви министърът на земеделието Миро-
слав Найденов пред журналисти вчера. Той препоръ-
ча на българските жени, за да им излезе по-евтино
и по-истински, да си го направят сами. Има ги про-
дуктите в магазините, каза Найденов.

Агнешкото месо в момента е около 12 лева, ко-
ето е нормално, смята министърът. Има
тенденция за покачване, но не трябва
да мине 15 лева, допълни той.

Според министъра държа-
вата е направила много, за
да осветли начина, по
който се формират
цените и така да на-
мали спекулата.
Смятам, че това ще
доведе до нормални
цени, каза още той.

На въпрос, дали е
известно кой спекули-
раше с цените на храни-
те, министърът отговори: “Всички. Всички пробваха.
Принципът е - ако мине. Видя се, че не мина.” Най-
денов заяви, че изминалата Коледа е била първата
с нормални цени. Да се надяваме, че това ще бъде
първият Великден с нормални цени, каза той.

Министърът опита вчера от дивечовите специалитети,
проготвени от известни готвачи

 Найденов:
МЕСЕТЕ СИ КОЗУНАЦИ,
ЗА ДА ВИ ИЗЛЕЗЕ
ПО-ЕВТИНО

даде възможност да се
справят с все по-арогант-
ните бракониери в
българската гора. Това
съобщи вчера земедел-
ският министър Мирослав
Найденов. Надявам се с

промените в Закона за
горите и новите правомо-
щия, които получават гор-
ските стражари, да можем
да противостоим на тези
набези, каза Найденов и
допълни, че вече има и
осъдителни присъди за
такива действия. Законът
е на наша страна, отсече
земеделският министър.

Найденов ще препоръ-
ча на шестте държавни
горски предприятия да
инвестират в охладителна
техника, за първична об-
работка и замразяване на
дивеча. Така месото ще
може да се съхрани и су-
ровината да достигне до
производителите на месо
и ресторантьорите. Всич-

ко това да се случи до
началото на лов-

ния сезон и от
октомври да

сме готови с
тези съоръ-
жения, както
и с необходи-
мите поправки

в нормативната
база, ще настоява

министър Найденов.
По думите му това ще

формира и допълнителни
приходи на предприятия-
та и от мярката ще спече-
лят всички. Представители
на държавата, браншови-
те организации в месо-
преработването, хотели-

ерството и ресторантьор-
ството дискутираха на
кръгла маса в София вче-
ра проблемите със съхра-
нението на дивеча и на-
чините на предлагане
като традиционен ресурс
на българската кухня, пре-
даде БТА.

Приходите от ловен
туризъм са с 30 на сто
повече през изминалата
година, припомни Найде-
нов. Не може този голям
ресурс да го оставяме да
изтича. Имаме само две
лицензирани кланици за
дивеч, което е пренебре-
жително малко, коменти-
ра Найденов. В момента
по-голямата част от до-
ставката на дивеч е неле-
гална и това крие риск за
здравето на хората, каза
още той.

Според министъра
държавата трябва да даде
гаранции за легализиран
достъп на дивечовото
месо в търговската мрежа
и веригите за хранене.
Това може да стане с про-
мяна в Закона за ветери-
нарномедицинската дей-
ност, който е пред второ
четене в парламента, как-
то и с промени в Закона
за лова.

В България годишно се
отстрелват 270 благород-
ни елени, от които се до-
бива 19 тона месо, около

500 елени-лопатар, с око-
ло 15 тона месо и 850
сърни, с около 12 тона
месо. Дивите свине са 22
000 броя, което приравне-
но в месо е около 660
тона, информира зам.-ди-
ректорът на БАБХ д-р Ни-

колай Лилов. Цялото това
месо отива главно в рес-
торантите и проблемът с
неговото съхранение, без-
вредност, качество, обра-
ботка и предлагане тряб-
ва да се реши на държав-
но ниво, посочи той.

Н
овият закон за
горите пре-
движда горски-
те стражари да
получат право-

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Томислав Дончев се надява
на 20 млрд. евро от ЕС

ни до началото на следващия
програмен период.

До 11 април министърът
трябва да представи в Минис-
терски съвет предложение за
броя на финансовите инстру-
менти и структурите, които ще
управляват средствата от ЕС
след 2013 година.

Засега екипът на Томислав
Дончев смята да предложи
България да има шест оператив-
ни програми плюс още две -
Програма за развитие на сел-
ските райони и Програма за
морско дело и рибарство. Шест-
те оперативни програми ще
бъдат “Развитие на човешките
ресурси” с водещо министерство
МТСП ; “Регионално развитие” с
водещо министерство МРРБ;

“Иновации и предприемачество”
с водещо министерство МИЕТ;
“Околна среда” към МОСВ;
“Транспортна инфраструктура”
към МТИТС и оперативна про-
грама “Техническа помощ и ад-
министративен капацитет”, която
ще бъде към Министерски съвет.
В момента “Техническата по-
мощ” и “Административен капа-
цитет” са две отделни програми
с водещо ведомство - Министер-
ството на финансите.

Дискутирани са много раз-
лични идеи за промяна в струк-
турирането на оперативните
програми, включително и по-
радикални, с намаляване броя
на оперативните програми, но
към момента това е най-реали-
стичният вариант, смята Дончев.

Във фонда за гарантиране на влоговете
има 1,554 млрд. лв.

ките са превели 218,6 млн. лв., които представ-
ляват 0.5% от общия размер на влоговата база
за предходната година, определена на среднод-
невна основа.

От фонда уточняват, че клоновете на банки
от ЕС са освободени от плащане на вноски, както
и клонове на банки от трети страни, в които
влоговете са гарантирани от системата в страна-
та, в която е централата на банката при равно-
стоен размер и обхват на покритието. В българ-
ската система за гарантиране не участват кло-
новете на “Алфабанк”, “БНП Париба”,  “ИНГ Банк”,
“Ишбанк” и Регионална инвестиционна банка -
клон България .

Натрупаните във фонда средства са предназ-
начени основно за изплащане на гарантирания
размер на влоговете на граждани и фирми в
случай на банков фалит. По закон гаранцията по
влоговете е 196 000 лв. (равностойността на 100
хил. евро) на човек в една банка. Гарантирани
са влоговете в левове и в чуждестранна валута.
По последни данни на БНБ депозитите на граж-
дани в банките възлизат на 32,5 млрд. лв.

2,5 МЛРД. ЕВРО ЩЕ СТРУВА
СКОРОСТНАТА ЖЕЛЕЗНИЦА
ВИДИН-СОФИЯ

З
аедно с националното
съфинансиране очаква-
ме около 20 милиарда
евро общо през следва-
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Единствената бензиностан-
ция в старозагорското село
Дъбово затвори, тъй като собст-
веникът й не можа да отдели
средства, за да монтира нивоме-
ри, срокът за поставянето на
които вече изтече. Много ми е
интересно защо господин Бори-
сов не присъства и на закриване
на обектите, които са много по-
вече от тези, които той открива.
Това заяви собственикът на бен-
зиностанцията пред БГНЕС.

Масово се затварят малките
бензиностанции, които не са
поставили нивомери в резерво-
арите си. Причината е във висо-
ката цена на нивомерната сис-
тема и невъзможността да се
възвърне тази инвестиция, посо-
чи собственикът на бензиностан-
цията. “Защото това са селски

 Още четири топлофи-
кации обявиха, че въпре-
ки поскъпването на при-
родния газ няма да пови-
шат цените си от 1 април
и ще запазят тарифите от
миналия октомври до
следващата промяна в
стойността на синото го-
риво от 1 юли. След като
преди ден пловдивската и
сливенската топлофика-
ции обявиха това свое
решение, същото сега
сториха и дружествата в
Плевен, Велико Търново,
Враца и Бургас.

Шефът на “Топлофика-
ция-Плевен” и зам.-шеф на
Асоциацията на топлофи-
кационните дружества Ва-
лентин Терзийски обясни

и водите Нона Караджова. Различни
сметки ще плащат тези, които пестят, и
тези, които разхищават водата. Ще сти-
мулираме пестенето на водата, обясни
Караджова. Според нея имаме до-
статъчно водни ресурси и в страната
няма застрашени райони от режим на
водата през лятото.

Тя каза още, че на 19 април пред-
стои да се обсъжда националната стра-
тегия за язовирите, която предвижда
всеки язовир да има ясен собственик.
Всичките язовири, които водоснабдяват,
ще са отговорност на Министерството
на икономиката, енергетиката и туриз-
ма, припомни Нона Караджова.

“Лукойл Нефтохим Бургас” се осво-
бождава от имотите си, които не са
свързани с основната дейност на дру-
жеството - производство на горива. На-
чалото ще бъде дадено на 7 юни с търг
с тайно наддаване за четири имота,
оценени общо на 5.25 млн. евро, съоб-
щи Стефан Цинцарски, ръководител на
отдел “Управление на имуществото” в
компанията, цитиран от Медиапул. Про-
давач е GVA Sollers Solutions. Продаж-
бата е част от цялостната програма на
компанията майка “Лукойл” за освобож-
даване от несвойствени дейности, посо-
чи Цинцарски.

Техническите проучвания за газовата
връзка между България и Турция продължа-
ват, а докладът за техния напредък трябва
да бъде готов през май, когато във Варна ще
има нова среща между премиерите на двете
страни. Това каза в Русе посланикът на Тур-
ция у нас Исмаил Арамаз, съобщи БТА.

В крайдунавския град той се срещна с
областния управител Стефко Бурджиев и
кмета Пламен Стоилов. Арамаз обясни, че
по искане на българската страна по тази
тръба ще протича газ и в двете посоки.
Той отрече горивото да бъде по-скъпо, тъй
като “наличието на допълнителна връзка
означава да се осъществява допълнител-
на газ и ще се увеличат алтернативите
пред нас”.

“Между Азербайджан и Турция се пре-
движда тръба, която ще стигне до Капитан
Андреево. Занапред може би ще можем да
включим тюркменски газ и гориво от Севе-
рен Ирак”, обясни Арамаз.

Единствената
бензиностанция
в Дъбово затвори
Искат Бойко Борисов да присъства и на закриването на
обекти, които били много повече от тези, които открива

298 хиляди фирми имат вече дистанционна връзка с НАП.
Това съобщи Росен Бъчваров, директор “Комуникации” в НАП
пред Нова телевизия. Около 2 хиляди са фирмите, които не са
успели да спазят срока за изискването.

От вчера данъчните започнаха проверки на търговски обек-
ти за връзка на касовите им апарати с НАП. В понеделник
изтече срокът, в който всички фискални устройства трябваше да
бъдат свързани с приходната агенция.

Пред Дарик Росен Бъчваров бе категоричен, че глобата за
липса на връзка между фискално устройство и данъчните е 10
000 лева и запечатване на обекта. Според приходната агенция
срокът, който беше даден за осъществяване на връзката, е бил
напълно постижим и за малки, и за големи търговци.

Бъчваров заяви, че първите проверки ще бъдат на бензино-
станциите, които до понеделник трябваше да монтират ниво-
мерни устройства, свързани със системата на данъчните. Касо-
вите апарати на обектите, търгуващи с горива, са свързани с
НАП още миналата година.

От Асоциацията на малките и средни бензиностанции са
категорични, че заради новото изискване поне 500 малки обекта
затварят врати завинаги, което ще остави 2500 души без работа.

2 ХИЛ. ФИРМИ НЕ УСПЯХА
ДА СЕ СВЪРЖАТ С НАП

бензиностанции. Оборотът е око-
ло 1000 лв. и под 1000, на мини-
малната ниска печалба, която е
в момента, парите едва стигат за
заплати и за осигуровки. Не го-
ворим за ток, не говорим и за
други инвестиции. Много ми е
трудно да кажа, че искам да го
зачеркна, защото, както се каз-
ва, това ни е животът. Всичките
инвестиции са в тези обекти”.

Според собственика, ако не-
щата се подобрят и цената пад-
не в пъти от сегашната - под
10 000 лв., тогава ще може да
монтира нивомер. Но на този
етап нямаме възможност, каза
той. Ако тази бензиностанция я
няма, това ще бъде една голяма
загуба за нашето село, сподели
от своя страна водач на автомо-
бил от Дъбово. Ние сме малко

село, просто не виждам къде
хората могат да зареждат авто-
мобилите си. Той каза, че чак в
Казанлък ще трябва да се за-
режда, което е на 20 км от
Дъбово. Стара Загора е на 25-
28 км. Загубата е голяма. Бен-
зиностанцията е необходима и
за другите села, не само на
Дъбово, каза още шофьорът.

Не знам какво правим отсе-
га нататък, сподели друг ядосан
жител на селото. Някой го е из-
мислил това, защо така става,
попита той. Има монополи, го-
леми вериги, и там трябва да си
наливам газ и бензин. Всичко е
така. Този народ трябва да спре
да плаща, няма да плащаме
данъци, да храним този и онзи,
категорични са жителите на
Дъбово.

Още 4 топлофикации
няма да вдигат цените

пред БТА, че всяко друже-
ство се съобразява с ко-
нюнктурата на пазара и
потребителите си и в ня-
кои градове увеличенията
няма да се прилагат, за да
могат топлофикационните
дружества да задържат
клиентите си. Той обясни
задържането на цените на
топлинната енергия и с
изчакването от страна на
дружествата на новия ре-
гулационен принцип за
определяне на енергийни-
те цени, който ще въведе
Държавната комисия за
енергийно и водно регули-
ране (ДКЕВР) от 1 юли
2012 г.

В момента цените на
топлофикационните услуги

се определят въз основа
горна граница на приходи.
В правомощията на ДКЕВР
е да определя метода на
регулация и съответно це-
ните, които се получават
при него, но се надявам,
че при всички случаи ще
стигнем до поевтиняване
на услугите на топлофика-
циите до краен клиент,
прогнозира Терзийски.

Единият имот е балнеоцентър във
вилната зона на “Минерални бани” край
Бургас. Сградата е строена през 1981 г.
с площ от 20 000 кв.м. Има 94 стаи със
178 легла, всичките със санитарни възли
и телевизори. Началната му цена е 3.55
млн. евро.

Другият обект е жилищна сграда в кв.
”Изгрев” в Бургас, която в момента се
ползва като общежитие от работещите в
“Лукойл Нефтохим Бургас”. Тя е на 17
етажа, от които 15 са жилищни, а пар-
терният е преустроен в медицински
център и клинична лаборатория. Общата
й площ е 5831 кв.м. Обектът е оценен на

1.21 млн. евро. Третият обект е по-
чивна станция в село Тополица,
община Айтос, в полите на Стара
планина. Станцията е на пет ета-
жа. Построена е върху парцел от
12 декара, като разгърнатата й за-
строена площ е 2650 кв.м. Има 25
стаи с 30 легла и туристическа
спалня с 20 легла, която не се
използва в момента. Началната
тръжна цена е 275 000 евро.

Почти на същата цена - за
208 000 евро, е оценена и къща
в Черноморец от 300 кв.м на три
нива. Към нея има лятна кухня с
барбекю, басейн и гараж. Досега
се е ползвала от висшия ме-
ниджмънт на компанията за от-
дих. След реализацията на тези
обекти “Лукойл” планира да про-
даде още два по-малки имота.

Докладът за газовата връзка
с Турция ще е готов през май

Готвят две тарифи за водата

През октомври 2013 г.
отваря врати Sofia Ring
Mall. Търговският център е
в процес на строеж от
септември 2011 г. и тряб-
ва да бъде завършен до
юли 2013 г. Инвестицията
в проекта, която дружест-
вото “София Саут Ринг
Мол” е направило, е над
120 млн. лева. Средствата

Sofia Ring Mall отваря
през октомври догодина

включват закупената земя
и съпътстващата инфраст-
руктура, зелените площи
и свързващите пътища.

Общата площ на мола
е 172 хил. кв. м, като от
тях под наем ще се отда-
ват 69 хил. кв. м, разполо-
жени на три етажа. До
момента са подписани
договори за наем за 40%

от площите, съобщи Иг-
лика Йорданова от
Colliers България - кон-
султантската компания на
обекта. Молът, който ще
се намира на Околовръ-
стното шосе на София, ще
дели общ паркинг с ме-
белния магазин IKEA,
който разполага с 3500
места.

Д
ве тарифи за водата предвижда
екоминистерството от следваща-
та година, обяви в ефира на TV7
министърът на околната среда

„Лукойл” продава имоти
за 5,25 млн. евро
„Лукойл” продава имоти
за 5,25 млн. евро
„Лукойл” продава имоти
за 5,25 млн. евро
„Лукойл” продава имоти
за 5,25 млн. евро
„Лукойл” продава имоти
за 5,25 млн. евро
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Снимки БГНЕС

Пакистански
момичета седят
сред развалините
на своето
разрушено от
талибаните
училище близо до
афганистанската
граница. Стотици
образователни
учреждения, в това
число десетки
училища за
девойки, бяха
атакувани от
ислямистите през
последните месеци

ържавният дълг на Испания ще
скочи до близо 78 на сто от
брутния вътрешен продукт
(БВП) тази година, прогнозира
икономическият министър на

Екип на ООН отива
в Сирия

Екип на ООН ще пристигне
в Дамаск в рамките на следва-
щите дни. Целта на екипа е да
подготви разполагането на
наблюдатели на международна-
та организация в Сирия. Те ще
следят дали се спазва примири-
ето, предложено в плана на
Анан за разрешаване на сирий-
ската криза.

Чешките синдикати
атакуват
правителството

Главната чешка синдикална
централа обяви началото на
кампания, озаглавена “Стоп на
правителството”, в рамките на
която ще бъде поискана остав-
ката на кабинета заради поли-
тиката му на икономии, която
беше приета с цел оздравяване
на публичните финанси. На 21
април десетки хиляди чехи ще
излязат на протест в центъра
на Прага срещу политиката на
правителството.

КНДР имала нова
ракета

Според данните от разузна-
вателни спътници КНДР разпо-
лага с нова междуконтинентал-
на балистична ракета, която
се намира в държавния Център
за изследвания и разработки в
Пхенян. Според южнокорейски-
те медии ракетата е с дължина
40 метра. Тя е снабдена с мо-
щен двигател и е способна да
достави бойна глава на разсто-
яние около 10 000 км.

Четири взрива
в Истанбул

Четири саморъчно направе-
ни взривни устройства са ек-
сплодирали в Истанбул, без да
вземат жертви, предизвиквай-
ки само материални щети. Взри-
вовете са станали в квартала
Умрание, който се намира в ев-
ропейската част на града. За-
сега никой не е поел отговор-
ността за атаките. От някол-
ко дни Истанбул е подложен на
подобни атаки.

Медведев няма да
помилва Ходорковски

Руският президент Дмитрий
Медведев, който ще бъде заме-
стен през май от новоизбрания
държавен глава Владимир Пу-
тин, няма да помилва бившия
петролен магнат и критик на
режима Михаил Ходорковски.
Това заяви Михаил Федотов,
който оглавява президентския
съвет по правата на човека,
предаде Франс прес.

Най-малко седем души са убити, а
трима ранени, след като въоръжен мъж

откри огън в частен християнски
университет в Оукланд, щата

Калифорния. Полицията съобщи, че е
задържала вероятния извършител.

Според властите заподозреният е с
корейски произход, над 40 години.

Според местната телевизия Кей Ти Ви
Ю той е бивш студент и открил огън

вътре в класна стая

Испания потъва
неудържимо
Испания потъва
неудържимо
Испания потъва
неудържимо
Испания потъва
неудържимо
Испания потъва
неудържимо
Испания потъва
неудържимо
Външният дълг на страната рязко нараства, безработицата - също

Д
страната Луис де Гиндос в интервю за в.
“Уолстрийт джърнъл”, предаде Ройтерс.

Отношението на дълг към БВП в Ис-
пания по същество е по-ниско, отколко-
то в други страни, изпитващи финансо-
ви затруднения заради дълговата криза
в Европа, но надхвърля вече равнището
от 60 на сто, препоръчвано от Европей-
ския съюз, и ще продължи да нараства
до голяма степен заради неспособност-
та на страната да създаде по-силен
растеж на фона на орязването на бюд-
жетните разходи. И докато южноевро-
пейската страна се бори да убеди парт-
ньорите си от ЕС и дълговите пазари,
че може да свие дефицита си, Де Гин-
дос каза още, че Мадрид трябва да
постигне баланс между големите оряз-
вания на разходите и целта си да
продължи по пътя на строгите ограни-
чения. “Ако не правите достатъчно ко-
рекции, пазарите ще ви накажат. Ако

обаче отидете твърде далеч, пазарите
пак могат да ви накажат”, посочва ико-
номическият министър на Испания.

В петък Мадрид обяви, че ще ореже
27 милиарда евро от бюджета на цент-
ралното правителство до края на 2012
година, което се равнява на близо 2,5
на сто от БВП, припомня Ройтерс.

Междувременно финансовата и
дълговата криза продължава да оказва
негативното си въздействие на трудо-
вия пазар в страната. Броят на безра-
ботните в Испания в края на март е до-
стигнал рекордните 4,75 млн. души,
обяви министерството на труда, уточня-
вайки, че тази цифра подчертава необ-
ходимостта от реформа на трудовия
пазар, която да му придаде доверие и
гъвкавост, предаде Франс прес. С 4 750
867 търсещи работа март е осмият по-
реден месец на нарастване на безра-
ботицата, която достигна рекордно ви-
соко равнище от началото на кризата
през 2008 година и от първите отчита-
ния на безработицата на месечна осно-
ва през 1996 година. Така през март
броят на безработните е нараснал с 38

769, или с 0,82 на сто спрямо февруари.
Испанската икономика, лишена от

най-силния си двигател - строителството,
страда от най-високата безработица в
развитите промишлени страни. Според
Националния статистически институт, кой-
то използва различен метод на изчисля-
ване, тя е засегнала 22,85 на сто от тру-
доспособното население в страната.

Евростат пък отчете в понеделник,
че Испания отново е с най-високата
безработица в ЕС през февруари, до-
стигайки 23,6 процента. В същото време
продължава да се увеличава и младеж-
ката безработица. Във възрастовата
рамка до 25 години за м. февруари е
отчетено увеличение до рекордните
50,5% на сто, като страната е следвана
плътно от Гърция - 50,4 на сто. Прави-
телството предвижда, че в края на годи-
ната без работа ще останат 24,3 на сто
от трудоспособните испанци.

През първото тримесечие на 2012
година испанската икономика отново
изпадна в рецесия, отчитайки две по-
редни тримесечия свиване на брутния
вътрешен продукт, припомня АФП.

ерките, които взеха ЕС и Европейската цент-
рална банка (ЕЦБ) за уреждане на дълговата
криза, няма да спасят нито еврозоната, нито
еврото. Еврозоната продължава да бъде изпра-

За нас от огромно значе-
ние е изучаването на опита
на България в евроинтегра-
ционния процес и сме благо-
дарни на премиера на Бълга-
рия за желанието да ни ока-
же съдействие по този
въпрос. Това каза премиерът
на Армения Тигран Саркисян
след срещата си с Бойко
Борисов, която е в рамките
на официалната визита на

България е десетата най-
нещастна страна в света,
сочи Доклад за щастието,
поръчан от ООН. По-нещаст-
ни от българите са само
гражданите на Танзания,
Зимбабве, Ирак, Пакистан,
Руанда, Етиопия, Грузия, Ин-
дия и Украйна.

Най-щастливите страни в
света са в Северна Европа -
Дания, Норвегия, Финландия
и Холандия. Тяхната средна
оценка за качество на живо-
та е 7,6 по скалата от 0 до 10.

Богатите страни са сред
най-щастливите нации, но по-
важни от размера на доходи-
те са политическата свобода
и липсата на корупция.

Еврозоната не е
преодоляла кризата,
твърди Рубини

Учим Ереван на интеграция
българския правителствен
ръководител в Армения. По
думите на арменския преми-
ер опитът на България може
да помогне на Армения в
реализацията на програмата
за реформи.

Домакинът изказа надеж-
да посещението на Борисов
да допринесе за активизира-
не на икономическите взаи-
моотношения.

М
Десети сме по... нещастливост

С течение на времето и
промяната на жизнения стан-
дарт, щастието в някои стра-
ни се е покачило, например
в САЩ. Средно обаче светът
е станал по-нещастен през
последните 30 години.

Безработицата причинява
толкова болка и нещастие,
колкото тежката загуба или
любовната раздяла.

Психичното здраве и ста-
билният семеен живот също
са фактори, които влияят на
щастието във всяка страна. В
развитите страни жените са
по-щастливи от мъжете, по-
казват резултатите, според
които щастието е най-ниско
на средна възраст.

вена пред дилемата: или управляван разпад, или риск
от възможно най-остри финансови проблеми. Това се
посочва в прогнозата на известния анализатор Нуриел
Рубини и колегата му от консултантската компания
“Рубини глобъл икъномикс” Арнаб Дас, публикувана
във в. “Файненшъл таймс”.
Еврозоната все още няма ключови елементи на един
валутен съюз, подчертават икономистите. Гърция
очевидно ще трябва още веднъж да преструктурира
дълга си. Най-вероятно ще се наложи освен това и
Португалия, Ирландия, Испания и Италия да преструк-
турират задълженията си и, както и преди, те са заст-
рашени да се окажат в епицентъра на кризата, прогно-
зират двамата анализатори, цитирани от ИТАР-ТАСС.
Рубини и Дас предлагат свой план за разпускане на
еврозоната. Според тях от еврозоната трябва да изля-
зат петте страни, които в момента срещат значителни
финансови затруднения: Гърция, Италия, Испания,
Ирландия и Португалия. Останалите ще могат да
образуват нов и по-устойчив валутен съюз.
“Еврозоната трябва да се захване с разработването на
план за контролирано излизане на нейни членки,
защото протакането може да доведе до по-опасен
вариант - разпад”, подчертават Рубини и Дас.
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Пожар избухна в кула на комплекса Федерацията в Москва. Небостъргачът,
който все още се строи, се e запалил късно вечерта в понеделник. Огънят

възникнал между 66 и 67 етаж, където са се подпалили строителни
материали и изолацията. Междувременно 17 души загинаха при друг пожар на

пазар за строителни материали в Москва

Шефът на Отдела за борба с коруп-
цията (Task Force) в специалната проку-
ратура на Косово Назми Мустафа е бил
арестуван в своя офис, и то заради ко-
рупция. Прищинският в. “Зъри” пише, че
ръководителят на Отдела за борба с
корупцията, основан от косовския пре-
миер Хашим Тачи, е бил арестуван във
връзка с разследване, водено от проку-
рори от европейската мисия ЕУЛЕКС в
градовете Печ и Призрен.

В деня, когато бе арестуван проку-
рор Мустафа, бяха арестувани и Решат

Двама души загинаха и
близо 20 пострадаха от
ураган, връхлетял на прак-
тика цяла Япония, преда-
де ИТАР-ТАСС. В град
Номи от префектура Иши-
кава край брега на Япон-
ско море страховитите по-
риви на вятъра пометоха
82-годишна жена, която
почина от контузии на гла-
вата. Възрастен мъж от
град Тояма загина, смазан
от рухнал върху него рек-
ламен билборд. Ветровете
издухваха работници от
скелетата; един от падна-
лите е с пречупен гръбнак.
Ураганът, предизвикан от
рязък спад в атмосферно-
то налягане, е сравним по
сила с мощен тайфун. Ско-
ростта на вятъра край град
Вакаяма достига почти 42
метра в секунда, а 25 ме-
тра в секунда по принцип
са достатъчни, за да пова-
лят човек на земята. На
много места вълните дости-
гат 6-10 метра височина.

Напускащият поста си на президент
на Световната банка Робърт Зелик даде
своята подкрепа за създаването на нова
банка за развитие, която бе предложе-
на от лидерите на страните от БРИКС
(Бразилия, Русия, Индия, Китай и ЮАР).
Зелик заяви, че Световната банка ще
бъде подготвена да работи с новата
финансова институция, която бе диску-
тирана от лидерите на петте страни на
среща в Ню Делхи миналата седмица.

“Ако страните от БРИКС искат да
създадат такава банка, като всеобщо
правило ние ще работим с нея”, изтъкна
той, цитиран от АФП.

Ние работим с регионалните банки
за развитие и аз съм изградил серия от
партньорства с тези банки, които веро-
ятно са подобни като предлаганата бан-

Американските власти са арестували 3168 души в най-голямата операция
досега срещу криминално проявени имигранти, целяща депортирането им,
предаде Ройтерс, като се позова на имиграционни служители. Арестите
миналата седмица са третият етап на операцията, която започна през май
2011 г. Общият брой на задържаните чужденци, извършвали престъпления
и неколкократно нарушавали имиграционните закони, надвиши 10 000,
каза Джон Мортън, директор на службата, която следи за спазването на
имиграционните и митнически закони. “Ние не искаме тези хора да се
шляят по улиците ни”, каза той на пресконференция. По думите му сред
арестуваните има почти 1500 души с присъди, включително за убийство,
опит за убийство и отвличане.
Арестите са част от усилията на САЩ по-скоро да депортират престъпници
и многократни нарушители на имиграционните закони.

Земетресение с магнитуд 6,3 по
скалата на Рихтер разлюля
югозападната част на Мексико.
Земният трус е бил регистриран
на дълбочина 12,3 км, съобщиха

Мексико се разлюля
от Американския геофизичен
институт. Трусът бе усетен сил-
но в столицата на Мексико, но
няма данни за сериозни щети и
жертви.

Ураган
връхлетя
Япония

Зелик подкрепи идеята на БРИКС за нова банка
ка на страните от БРИКС, която вероят-
но ще бъде повече от средство за фи-
нансиране - също средство за знания и
опит, каза Зелик.

Докато плановете са все още на
подготвителен етап, създаването на
такава банка се разглежда като потен-
циална противотежест на многостран-
ните кредитори като Световната банка
и Азиатската банка за развитие.

Срещата на страните от БРИКС ми-
налата седмица бе четвърта от сформи-
раната през 2009 година група. Южна
Африка се присъедини към организаци-
ята през 2010 година и сега петте стра-
ни по груби данни събират 18% от све-
товния БВП, 40% от световното населе-
ние, 15% от световната търговия и
държат 40% от глобалния резерв.

САЩ ловят имигранти престъпници

Борецът с подкупите
изгърмя заради рушвет

и Джелал Жерка от Джаковица, негови
добри приятели. Те са заподозрени, че
по заповед на Назми Мустафа са отиш-
ли при няколко души, които били раз-
следвани за корупция, за да искат от тях
солидни суми пари в замяна на тяхното
освобождаване от обвинения, съобщава
“Зъри”.

Източници на вестника в ЕУЛЕКС
потвърдили арестите. Канцеларията за
информация на мисията на ЕС заяви, че
ЕУЛЕКС е арестувала две лица за ко-
рупция, но не посочи други подробности.

Снимка БГНЕССмъмриха
Германия за
корупцията

Смъмриха
Германия за
корупцията

Смъмриха
Германия за
корупцията

Смъмриха
Германия за
корупцията

Смъмриха
Германия за
корупцията

ермания не прави
почти нищо, за да се
справи с корупцията
и да осигури про-

Г
Берлин не полага усилия за промяна на
статуквото, смятат експертите на ГРЕКО

зрачност при финансира-
нето на политическите
партии, се посочва в до-
клад на Групата на държа-
вите, борещи се срещу ко-
рупцията (ГРЕКО). Органи-
зацията към Съвета на
Европа разкритикува пра-
вителството на Ангела
Меркел и заради нежела-
нието да положи каквито
и да било усилия за про-
мяна на статуквото.

Според експертите,
които са анализирали
ситуацията в Германия
през последните три го-
дини, страната изостава
от своите европейски
съседи и е взела пред-
вид само четири от на-
белязаните от ГРЕКО
през 2009 г.  20 пре-
поръки.

Групата критикува по-
конкретно Германия за-
ради това, че отказва да
ратифицира Споразуме-
нието за преследване на
корупцията. То е свърза-
но със сериозни санкции
за депутати и чиновни-
ци, обвинени в корупция.

Споразумението беше
подписано от Германия
през 1999 г., но никой от
управляващата коалиция
не се решава да го рати-
фицира.

В тази връзка ГРЕКО
упреква Берлин, че де-
путатите и чиновниците
отговарят за действията
си само в ограничена
степен при положение,
че са уличени в коруп-
ция или приемане на
подкуп. В резултат на
това наблюдателите ос-
тават с впечатлението,
че за част от германско-
то общество важат по-
леки закони, отколкото
за останалите граждани.
Темата беше обсъдена
за пореден път в Бунде-
стага през лятото на
2011 г. и въпреки че пра-
вителството взе под вни-
мание критиките на ко-
мисията, досега нищо не
са е променило.

Втората част на но-
вия доклад е посветена
на финансирането на по-
литическите партии. В
този случай комисията
отбелязва, че в Германия
липсва прозрачност. На
критики е подложено ус-

тановеното положение,
че партиите трябва да се
отчитат пред Бундестага
за управлението на
спонсорските вноски
само ако те надвишават
50 000 евро. Според
препоръките на ГРЕКО
този финансов праг
трябва да бъде по-нисък.

“Докладът е много
тежък удар за герман-
ското правителство”, ко-
ментира Еда Мюлер от
правозащитната орга-
низация “Трансперънси
интернешънъл” в Герма-
ния. Шефът на органи-
зацията Кристиан Хум-
борг пък го определи
като “жълт картон” за
Германия.

Германия трябва да
отчете пред ГРЕКО на-
предък и да представи
предприетите мерки до
края на месец юни т.г.

Групата на държави-
те, борещи се срещу ко-
рупцията, е учредена на
1 май 1999 г. като раз-
ширено частично спора-
зумение между 17 държа-
ви членки на Съвета на
Европа. В момента ГРЕ-
КО има 48 члена, вклю-
чително САЩ.
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Свят

за президент Франсоа Оланд,
когато неотдавна той й пред-
ложи среща. Но след като по-
бедата му над Никола Сарко-
зи изглежда по-вероятна, гер-
манското канцлерство осъще-
ствява първи контакти с лаге-
ра на политика от Френската
социалистическа партия
(ФСП). В края на краищата
Берлин и Париж трябва да се

си в туитър, президенти
свикват пресконференции
във фейсбук. Не остава на-
страни и дипломацията -
тя също вече има вирту-
ално измерение.

Вярно е, че засега
“Российская газета” успя
да открие акаунти в соци-
алните мрежи само на
няколко чуждестранни
посланици, работещи в
Москва. Законодатели на
модата, разбира се, са
американците. Още пре-
дишният американски по-
сланик Джон Байърли си
водеше рускоезичен
дневник в Livejournal. Лич-
ни записи там не можеш
да срещнеш - най-много
впечатления от пътувания
из Русия. Останалото про-
странство на блога обаче,
посветено на взаимоотно-
шенията между двете
страни, обхващаше таки-
ва области, на които ме-
диите рядко обръщат вни-

Дипломацията вече има виртуално измерение

мание. Например на визи-
тата в Русия на двадесет
американски баскетболи-
сти юниори по програма-
та за спортен обмен.

Делото на Байърли
продължава приемникът
му Майкъл Макфол. Той
също има рускоезичен
блог. Темите и стилът ос-
тават същите. Нововоде-
нието на Макфол е туитър,
където той има повече от
21 хиляди абонати. Тук
посланикът излиза далеч
извън рамките на формал-
ната дипломация. Напри-
мер споделя впечатления
за заниманията с бягане
по плажовете на Маями с
Ксения Собчак. Или пък
си изпросва участие в
предаването й. При това
Макфол го прави с радва-
ща очите самоирония:
“Иска ми се, колкото се
може по-бързо, да дойда
на шоуто Госдеп Госдеп -

Государственный депар-
тамент - (Държавен де-
партамент - бел. прев.).
Трябва да се развенчаят
много митове. Като ръко-
водител на държавния
департамент в Русия аз
съм най-подходящата
кандидатура за това”.
Самоиронията е типична
за американския посла-
ник. Той например копи-
ра съобщението до него
от Олга Криштановска:
“Поканена съм при Мак-
фол в СпасоХаус. Мисли-
те за инструкции? Не, на
концерт”.

Микроблогът на Мак-
фол е двуезичен. Заради
това се получават забав-
ни случки. Всъщност Мак-
фол се интересува не
само от работата и поли-
тиката. Той отговаря и на
лични въпроси. Например
за своя баща - кънтри
музикант от щата Монта-

на. Освен това посланикът
всеки път се радва на
победите на баскетбол-
ния отбор на Станфордс-
кия университет, където
той е преподавал, и на
руския ЦСКА, в който иг-
рае много уважаваният от
него Андрей Кириленко.

Правопротивополо-
жен е рускоезичният блог
на посланика на Иран
Реза Саджади. Дипло-
матът се опитва да го
попълва с нови записи
почти всеки ден. Въпреки
че в профила на посла-
ника е записано, че “този
блог принадлежи на Реза
Саджади като на частно
лице и не е свързан с

неговата длъжност”, ос-
новната тема на постове-
те е как “злите американ-
ци” обиждат Иран. Запи-
сите се допълват от сним-
ки от красиви места в
Иран и повествования за
персийските традиции.

Не избягва общуване
с руснаците и посланикът
на Индия Аджай Малхот-
ра. В страницата си във
фейсбук той честити на
“френдовете” руските и
индийските празници,
качва свои снимки от раз-
лични ъгълчета на Русия.
Важна за Малхотра тема
е съдбата на книгата
“Бхагавад Гита, каквато
е,” която стана предмет на

съдебен процес в Русия.
Не успяхме да откри-

ем в социалните мрежи
акаунти на други посла-
ници. За сметка на това
все по-често посолства
откриват официални стра-
ници в туитър. Там може
да се намери много нео-
фициална информация,
качена от британското
посолство. Например, че
“шотландското рибено
масло ще е полезно за
руските прасета”. А посол-
ството на Израел разказ-
ва в туитър за постижени-
ята на държавата: “В Из-
раел разработиха уни-
кална технология за сле-
пите”.

Виртуалното дело на посланик Байърли продължава приемникът му
Майкъл Макфол, който също има рускоезичен блог

очаква победа на Оланд. Това
означава, че е много вероятно
бъдещият президент на Фран-
ция да бъде Оланд.

Съседите на страната тряб-
ва да започнат да се подготвят
за тази възможност, което
включва и Берлин, където канц-
лерството започва да изграж-
да колебливи връзки с лагера
на Оланд. Германската канц-
лерка Ангела Меркел все пак
се надява Саркози да спечели
в крайна сметка, тъй като виж-

га ще се опита да предоговори
части от фискалния пакт. От
гледна точка на Меркел това
би било фатално, тъй като може
да дестабилизира цялата фи-
нансова архитектура на новия
Европейски съюз. Но тя е с
вързани ръце. Изглежда, че
канцлерството се е примирило
с мисълта, ако е необходимо,
да приеме Оланд като френски
лидер. Важният съюз между
Берлин и Париж трябва да
продължи да действа. Затова
между лагерите на Оланд и
Меркел се установяват първите
колебливи връзки. Те, разбира
се, са неофициални и за момен-
та се осъществяват единствено
по канали на работно равнище.
Все пак всичко останало би
изглеждало малко странно,
след като канцлерката зае ясна
позиция в подкрепа на Сарко-
зи във френската предизборна
кампания.

Меркел все още не планира
да се срещне лично с Оланд,
въпреки че социалистическият

кандидат официално поиска
среща. Наскоро сп. “Шпигел”
съобщи, че Меркел и други
консервативни лидери от ЕС
дори са обсъждали съвместно
да бойкотират Оланд по време
на кампанията. Същевременно
служители в Берлин знаят мно-
го добре, че въпреки всички
различия разрив със социалис-
тическия кандидат не е добра
основа за бъдещи работни от-
ношения. Освен това в канцлер-
ството вече има служители,
които са тясно свързани с
Франция. Да вземем например
Николаус Майер-Ландрут, кой-
то отговаря за европейските
въпроси в канцеларията на
Меркел и е един от най-важни-
те членове на персонала на
канцлерството. Майер-Ландрут,
който е женен за французойка,
е писал докторска дисертация
на тема “Единството между
Франция и Германия” и е бил
говорител на бившия френски
президент Валери Жискар
д’Естен, докато той оглавяваше

Меркел се готви за поражение на Саркози
Флориан ГАТМАН
и Стефан СИМОНС

поддържат взаимно.
Според социологическите

проучвания френският прези-
дент Никола Саркози от седми-
ци изостава безнадеждно зад
своя съперник от ФСП Фран-
соа Оланд, но през последните
дни разликата се скъсява. В
момента допитванията показ-
ват, че Саркози може дори да
успее да победи с малка пред-
нина Оланд на първия тур от
изборите на 22 април. Но все
пак на балотажа на 6 май се

да в негово лице сигурен съюз-
ник въпреки личните им разли-
чия. Тя и Саркози стоят рамо
до рамо, особено що се отнася
до кризата с еврото, като под-
крепят любимия проект на Мер-
кел за европейски фискален
пакт, който задължава подпи-
салите го 25 държави членки
на ЕС да спазват по-голяма
бюджетна дисциплина.

Междувременно съперникът
на Саркози Оланд вече обяви,
че ако стане президент, ведна-

конвента за изработване на
конституция на ЕС.

Членове на лагера на
Оланд потвърдиха контактите
с канцлерството на Меркел.
“Няма официални връзки. Има
само размяна на съобщения
между съветници”, посочи ли-
дерът на социалистите във
френското Национално съ-
брание Жан-Марк Еро, който
е близък довереник на кан-
дидата за президент. Но той
смята, че сближаването е ра-
зумен ход.

“Ако Оланд бъде избран от
френския народ, тогава той ще
има мандат. В канцлерството
също знаят това и със сигур-
ност е по-разумно да се под-
готвят за промяна, отколкото
да изключват такава възмож-
ност”, заяви той. Еро не се
притеснява от факта, че шефът
му няма да бъде официално
приет в Германия, за разлика
от Полша и Италия, където
Оланд беше приветстван от
техните президенти - Брони-

Пътищата на Меркози може би се разделят

Берлин знае много добре, че въпреки всички различия разривът с
Франсоа Оланд не е добра основа за бъдещи работни отношения

слав Коморов-
ски и Джорджо
Наполитано.

“Мисля, че
хората в Берлин
са по-предпаз-
ливи от тези на
други места.
Има хора, близ-
ки до Меркел,
които следват
твърда линия.
Други са доста
по-прагматич-
ни”, смята Еро.
Но той също
така даде да се
разбере, че
Берлин не може
да очаква
съвсем гладки
отношения, ако
Оланд стане
президент. “Ние
имаме списък с
очаквания и
изисквания, кой-
то ще поставим
на масата”,
допълва Еро.

ППППП ървоначално Ангела
Меркел отказа да при-
еме френския кандидат
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Виктор ФЕШЧЕНКО

Г
убернатори се
срещат с бло-
гъри, министер-
ства съобщават
за дейността
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Интервю
Петър Димитров:

Спирането на „Белене”
е срам за България
Целта е да се направят необратими поразии, за да
стане рестартирането на проекта невъзможно, казва
бившият министър на икономиката и депутат от БСП

Интервю на Мая ЙОВАНОВСКА

Àêî ãî íÿìà “Áåëåíå”, òîêúò ùå ñòàíå
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ПЕТЪР ДИМИТРОВ е роден на 27 януари 1949 г. в гр. Клисура.
Завършва Техникума по механо-електротехника в родния си град
и висше икономическо образование в Москва. Доктор на икономи-
ческите науки. От 1976 г. е преподавател в Икономическия уни-
верситет във Варна. През 1988 г. става доцент по “Социално
управление”. В периода 1989-1993 г. е заместник-ректор на уни-
верситета. През 1990 г. създава и ръководи Висшата школа по
мениджмънт на университета. От 1994 г. е народен представи-
тел в 37-то, 38-то, 39-то и 40-то, както и сега в 41-то Народно
събрание. Бил е член на комисиите по образование, икономическа
политика, бюджет и финанси. През юли 2007 г. става министър
на икономиката и енергетиката. Депутат от БСП.
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 Г-н Димитров, има ли логично
обяснение защо бе взето решение за
прекратяване на проекта АЕЦ “Беле-
не”, след като Бойко Борисов заяви, че
то ще бъде взето, когато стане го-
тов анализът на консултанта HSBC,
а съвсем наскоро обяви, че ще иска
мнението на хората чрез референдум
дали да се изгражда втората атом-
на?

- Ще цитирам какво е казал самият
Бойко Борисов на 8 април 2011 г. в
предаването “Панорама” на БНТ: “След-
ващият премиер ще ме пита защо съм
се подвел по популистите и съм ликви-
дирал ядрената енергетика на Бълга-
рия. И съм дал на турците да правят
централи”. Той сам е отговорил на въпро-
са, който задавате. Той още тогава е
съзнавал какво ще се случи, ако се от-
кажем от този проект. Очевидно е, че
това решение, което взе правителство-
то, не е експертно. То не се базира на
доклада на HSBC. Точно напротив - в
доклада са направени други изводи и
затова се препуска с решението, преди
той официално да бъде оповестен. Бе
взето едно чисто политическо решение.
А може би ще бъде подсказано на
консултанта да си “среши” доклада с
това политическо решение. Няма други
обяснения.

 Беше ли реално необходим този
анализ или трябваше ли да послужи за
оправдание?

- Анализът определено не послужи
за оправдание, а беше поръчан за това.
Очакванията бяха, че докладът ще каже:
това е една авантюра - не я правете. А
всъщност в доклада се казва точно об-
ратното: единствено ако има драмати-
чен спад в цената на газа, само тогава
“Белене” може да се окаже по-нерен-

табилна. И примерно да е по-рентабил-
на газова енергетика, вместо да произ-
веждаме ток с ядрено гориво. Това оба-
че няма как да се случи. Дори и да има
находища на газ, всички знаем, че те са
изчерпаем източник. Дори и да има
открития на българска територия и да
може да се потребява - цената ще се
определи от пазара. От тази гледна
точка няма вариант, в който докладът на
HSBC да е негативен по отношение
изграждането на АЕЦ “Белене”. Всички
варианти са позитивни. И единственият
изход на това политическо ръководство
бе да изпревари доклада и да заяви, че
България прекъсва изпълнението на
проекта.

 Невъзможно е правителството
да няма информация за основните
изводи от този доклад, макар да не е
официално оповестен.

- Предварителният доклад е готов и
той е при тях. От този предварителен
доклад тече информация във всички
посоки, включително и към опозицията.
Основните изводи в доклада вече са
известни и те са разбутали кошера.
Затова е и предизвикано това спешно
решение. Малко преди решението за
спиране на “Белене” премиерът обяви,

че ще прави референдум и ще се допи-
та до народа. Изведнъж обаче забрави
за народа и за това свое обещание.
Същевременно бе огласено проучване-
то на “Галъп”, което показа, че полови-
ната от българите подкрепят осъществя-
ването на проекта, само 22% са против,
а останалите се колебаят. Кого пред-
ставлява това решение? Чия воля? На
мнозинството българи ли? Очевидно
това е едно наложено решение, което
ще има последствия за България за де-
сетилетия напред. Най-силният аргумент
“за” построяването на втората ядрена
централа е, че дори АЕЦ “Белене” да е
един скъп проект, дори енергията от
него да бъде скъпа, което не е вярно, но
нека го допуснем, за 20 години креди-
тите ще бъдат изплатени. И после 40
години “Белене” ще работи на себес-
тойност на произвеждания ток, както
работи “Козлодуй”. Трябва да се има
предвид, че след този период животът
на ядрените реактори се продължава, и
ясно е, че това е един независим източ-
ник на енергия за България за цял век.
Но вместо управляващите да погледнат
в утрешния ден на България, те задра-
скват всички шансове на страната ни.

 Това решение от некомпетент-

ност ли е или зад него се крият нечии
интереси?

- Затова в парламента запитах русо-
фобите на какво се радват? Най-вероят-
но потреблението ни с газ ще скочи с
около 1 млрд. куб. м годишно, ако евнту-
ално се направи газова централа. Но
така зависимостта от доставките на ру-
ски газ не само няма да намалее, а и ще
скочи с още 30%. Най-страшното е, че
това е ужасно скъпа енергия. В момента
тя е около 8 пъти по-скъпа от енергията
на “Козлодуй”. Представете си, че досе-
га сметката ви за ток е била 50 лв., а
след някой друг месец започнете да
получавате бележка за 400 лв. Бълга-
ринът това не може да го понесе. Дори
и тези, които са най-зле социално, имат
достъп до електричество. Това са все
въпроси, на които трябва да бъде даден
отговор. Защо не направиха най-просто-
то - да попитат собствения си народ “за”
ли е или “против”.

 Говорите за русофобите. Още в
началото правителството заяви не-
гативно отношение към руските про-
екти. Защо тогава Борисов не поиска
американско финансиране за “Белене”,
когато тук бе Хилари Клинтън? Дали
е само русофобия или е липса на наци-
онална отговорност?

- “Белене” определно би била конку-
рентна на американските въглищни цен-
трали “Марица-Изток”. Така че няма на
какво да се удивляваме. Защото и най-
песимистичните прогнози за цената, на
която би се произвеждала електроенер-
гията от “Белене” след построяването й,
отново са за по-ниски цени в сравнение
с тези от въглищните централи в басей-
на на Марица-Изток. Ако “Белене” се
включи в нашата енергийна система, в
нашия енергиен пазар, ще бъде изклю-
чително конкурентна. И в крайна сметка
по-добре би бил българинът, който ще
плаща за тази енергия. Това, че ние няма

да строим “Белене”, ще бъде изгодно за
всички извън България, а не само за
тези, които имат атомни централи. Пра-
вителството взе решение, което не е из-
годно само за нас. Турция, Русия и Ук-
райна например не плащат за вредните
емисии от въглеродния двуокис. Заради
ограниченията, които си самовъведе ЕС,
ние ще ставаме неконкурентоспособни
с всичките си източници на енергия. И
защото не можем да забраним вноса, то
и въглищните централи на нашите съсе-
ди ще ни доставят по-евтина енергия от
нашата. Затова единственият екологи-
чен шанс за нас е ядрената енергетика.
И от възобновяемите източници, но тази
енергия е непоносимо скъпа за възмож-
ностите на българина. Ако го няма “Бе-
лене” и трябва да разчитаме само на
тези източници, ще си спомним време-
ната, когато електричеството се ползва-
ше само за осветление. Така няма нико-
га да станем модерна европейска на-
ция, а ще се върнем в отдавна забраве-
ни времена.

 Коментирайте двете идеи - из-
работеният от Русия блок по проек-
та “Белене” да отиде като седми в
“Козлодуй”, а на площадката на “Беле-
не” да се изгради газова централа.

- Ако реакторът за “Белене” действи-
телно отиде за “Козлодуй”, той пак не
може да бъде изпълнен от друг, освен
от руска компания. Нали е ясно, че няма
французи, американци или японци да
работят ядрена централа с руски реак-
тор. Чуват се намеци в изказванията на
министъра на икономиката Делян Доб-
рев и от членове на делегации, че едва
ли не ние сме предложили на руснаци-
те да се случи точно това - реакторът да
отиде като 7-ми в “Козлодуй”. А руснаци-
те са казали, че това всъщност е нов
проект и че трябва да помислят, да по-
смятат и чак тогава могат да дадат отго-
вор. Т.е. без търг, без конкурс правител-
ството е готово да накара някой да ре-
ализира този проект.

 А може да е просто хвърляне на
прах в очите, за да се протака?

- Ясно е, че това не би могло да се
случи не само през мандата на това
правителство, а не би могло да се реа-
лизира през мандата и на следващото
правителство. Т.е. дават се обещания,
поемат се ангажименти, и то незаконно,
според европейските норми, за бъдещи
управления. На практика така те слагат
камъни в джобовете на един човек, кой-
то се готви да се къпе във водата. По
същия начин стоят нещата с другата идея
- за газовата централа в Белене... Отно-
во върви предлагане. На каква основа?
Конкурс ли си направил, та каниш “Газ-
пром”? А основният аргумент е, че ще
работи по пазарни цени. Ама газът си е
на “Газпром”. Тук се влиза в друго не-
равноправно положение, срещу което
Европа се бори от дълги години. И двете
предложения са извън закона и не мо-
гат да защитят интересите на България.

 За газова централа би ли могло
да се говори, само за да получим бла-
говоление от желаещите да добиват
шистов газ у нас, след като прави-
телството бе принудено да вземе ре-
шение за стопиране на този процес
засега?

- Не, защото, ако се ползва шистов
газ, то това ще е наш национален из-
точник. И няма защо да се кани “Газ-
пром” у нас. Ако искат това, трябва от-
крито да се покани българският бизнес
да инвестира там и да работи с българ-
ски източници.

На стр. 15
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Че от какво
да сме щастливи?

БОРЯНА
КОСТОВА

ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

Кукловодът и
марионетките

ДЕН НА ПСИХОЛОЗИТЕ В БЪЛГАРИЯ. Отбе-
лязва се от 1995 г. Психологията
изследва човешкия ум и поведе-
ние. Чрез консултации психоло-
зите съветват как да се справя-
ме с проблемите на всекиднев-
ния живот. Те помагат на хора,
които си задават въпроси и търсят
отговорите. Ролята на психолога е да помогне
на човека да излее негативизма на душевност-
та и да превърне тези чувства в доверие, разби-
ране, жизненост и любов.

1617 - УМИРА ДЖОН НЕПЕР, ШОТЛАНДСКИ
МАТЕМАТИК (Р. 1550 Г.). Най-

известен е с откриването на
логаритмите и популяризиране-
то на десетичната запетая.
Логаритъм е съставна дума,
образувана от logos - отно-
шение, и arithmos - число. Непер измислил тази
дума, понеже разликата на два логаритъма оп-
ределя отношението на числата, които те пред-
ставляват. С т.нар. “пръчици на Непер” (на сним-
ката) умножението и деленето се свеждат до
събиране и изваждане.

1919 - В СТАРА ЗАГОРА СЕ РАЖДА ВЕСЕ-
ЛИН ХАНЧЕВ, ПОЕТ, ПУБЛИЦИСТ И ДРАМА-
ТУРГ (УМИРА 1966 Г.). Участва

във Втората световна война. В
първата му стихосбирка “Испания
на кръст” преобладава пацифис-
тичният протест. “Стихове в пала-
ските” е лиричен дневник на геро-
изма и мъжеството на българския
войник. Автор на 17 стихосбирки,
пиеси и на нереализирания фил-
мов сценарий “Крали Марко”. Негови стихотво-
рения са преведени на немски, полски,
румънски, руски, украински, унгарски, френски,
чешки, японски език.

1932 - РАЖДА СЕ АНДРЕЙ ТАРКОВСКИ, РУ-
СКИ РЕЖИСЬОР И АКТЬОР (УМИРА 1986 Г.).

Един от най-значимите светов-
ни филмови режисьори и сце-
наристи. Критиците го причис-
ляват към гениалните творци на
седмото изкуство наравно с
Бергман, Микеланджело Анто-
ниони и Фелини. Сред известните му творби са
филмите “Соларис”, “Носталгия”, “Жертвоприно-
шение” и др. Носител на награди от междуна-
родни фестивали.

1952 - РАЖДА СЕ ГЕРИ МУР, ИРЛАНДСКИ
КИТАРИСТ (УМИРА 2011 Г.). Започва да сви-

ри от ранна възраст, като
едва на 8 г. се сдобива с
първата си акустична кита-
ра, която е леко очукана. На
14 г. става притежател на
първата си качествена кита-
ра и се научава да свири
като десняк, въпреки че е левичар. Музикалната
му кариера се развива в продължение на над 30
години, свързана е с няколко групи - Скид Роу,
Колосиъм II, Тин Лизи, Би Би Ем, Скарс.

1990 - ИЗЛИЗА ПЪРВИЯТ БРОЙ НА ДУМА.
Продължител на вестни-
ците “Работник”, “Соци-
алист”, “Работнически
вестник” и “Работничес-
ко дело”. Основател и
първи главен редактор
на ДУМА е Стефан Про-
дев (1927-2001), преди
това главен редактор
на “Работническо дело”. Името на вестника има
за произход Ботевата “Дума на българските
емигранти”, забравена от нашата журналистика.

2004 - ТРАГЕДИЯ КРАЙ Р. ЛИМ, СЪРБИЯ.
Български автобус пада в 40-мет-
ров каньон на границата между
Сърбия и Черна гора, при което
загиват 12 деца от Свищов.
Инцидентът с група от 34 учени-
ци и 16 възрастни става по вре-
ме на прибиране от екскурзия в
Дубровник. Шофьорът губи кон-
трол над превозното средство, автобусът се
спуска около 15 м по стръмен бряг и пада в
коритото на р. Лим при сръбското с. Гостун.
Рейсът потъва за минути. Местни хора от Биело
поле идват на помощ. Спасени са 38 души, а
загиналите са само деца. На 30.04.2004 г. с
решение на Великотърновския окръжен съд и
по инициатива и със собствени средства на ро-
дителите на загиналите при катастрофата деца е
учредена фондация “Ангели от Лим”.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Американският посла-
ник г-н Уорлик ни съоб-
щи вчера, че български-
ят премиер бил взел
правилното решение за
“Белене” - “след много
внимателно обмисляне”.
Не ни е чудно откъде ек-
селенцът знае за мъките
на Бойко Борисов - не-
гово превъзходителство
знае всичко. Той просто
повтори началничката
си Хилъри, която в Тур-
ция ожали Борисов за
мъките му с АЕЦ-а. За
броени минути вчера
Уорлик осветли съвкуп-
ния българин кое е пра-
вилно - за цената на ре-
актора, за шистовия фра-
кинг, за делото на “На-
глите”, за конфискация-
та на имущество. Като да
е бил пак в Министер-
ския ни съвет, както го
направи веднъж дори
публично.

Проблемът обаче не е
в Уорлик. Пратеникът на
САЩ тъй безпардонно се
меси във вътрешните ни
работи; тъй очевадно на-
тиска кабинета за посо-
чени отвъд океана реше-
ния, че има само един
въпрос - защо Джеймс

Уорлик още е тук, а не е
екстрадиран с официал-
на нота, както би стана-
ло във всяка друга
държава? И не само не е
проводен по живо по
здраво, ами вървящите
подир властта медии ра-
болепно се стелят като
килимче пред всяка не-
гова дума в ущърб на
България. Защо в ущърб?
Ами защото е вярно това,

което превъзходителст-
вото рече - че “Белене”
щяло да ни струва мили-
арди. Да, ще ни струва
онези милиарди, които
ще загубим от ликвиди-
рането на “Белене” и за-
ради неизбежния внос
на енергия и бъдещите
непосилни цени на тока.
Защото най-евтината
енергия е ядрената - ако
“Белене” би струвало ми-

лиарди, всичко друго ще
ни струва много милиар-
ди.

България затвори 4
реактора в “Козлодуй” по
политически причини и с
предателството на свои
властници - и загуби ми-
лиарди. Сега ще загуби
нови милиарди, като за-
тваря “Белене” пак по по-
литически причини и с
предателството на свои-

те властници. Защото
небългарската думичка
“диверсификация” от ус-
тата на Уорлик се търка-
ля в зъбите на нашите уп-
равляващи с едно един-
ствено значение - да я
няма Русия. Не че САЩ
ще ни дадат газ вместо
нея - няма как дори фи-
зически да го направят.
Но руският враг ще бъде
ощипан. А понеже Евро-
па все не ще да щипе по-
яко този враг (нали пак
от него газ чака), що пък
САЩ да не се пробутат
там, където ги пускат. В
нашата страна например.
Чийто президент Плевне-
лиев насред Италия вик-
на нещо, което ни един
европейски политик не
би казал публично: “Моя-
та България ще бъде по-
малко зависима от Моск-
ва”. На 3-ти март той
дори не спомена Русия,
нищо че костите на 200
000 нейни чеда са лег-
нали в земите ни за на-
шето освобождение. И
няма как да станем “по-
малко зависими” от тези
кости - ние всички, ведно
с Плевнелиев и Борисов.
Нито от онези руснаци,
които от началото и поч-
ти до края на ХХ век ни
строиха и икономиката, и
науката.

И “Козлодуй” да раз-
ширим един ден след 30
години, и газова инста-
лация да строим вместо
АЕЦ, пак Русия ще ни е
партньор, щото и реак-
торът, и газът - все рус-
ки. Но защо пък Уорлик
да не отсвири шанса ни

България е десетата
най-нещастна страна в све-
та, се посочва в обявения
вчера Доклад за щастието,
поръчан от ООН. Според
проучването по-нещастни
от нас са само гражданите
на Танзания, Зимбабве,
Ирак, Пакистан, Руанда,
Етиопия, Грузия, Индия и
Украйна. Представяте ли
си - оказва се, че даже со-
малийците харесват пове-
че живота си от българите!

Данните обаче не са кой
знае каква изненада. В по-

следните години страната
ни е все сред последните в
ЕС на опашката за щастие.
Но тъй като повечето наро-
ди в Европа живеят доста
прилично и средно имат
висок стандарт, на песимиз-
ма на българите се гледа-
ше повече като на нацио-
нална черта да сме все не-
доволни и да си мрънкаме.
Сега обаче работата е по-
дебела. Вече сме сред аб-
солютните аутсайдери и в
световните класации. Си-
реч, вместо нещата в
държавата ни да се подоб-
ряват и малко по малко да
се съвземаме, ние вървим
назад, също като раците.

Само че, ако питате
управляващите, България
се развива успешно и жи-
вотът ни е тип-топ. Помни-
те ли, че преди време на
заседание на МС преми-
ерът даже се похвали, че
благодарение на него и на
правителството “хората ста-

нали богати”, трупали го-
леми пари в банките, купу-
вали си най-модерна дома-
кинска техника и си живе-
ели нашироко.

Широко обаче е май
само около врата на Бойко
Борисов и сие. Народът
тъне в мизерия. Заплатите
- като в страна от Третия
свят. То поне редовно да
се получаваха, но и това
не е сигурно. И отгоре на
всичко премиерът използ-
ва недоимъка, за да си
прави пиар, раздава като
Дядо Коледа на бедните и
гладните по някой лев от
бюджета, т.е. взети от всич-
ки нас, данъкоплатците.
Пенсиите на две трети от
възрастните също са като
за “последна грижа” - едва
им стигат за комат хляб и
кисело мляко. А надежда
за някакво увеличение
няма. Даже над главата на
бъдещите пенсионери ще
висне Дянковият дамоклев

меч изобщо да не получа-
ват пенсии, след като ка-
бинетът реши да опапа и
Сребърния фонд. Няма
прилично образование и
здравеопазване. Икономи-
ката и земеделието ни
вече са “пуснали кепенци-
те”. Някога бяхме сред най-
големите износители на
редица стоки по света, сега
заводите за електроника
правят пластмасови кофич-
ки, а военните заводи -
маратонки на ишлеме. И
май скоро ще произвежда-
ме само клечки за зъби.
Безработицата стиска на-
рода за гушата и младите
бягат в чужбина, за да се
отърват от глада. Казват, че
психичното здраве и доб-
рият семеен живот също
носят приятни емоции на
хората - у нас и това не ни
е наред.

От какво тогава да сме
щастливи? Няма нормална
причина!

да ги имаме, преди да
сме загинали като ико-
номика, щом сега му е
паднало. За България
какво му дреме, той кос-
ти тук няма да оставя.
Наш проблем е как се
наричат кабинетите, ко-
ито като кукла на конци
се управляват от чужда
държава в неин интерес.
В цял свят ги наричат ма-
рионетни правителства.
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Мерки за икономиката
по време на криза
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Препоръките на трезвомислещи български експерти
се потвърждават от МВФ и от световноизвестни икономисти

Проф. Иван
АНГЕЛОВ,
член-кор. на БАН

Негативното влияние на кризата е показано със сивите правоъгълници.
Рестриктивната политика потиска вътрешното търсене, увеличава размера на

пораженията и свива обема на БВП. Стимулиращата политика намалява размера на
пораженията и увеличава БВП

З

Влияние на кризата върху БВП

а да разберем по-добре влияние-
то на кризата върху БВП (брутния
вътрешен продукт), е полезно да
си припомним уравнението на
Кейнс, конструирано през 30-те

години на миналия век. По него и сега в цял
свят се изчислява БВП, макар че нашите
пазарни фундаменталисти ненавиждат този
велик учен. То гласи:

БВП = частно потребление + държавно
потребление + инвестиционно потребление
+ износ - внос

В най-общ вид влиянието на кризата върху съставките на БВП и общия му
размер е показано на следната фигура:

България, както и Европа, преживява
криза на ограничено търсене. Ние
ще почувстваме последствията от
ограниченото външно търсене по-

ради свиване на износа. То започна към
края на м.г. Износът ни към страните от
ЕС-15 през третото тримесечие на 2011 г.
е бил 2620,1 млн. евро, а през четвъртото
- 2431,6 млн. евро. По предварителни дан-
ни на НСИ общият ни износ през януари
2012 г. е с 317,6 млн. лв. по-малък от този
през януари 2011 г. Това свиване ще
продължи и през следващите месеци по-
ради неблагоприятната конюнктура в дру-
гите страни.

Още по-големи са негативните ефекти
върху вътрешното търсене поради потис-
натото частно (на домакинствата), държав-
но и инвестиционно търсене. При такава
криза най-подходящата политика е

стимулиране
на търсенето

по всички възможни съставки на БВП и
с всички възможни инструменти. Рестрик-
тивната политика в такава ситуация е по-
грешна. Тя задълбочава спада в произ-
водството, заетостта и доходите, т.е. изо-
стря кризата.

Като имам предвид тази диагноза, в
статията “Спешни мерки за смекчаване
на рецесията” от 20 февруари 2012 г. в
ДУМА предложих програма с 37 мерки
за облекчаване на последствията от кри-
зата. Главната задача на тези мерки е да
се насърчава вътрешното домакинско,
държавно и инвестиционно търсене с три
по-конкретни задачи: Първо, да се
насърчава индивидуалното търсене на
бедните и средните слоеве от населени-
ето, в чиято потребителска кошница пре-
обладават произвеждани у нас продукти
и услуги. Второ, да се европеизира
данъчната ни система, като се разпреде-
ли по-справедливо данъчното бреме меж-
ду гражданите и между предприятията,
да се стимулират дългосрочно тези, кои-
то инвестират за разширение и модерни-
зация. Трето, да се увеличат инвестиции-
те за инфраструктура, да се разшири
държавно-частното инвестиционно парт-
ньорство за изграждане на високотехно-
логични и експортно ориентирани произ-
водства и да се форсира усвояването на
структурните фондове от ЕС.

В разгара на кризата беше необходи-
мо държавата да се намеси за спасяване
от фалит на финансови и нефинансови
компании и да стимулира вътрешното
търсене с цената на временни умерени

бюджетни дефицити. В някаква степен (ма-
кар и не толкова активно, както в САЩ)
така постъпиха и в Европа.

В резултат на това растежът на БВП в
САЩ през 2010 г. беше 3%, а в ЕС - 2%.
Най-новата прогноза на МВФ за САЩ е
1,8% растеж през 2012 г. и 2,2% през
2013-а, а за еврозоната - 0,5% в 2012 г. и
0,8% в 2013 г. Безработицата, която по
време на кризата в САЩ за отделни месе-
ци превиши 10%, през февруари 2012 г.
беше 8,3%. В ЕС в началото на 2008 г. тя

беше 6,7%, сега е 10,1%, а в еврозоната
- 10,7% и продължава да расте.

През 2010-2011 г. и в началото на т.г.
многократно препоръчвах държавната
подкрепа за вътрешното търсене да за-
тихва постепенно до пълното й прекратя-
ване само когато икономиката стъпи
окончателно и необратимо на собствени-
те си крака. За повече яснота правех
сравнения с пациент, сочейки, че при
преждевременно прекратяване на лече-
нието последствията могат да са фатал-
ни. За подробности - виж моя сайт на
адрес www.iki.bas.bg/CVita/angelov/
index.htm.

Това фундаментално изискване не
беше спазено в Европа. Оправдавайки се
с дълговата криза, консервативните пра-
вителства в някои европейски страни и
ръководството на ЕС прекратиха преж-
девременно и рязко подкрепата за
вътрешното търсене и пристъпиха към
брутално ограничителна политика, която
го потиска. Колкото по-силна и продължи-
телна е рестрикцията, толкова по-ниски
са растежът, заетостта и доходите, по-
ограничен е потенциалът на икономика-
та да обслужва дълга.

Консервативни политици, банкери и
придворни икономисти - пазарни фунда-
менталисти, ни убеждават в един иконо-
мически абсурд - че растеж се постигал
чрез поголовни съкращения на персонал
и разходи, защото това създавало дове-
рие във финансовата общност, а доверие-
то пораждало растеж. Подобна политика
потиска още повече вътрешното търсене,
а чрез него - растежа, заетостта и доходи-
те, нарушава бюджетното равновесие.

Такава обстановка не създава доверие.

Дори ако за момент допуснем абсурда -
че го създава, доверието не може да за-
мести

липсващата покупателна
способност

С доверие може да се сключи отделна
сделка, но само с доверие не е възможно
да се сключват трайно сделки без покри-
тие с покупателна способност на стопан-
ските партньори и на домакинствата. А

липсата на покупателна способност раз-
рушава доверието. Икономическата тео-
рия и световната стопанска практика не
са доказали, че доверието може да заме-
ства покупателната способност като пла-
тежно средство. Дори традиционните теф-
тери в малките селски магазинчета, които
почиват само на взаимно доверие, са с
ограничена трайност и изчезват с изчерп-
ване на оборотните средства на магази-
нера. Изчерпването на покупателната спо-
собност на клиентите закрива техния
достъп до тефтерите, защото няма дове-
рие без платежоспособно търсене. Нима
това не е очевидно!

Ние, българите, страдаме от трудно
излечима болест - синдрома за национал-
на малоценност. Прекланяме се угодниче-
ски пред чуждото и подценяваме своето.
Осланяме се повече на третокласен чуж-
дестранен експерт, отколкото на първо-
класен свой. Това ме принуждава да при-
бегна до позоваване на оценки от най-
меродавни чуждестранни източници, кои-
то сега казват същото, което съм писал
многократно през последните години. Не
защото са го заимствали от мен, а понеже
и те, и аз сме стигнали до същите изводи
по логически път и чрез анализ на светов-
ния опит.

В актуализирания Обзор на МВФ за
световната икономика от 24 януари 2012 г.
може да се прочете: “Страните с ниски
лихви или други фактори, позволяващи
фискално маневриране, включително и
някои в еврозоната, следва да преразгле-
дат темпа на краткосрочната си фискална
консолидация. Прекаляването с текущи
фискални ограничения за компенсиране
на циклични загуби на доходи ще ограни-
чава още повече стопанската активност,
ще подкопава подкрепата на население-
то и ще минира пазарното доверие...
Възстановяването на доверието в еврозо-
ната зависи от задълбочаването на фи-
нансовата и фискалната интеграция през
следващите години... Новите пазарни ико-
номики с ниска инфлация и нисък публи-
чен дълг... могат да си позволят

по-големи
социални разходи

в подкрепа на най-бедните домакинства”.
Световноизвестният икономист Лоу-

ренс Самърс, бивш министър на финанси-
те при президента Клинтън и до преди
година главен икономически съветник на
президента Обама, писа във “Файненшъл
Таймс” на 25 март 2012 г.: “Възстановява-
щият се пациент, който не завърши пълния
курс на лечението си, поема голям риск
за своето здраве. На същото основание
най-сериозният риск за възстановяването
на икономиката през следващите няколко
години вече не е финансовото напреже-
ние или външните шокове, а рязката про-
мяна на политиката от поддържане на
подходящо търсене към грижите за тради-
ционна фискална и парична предпазли-
вост... Даже ако икономиката създава 300
000 нови работни места на месец и расте
с 4% (той има предвид САЩ - б.а.), ще са
нужни няколко години за възстановяване
на нормалните условия. Залитане т.г. към
политики, подходящи за нормални време-
на, ще бъде съвсем преждевременно. Най-
нови изследвания показват, че при заба-
вяне на текущите инвестиции се уврежда
дългосрочното функциониране на иконо-
миката. Аз и Брад ДеЛонг (голям амери-
кански икономист от Калифорнийския уни-
верситет в Бъркли, бивш зам.-министър на
финансите - б.а.) в наскорошна статия
доказахме, че масираните и преждевре-
менни фискални ограничения чрез свива-
не на икономиката могат да изострят бю-
джетните проблеми в дългосрочен план”.
Такива позиции споделят нобеловите ла-
уреати Джоузеф Стиглиц и Пол Кругман,
известните икономисти Нуриел Рубини,
Кенет Рогоф (бивш главен икономист на
МВФ), Оливиер Бланшард (настоящ гла-
вен икономист на МВФ) и много други.

Ще ми се да вярвам, че нашето пра-
вителство, което не се вслушва в добро-
намерените препоръки на трезвомисле-
щи български икономисти за успешно из-
лизане от кризата, ще се замисли над
това, което казват световноизвестни аме-
рикански икономисти и професионалисти
от МВФ. През следващите няколко годи-
ни поддържайте политика на умерен бю-
джетен дефицит плътно до 3% от БВП и
умерено контролирано увеличение на
публичния дълг за инвестиционни цели
до 25-27% от БВП, както е предложено в
споменатата по-горе моя статия от 20
февруари 2012 г.!
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Дискусия

Чашата е наполовина
празна...
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Младите в БСП трябва да поведат партията напред

В БСП има нужда да разговаряме
за отговорността - за думите, за
действията, за разумния компромис

Илия ГАТЕВ

В
момента тече новият
пълен цикъл на отчет
и избори в Българ-
ската социалистичес-
ка партия, на която

съм член от 14 години. Вълнува
ме дали ще си направим реал-
на равносметка за състоянието
й, или ще се съсредоточим от-
ново върху персоните - извест-
ни и не толкова известни? Не
сме лидерска партия, а лично-
стите са ни важни. Толкова важ-
ни, та да се питаме помежду си
членовете на партията “Ти с
кого си - с Първанов или със
Станишев, с Гергов или с Ба-
ташки, с Кадиев или с Овча-
ров?” и т.н. Навсякъде си има
по някой тандем. Това е толко-
ва объркващо, защото тези
двойки са били приятели, по-
сле - врагове, после пак са
приятели. Питах веднъж един от
нашите функционери каква е
неговата рецепта за успешен
политик. И той ми каза следно-
то: “Враговете на моите прияте-
ли не са мои врагове.” Така
било в политиката, така тряб-
вало, за да се издигаш. Да-а, с
такива приятели врагове не ти
трябват, беше казал друг. Пре-
дателството в политиката е ин-
струмент, ни обясни от малкия
екран пък наскоро Татяна Дон-
чева.

Днес - приятел, утре - враг,
но

как да отсеем
важното, същността

на това уж обществено полез-
но занимание - политиката. Ако
е да стигнеш по-нависоко в ка-
риерата или да се задържиш

по-дълго на поста си, тогава
може би казаното по-горе е
оправдано. Но става дума за
лични цели, за лични амбиции,
а нима те могат да ръководят и
да развиват цяла една партия?
И ако не сме лидерска партия,
каква партия сме? Отваря се
една дискусия, страниците на
която грубо бяха затворени
преди години с репликата:
“Другари, стига сме се чудили
какви сме, дайте да работим.”
И поработихме. Комунисти, со-
циалисти, социалдемократи,
националисти, кариеристи, все-
ки със своето разбиране за
нещата в името на самата ра-
бота, на полза роду или за себе
си, но, за съжаление, не и за
БСП. Не защото просто не мо-
жеш да обединиш хора с раз-
лични разбирания и виждания,
за да създадеш единна партий-
на структура. Документите на
партията са си документи, но
доколко хората вярват в тях и
как ги разбират е друг въпрос.

И тук опираме до идентич-
ността, до единството на
същност, ценности, цели и по-
литики, както е озаглавен цял
един раздел в програмата ни.
Как постигаме това единство?
Да си представим как уморени-
ят скелет на някога масовата
партия БКП носи парламентар-
ната ни глава с демократично
лице към ценностите на евро-
пейските социалисти, а

левите народни ръце
стоят скръстени

защото не знаят какво да на-
правят, по дяволите, че да по-
стигнат тая свобода, тая спра-
ведливост и тая солидарност.

Време е да се върнем на

лидерския въпрос, защото тук
му е мястото. Защото това е
въпрос на отговорността - за
думите, за действията, за разум-
ния компромис в името на
изпълнението на програмата и
политиката на БСП. Много е
просто - от едната страна на
уравнението стоят реални по-
литически цели, отговорни
хора, които да ги следват, про-
зрачни за обществото и редо-
вите членове действия, а от

другата - увеличаване на влия-
нието на БСП, включване на
повече хора в активна възраст
в политическите процеси, про-
сперитет за България. Точно
заради определена конюнкту-
ра и лични интереси не можем
да постигнем това уравнение,
защото винаги има някой с по-
ясни цели, макар и лични, ня-
кой по-добър от лидера и ня-
кой по-строг от правилата, и
тези някои надничат отстрани,

но не застават никога отпред.
Нека не се чудим на възра-

стовия състав на БСП и на крех-
кото Младежко обединение,
символ на подмладяването на
партията (за съжаление само
символ). Нека не се чудим, че
хората ги боли, че остаряват, но
вече без надежда, понеже раз-
минаването между това, което
заявяваме като лидери, и това,
което правим, вече е очевидно.
Успех на истинските лидери!

Ще допусне ли партията да я превръщат
в псевдополитическа забава?

П
Филип СЛАВОВ

о време на отчетно-изборната
кампания преди 48-ия конгрес на
БСП, когато местните организа-
ции анализират своята дейност,

избират делегати за конференции и за
висшия форум през месец май, готвят
се за парламентарните избори през
2013 г., изведнъж на сцената се появи
неочакван казус - експрезидентът Ге-
орги Първанов направи категорична
заявка за връщане на лидерския пар-
тиен пост. Това стана в период, когато
партията и нейното ръководство се ак-
тивизираха и укрепват.

Първанов започна своя кампания,
тръгна на срещи с партийните активи,
ангажирайки при това партийните
структури с тяхното организиране. При
положение че си имаме действащ ли-
дер на БСП, немалко от тях се чудят и
не знаят как да постъпят. Това предиз-
вика опасение у редовите членове и
активисти на партията от разцепление,
разнопосочин коментари и

голяма
шумотевица
в медиите.

Същевременно Първанов поде и
публична полемика с председателя на
БСП Сергей Станишев, който е и пре-
зидент на ПЕС. А това налива допълни-
телно масло в медийните интриги. По
мнението на много социалисти, пар-
тийни организации и наблюдатели ин-

тензивните срещи по места приличат по-
вече на саморекламно турне, отколкото
на разговор по най-животрептящите
въпроси на БСП и страната. Не ми из-
глежда добре да се лансират лични
привърженици по места за кандидати
за конференциите и конгреса, за да
подрепят някого при избора. С това не
може да се твърди, че претендентът за
поста на върха се потопява в атмосфе-
рата, която цари в партийните органи-
зации, с техните трудности и местни про-
блеми, породени от

все по-дълбоко
обхващащата

цялата страна криза

Криза, предизвикана от политиката
на партията с подвеждащото име ГЕРБ.
Според мен действията на експрезиден-
та засилват тревогата за единството и
бъдещето на БСП в настоящия сложен
период за нашето общество. Кризата е
тук и не си тръгва.

Ясно е, че всеки в БСП е в правото
си да се кандидатира за по-висока по-
зиция, включително и за лидерския пост.
Но номинирането за това става по оп-
ределен ред в партийните организации,
а до висшия форум остава още време.
Личи някакво не съвсем обяснимо
бързане и доза претенциозност, може
би породена от натрупания през годи-
ните престиж като успешна фигура на
най-висшия политически Олимп. Факт
са двата успешни президентски манда-
та. Но нали кандидатите за председа-
телския пост следва да се заявят на

самия конгрес и да представят платфор-
мата си пред неговите делегати на рав-
на нога с другите, които може да се
окажат 3-5 и повече души. Избързвай-
ки, бившият партиен лидер като че ли
търси определено преимущество, а това
вече е казус и пред сегашното бюро на
Националния съвет.

Прави са тези в Партията, които по-
вдигат и друг съществен въпрос -

ще стане ли
БСП по-силна

и влиятелна, ако Георги Първанов за-
еме лидерската позиция. Президентски-
те мандати може да са и нож с две ос-
триета. Няма ли БСП с бившия си лидер
да станат заедно мишена на политиче-
ските опоненти и някои вътрешни групи
в партията, които ще им припомнят
всевъзможни, в това число измислени
грехове едва ли не от времето на Буз-
луджанския учредителен конгрес на-
сам? Ще съумее ли в тази ситуация
изпълнителното бюро да излъчва поли-
тика и да работи за доброто на Бълга-
рия, или ще се наложи да хвърля уси-
лия и време срещу атаките и манипула-
циите? Как в крайна сметка една по-
добна ситуация ще повлияе върху дей-
ствеността на БСП срещу пагубната
политика на ГЕРБ?

Вече 22 години нашето общество и
политическото пространство са разде-
лени на сини, жълти, червени, залени,
ГЕРБ-аджии, вихри се противопоставя-
не по най-разнообразни въпроси, вклю-
чително и от общонационален интерес.

Политическите дебати често прераст-
ват в

скандали за отвличане
вниманието на обществото

от най-важните, насъщни проблеми и
опасности за страната и нейното бъде-
ще - от бедността, безработицата, от
застоя от развитието на икономиката
и бизнеса. Докъде се докарахме по
този път, вече вижда всеки.

Някак не е престижно и привично
да бъдат давани съвети на политичес-
ки фигури с опит, претендиращи за
лидерска позиция. Има и риск съвети-
те да се окажат неприемливи или не-
продуктивни. Все пак ще си позволя
да рискувам и да кажа някои препоръ-
ки - не е излишно Георги Първанов да
се огледа още веднъж по-широко и да
обмисли накъде е поел днес. На поли-
тическото и обществено поприще у нас
има разни възможности и каузи за изя-
ва и принос в интерес на цялото обще-
ство и на БСП. Това важи и за външно-
политическата сфера, където държа-
вата може и заслужава да се възполз-
ва от опита, познанията и контактите
на Георги Първанов. Той е показал, че
има добри политически и други полез-
ни идеи. Трябва да помисли по същия
начин и ръководството на БСП. Не
мисля, че има полза единствената по-
литическа сила - алтернатива на ГЕРБ,
да бъде обект на развлекателни теле-
визионни клипчета в стил “среднове-
ковни дуели” и да допуска приближе-
ните до правителството медии да
превръщат сериозните проблеми в
псевдополитическа забава. България
отива твърде назле и не можем да си
позволим това.
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

е зная дали около рож-
дения си ден ДУМА е
била в сатурнова дуп-
ка, както казват, че ста-

ва с нас, човеците, но и вест-
никът е жив организъм, сам се
грижи за здравния си тонус и
социалния си статус, пък и за
позициите си на пазара. Но
колко дупки по стръмния си
път избегна вестникът в годи-
ните от 4 април 1990 г. насам!
Настръхвам, като си помисля,
че ДУМА можеше да потъне в някоя от тях - и край.
Както потънаха в небитието “Демокрация”, “Подкре-
па”, “Свободен народ”, “Права и свободи”, “Конти-
нент”, “Поглед” - на два пъти... И ако вестникът и
днес е по будките, то е защото е духовен хляб, без
който читателите му не могат. Времето доказа, че и
българското общество не може без него.

ДУМА щеше да е по-тиражна, ако се откажеше
от принципите си. Но в нея всичко трябва да бъде
истинско - от сензацията и забавата до коментара
и анализа. Не мислете, че вестникът благоденства.
Излиза благодарение на издателя му, на централа-
та на БСП, на читателите му и на тия, които го
правят. Оцеляването на вестника на лявата идея не
е лесно в компанията на тиражните таблоиди, които
ни връщат все повече към “буржоазното магарешко
газетарство”, ако си послужим с думите на Йосиф
Хербст, към времето на Гочоолу и Дочоолу.

 ДУМА първа у нас издигна информационното
начало като основно градиво, тя изненада всички,
които я свързваха с миналите представи за печата.
От рождението й бе заложено разбирането на Сте-
фан Продев: “Светът е информация, всичко е инфор-
мация. Дори и човекът. Дори и идеите”. През много
кръгове на ада премина модерният вестник: Фори
Светулката го анатемоса, десните екстремисти и
лумпени го прекръстиха на “Чума”, имуществото му
бе конфискувано, неколкократно бе спирано изда-
ването му, непрекъснато бе обстрелван от печатни-
те и електронните медии, и то с жестокост, ограни-
чаваха достъпа му до рекламодателите, беше вре-
ме, когото го яхнаха издатели, само за да го доят,
а и свои се отричаха от него заради плурализма и
свободомислието му. “Творците на храброто слово”,
както наричаше Стефан Продев репортерите и
редакторите с признателност за безстрашността им
и вярата в идеала, бяха обиждани, гонени и пре-
следвани, дори бити и съдени, бяха лъгани и пре-
небрегвани. Имало е злоба, но и завист.

 Като че ли мина времето, когато наши читате-
ли свиваха така вестника, че да не се вижда гла-
вата му или се спъваха в името му, сега се твърди,
че има свобода на словото. Днес привидно няма
нищо страшно да си купиш от будката ДУМА. Бит-
ката с ДУМА е повече икономическа - по хайдуш-
ките правила на пазарната икономика, която
съвест няма. Вестникът не стига до потенциалните
си читатели, тъй като основните разпространител-
ски фирми са собственост на медийните империи.
Най-големите рекламодатели - хипермаркетите и
разните ми там търговски вериги, имали принципи
- не рекламирали в партийни вестници. ДУМА носи
клеймо на партиен вестник, макар че телевизиите
и тиражните всекидневници са много повече пар-
тийни, най-често служат на управляващата партия
- то не са поклони, то не са подмазвания, то не са
ливрения. Да сте видели някога в ДУМА да се
въртят като палета около Станишев или Първа-
нов? Дочакаме ли такова падение, вестникът е
взел-дал. Виждате, че в медийното пространство
си знаят и баят едно и също: дуелът, битката,
войната за лидерския пост в БСП. Друго не виж-
дат. А левият вестник трябва да мисли каква поли-
тика ще очертае партията, за да се спечели до-
верието на народа. ДУМА се стреми да бъде ев-
ропейски вестник и в същото време да мирише на
българското - да защитава националните интере-
си и идентичността ни.

 Думите за свобода на словото и печата се
превърнаха в дрипав лозунг, особено след като
няколко “герои на нашето време” натрупаха лой,
лъснаха косъма, напазаруваха си вестници и теле-
визии, направиха си медийни феоди, нещо, което
не смущава никого - най-малко комисията за конку-
ренцията. Между газетите им вече прескачат искри
с висок волтаж, илюстрация на мръсната война
между корпорациите. Не сте забравили как Бойко
Борисов рекетира медиите с писмо питане “има ли
я цензурата” и всичките дружно му направиха мета-
ни, от които и Бай Ганьо би си изчервил. Знае се,
че ако медиите не са свободни, няма свобода в
държавата. Затова ДУМА е остров - наистина свобо-
ден, независим вестник. Защото си е запазил мора-
ла, който не му позволява да измени на корена и на
името си. Казват, че бъдещето е на етичната жур-
налистика. Значи пътят е прав!

  На рождените дни на ДУМА, докато беше с
нас, Стефан Продев обикновено казваше: “Просто
духаме свещта върху тортата и продължаваме на-
пред”. На “думаджиите” и днес друго не им остава.
Честит рожден ден и от нас, вашите колумнисти!

Н
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Спирането на „Белене” е срам за България
Тук е обратното и върви ви-

дима сделка. Ние се отказваме
от руски реактор в “Белене”, но
ще сложим руски реактор в “Коз-
лодуй”. Вие ще си направите
газова централа, с което полу-
чавате достъп до огромния ев-
ропейски пазар, защото така на
практика влизате в енергийната
система на Европа. И вместо да
продавате газ, ще продавате по-
скъпия продукт - електроенергия.
Степента на преработка е по-
висока, добавената стойност е
по-висока. Та това е по-добрият
вариант за “Газпром” - по трасе-
то на газопровода да правиш
газови централи и да продаваш
ток, вместо да продаваш газ.

 Правителството на Сак-
скобургготски възобнови про-
екта, а до края на мандата на
Станишев процедурите по
АЕЦ “Белене” навлязоха в най-
активната си фаза. Същевре-
менно хора, част от тези пра-
вителства, сега са против про-
екта. Например бившата евро-
комисарка Меглена Кунева, ко-
ято нарича проекта “мегало-
мански” и “ненужен”.

- Не е само Кунева. ДПС се
въздържа от гласуване. А имен-
но правителството на НДСВ и
ДПС взе решение за активира-
не на проекта. Ние го продължих-
ме. Една държава трябва да е
предсказуема. Не може не-
прекъснато да скачаш напред-
назад, защото изглеждаш несе-
риозно в очите на партньорите
си. Това е най-големият провал
на сегашното правителство и
един огромен провал за Бълга-
рия. Морален провал и провал
на престижа ни. За 31 години не
можахме да направим втора

атомна централа. След 31 годи-
ни война да изкараш бялото
знаме, но да се държиш като по-
бедител... Няма по-голям срам за
България. А всички хора, които
бяха в правителството, което
реактивира проекта, а сега гово-
рят, че това не е трябвало да се
прави и че проектът е “мегало-
мански”... това само по себе си
говори за тях.

 Беше ли възможно герман-
ската енергийна компания
“RWE” да не се откаже от “Бе-
лене”?

- Не виждам как “RWE” не
биха се отказали и как нещата
биха могли да изглеждат по раз-
личен начин. Това е по една
проста причина. Вторият участ-
ник в проекта - българската
държава, като започнете от фи-
нансовия министър и завършите
с последния чиновник от админи-
страцията, заявяваха, че за “Бе-
лене” няма да се даде нито лев.
“RWE” трябваше да остане сама.
Как да реагира компанията за
проект, от който държавата се е
оттеглила? Говориха, че проектът
е “мегаломански”, “безперспекти-
вен”, че няма да е икономически
ефективен. Единственият изход за
“RWE” беше да избяга от проек-
та. И те го направиха. Но онзи,
който ги прогони, стършелът, кой-
то ги ужили, беше говоренето на
Борисов и неговото правителст-
во. А сега търсят вината в Трой-
ната коалиция, която не направи-
ла проекта необратим. Проектът
е готов, площадката е готова,
реакторът е готов - на практика
всичко е готово, но те твърдят, че
нищо не е свършено. Това са
лъжи. Добре щеше да е, ако един
ядрен проект ставаше за 2 месе-
ца, белким го бяха реализирали.

Всички компетентни специалис-
ти заявиха, че за по-малко от 15
години 7 блок в “Козлодуй” не
може да стане.

 Смятате ли, че след ре-
шението на правителството
все още има шанс процесите
по изпълнение на проекта да
бъдат възстановени и той да
бъде завършен?

- Зависи колко време имаме
и докъде ще се стигне с торпи-
лирането и на проекта и на
възможностите за неговото рес-
тартиране. Сега целта е да се
започне нещо друго на площад-
ката на “Белене” и да бъде тя
ликвидирана като площадка за
ядрена централа. Ако проектът
остане във възможен рестарт -
да не се анулират разрешения-
та на АЯР, в БСП сме категорич-
ни, че ще продължим този про-
ект. Но се страхувам, че тези раз-
рушители ще направят необра-
тими поразии и на практика ще
бъде невъзможно рестартиране-
то на проекта.

 Евентуален референдум
може ли да повлияе?

- Ако се предизвика референ-
дум, правителството е длъжно да
се съобрази с него. Но дали това
ще може да се случи? Наясно
съм, че този парламент няма да
вземе решение за провеждане
на референдум. Но ето тук възник-
ва въпросът: кого представлявате
вие, след като не искате да орга-
низирате референдум? Това е
директно заявление, че парла-
ментът се страхува от хората и
всъщност не ги представлява. Но
без намесата на суверена аз не
виждам как могат да се кориги-
рат нещата. Може би най-разум-
ният начин е две в едно - нови
избори и референдум.

От стр. 11

Б.Б.! Производител “Ло-
зев” ЕООД, Република
България, гр. Лясковец,
ул. “Оборище” 1. Посоче-
ни са върху обвивката и
телефони за връзка с про-
изводителя - за този, кой-
то желае да закупи
допълнително вафлички с
подписа на Б.Б. Освен
тези от кашончето в едно

Çà åäíàòà âàôëà
Хапнете си Б.Б.
Аз опитах една - не става!

старозагорско магазинче
до Стоматологията. Има
ги сигурно и в други ма-
газинчета. И не само в
Стара Загора и Лясковец.

Мястото няма толкова
много значение. От по-
голямо значение са две-
те букви Б.Б. - името на
днешния премиер. И за да
няма грешка. И за да не
разбере някой погрешно,
че инициалите не са на
когото трябва, върху об-
вивката се мъдри и сним-
ката на премиера - от
премиерския кабинет. В
обкръжението на много

европейски звезди.
 Заради тази снимка и

заради тези букви може
да се изкупят бързо ваф-
лите Б.Б. А може и да
залежи стоката поради
спадналата покупателна
способност на населени-
ето. Тогава вафлите за
изтекъл срок на годност
може да попаднат под
ударите на една подопеч-
на на министър Найденов
агенция.

Във всеки случай
срокът на премиера изти-
ча. Започна се обратното
броене за следващите
парламентарни избори.

Колкото до това, че
може би рекламирам ва-
флите Б.Б. и техния про-

изводител, в грешка сте,
читатели. Опитах една -
не става! Имах по-големи
очаквания, но едни други
вафлички са по-хубави. И
не на един производител
- да не казвам кои, че
машината за имиджа на
някои политици ще се сто-
вари вероятно върху тях.
Така каза една жена на
пазара.

 А премиерът опитал
ли е вафличките Б.Б.?
Дали му харесват?

 Някъде пишеше
нещо за моженето и не-
моженето образите на
политиците да участват в
търговска реклама. Ама
може и да не го пише
вече. Знам ли ...

Трифон МИТЕВ

П
исаха по вест-
ниците и не
вярвах. Но ви-
дях! Няма
грешка - вафла
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Собственик на птицеферма
обясни, че цена от 21 стотинки
за яйце с мъка покрива произ-
водствените разходи.

Друг го поправи, като каза,
че цена от 39 стотинки едва се
доближава до производствени-
те разходи.

Трети беше съвсем катего-
ричен: цена от 50 стотинки е
близка до нормалната.

Четвърти защити цена от 60
стотинки, при което ще остават
1-2 стотинки печалба.

Пети обяви, че яйца над 60
стотинки е съвсем редно да се
очакват - при тях ще има леко
завишение на цената.

Äåðåòå ãè -

И на този Великден, както за всеки празник, спекулата
се вихри по пазарите безнаказано с безумни цени

Богдан ИВАНОВ

Шести запали светлина в
мрака: скокът е заради изкла-
ни “нещастни” кокошки.

Седми подсети: през март
тази година яйцата на едро
струват 33 стотинки, миналия
март - 16.

Осми продължи яйчената те-
ма, като хвърли всичко живо в
шок: пилетета за месо са натъп-
кани с толкова женски хормони,
че в близките години гейовете у
нас рязко ще се увеличат!

  
Животновъд обясни, че 1 кг

живо тегло агнешко се изкупу-
ва за 5 лв., трупното тег-
ло става 10, а до пазар-
ната цена от 12,50-14
лева останалото е транс-
порт. Печалба - никаква.

Друг го поправи, че
агнешкото се изкупува за
6 лв., смятайте сами по-
нататък.

Трети заяви 7 лв. и се
оплака, че всички нареде-
ни по веригата направо
гладуват и нормалната
цена за кило агнешко е
не 12-15 и 16 лв., а от 18
нагоре и дори 21.

Четвърти насочи вни-
манието към някои
“вътрешни подробности”,
също рога и копита, за
които Илф и Петров създадоха
цяла кантора в романа? Кожа-
та, вълната...

Появи се пети да допълни,
че от Нова Зеландия пристига
замразено агнешко по 8 лв.
килото и хич не е лошо.

  
Началник от бранша на хле-

барите обяви, че неговите хора
работят на загуба и така не
може.

Друг каза, че цените на хля-
ба трябва да бъдат повишени с
50 на сто.

Отговорна дама свали пови-
шението на 20 процента. Засега.

Специалист поясни, че хляб
по 2-3-4 лв. в Европейския съюз
е нещо съвсем нормално...

Окрилени от дръзките наме-
рения на производители, прекуп-
вачи, търговци да продават, ако
може, 1 яйце за 1 лев, 1 хляб за
10 лева и 1 кг агнешко - за 100
лева, към тях мигом се присъеди-
ниха майстори на олио, произво-
дители на свинско, градинари,
които ще вадят пролетни зелен-
чуци и пресни картофи на паза-
ра, майстори на козунаци и даже
на екологични бои за яйца!

Какво става преди Великден?
Какво става преди всеки го-

лям празник в България - Коле-
да, Нова година, 1 март, 8 март,
Цветница, Гергьовден, Никулден?

Какъв е този ужас с цените,
тези диви, варварски повишения
на месо, яйца, олио, хляб, зелен-

бъде повишен с 20 на сто, в
краен случай - с 10 процента.

Лъжа - скъпите горива увели-
чават цената на хляба не с 12 и
не с 20, а с 1-2 стотинки.

- Заради скъп фураж произ-
водството на свинско намаля-
ва, а цената му ще се повиши
поне с 20%.

Лъжа - българинът купува по-
малко - ограничава го постоян-
ното поскъпване на храните и на
живота въобще.

Дори да бъде оспорено всич-
ко написано дотук, не може да се
оспори един колкото печален,
толкова и знаменателен факт: за
първи път, откакто е на власт, вла-
стта един месец преди Великден
започна все по-често да произна-
ся на висок глас думата спекула.
Или по-точно - престраши се!

Досега - ни вопъл, ни стон.
Гробно мълчание по въпроса.
Макар че медии от години и пла-
хо, и по-решително предупреж-
даваха какво става в България,
как става и защо баш големците
си затварят очите. Заговореха ли
за спекулата медиите като за
най-голямата беда в обрана
България, оядени началници,
управници, предприемачи ведна-
га надяваха защитната броня на
уж пазарната икономика, на уж
демократичните стопански идеи,
на уж свободната търговия.

Само че наложилият се у
нас див капитализъм превърна
свободната икономика в слобо-
дия с картелни споразумения,
монополни игри, отряди от
здрави мъже с бухалки по ниви,
градини и бостани, далаверад-
жийски маневри с цените по
празник и без празник.

 И понеже час по час се
хващаме за Брюксел и чакаме
оттам ценни напътствия и мъдри
съвети, ето някои цени на та-
мошния пазар, които звучат по-
убедително и от най-ценните
напътствия и от най-мъдрите
съвети:

- захар - 1 лев (у нас - 2-
2,50);

- олио - 3,80 (у нас 2,80-
3,00);

- 6 броя яйца - 1,80 (у нас -
2,40-3,00);

- хляб - 2
лева (у нас - 1-
1,20);

- свинско
месо - 9-12 лева
(у нас - 8).

Средна ме-
сечна заплата -
3,800 лева. У
нас - 600-700.

Според мно-
зина горивата
са причинители
на земетресе-
ния от 5-а, 6-а,
но и от 8-а сте-
пен. Затова
само за сравне-
ние: в Дания 1
литър бензин

струва 3,28. У нас - 2,70.
В Дания средната месечна

заплата е 6000 лева, у нас - 600-
700.

Миналата есен изкарах цял
ден в приказки с българин, който
от 15 години живее в Дания и не
беше си идвал у нас 12 години.
Щом го попитах как намира
България, какви са му впечатле-
нията, се хвана за главата и рече
смаяно:

- Аз такова чудо не съм виж-
дал! Как живеете вие?

- Как? - не разбирах какво
иска да каже.

- Такива цени не съм виждал!
Че вие тука имате цени като в
Дания, а там заплатите са десет
пъти по-големи от вашите!

чуци, риба, цветя, подаръци?
В цяла Европа празникът е

свято събитие, хората ходят за-
смени, облечени в бяло. У нас
шайка мошеници го омърсяват,
почернят и се гаврят с всички
още месец преди да е настъпил.

“Ден година храни!” пише на
тяхното знаме и те развяват това
знаме все по-високо, за да оп-
равдаят ниските лъжи, които из-
ричат в защита на наложените
от тях цени:

- 800 г козунак ще струва 5-
6 и дори 8 лв., защото се сла-
гат много скъпи яйца.

Лъжа - повечето производи-
тели използват яйчен меланж,
който струва 11 лв. килото на
едро.

- Цената на яйцата е висо-
ка, защото кокошките носачки
са изклани за месо.

Лъжа - месото им не е най-
доброто за ядене.

- Олиото се качва заради
скъпите суровини, ток и горива.

Лъжа - производителите се
бавят съзнателно, тъй като изчак-
ват по-високи цени.

- 2 кг живо тегло агнешко са
равни на 1 кг трупно месо.

Лъжа - карантиите, главата
нима са подарък.

- Заради цените на горива-
та и тока хлябът трябва да

Нещо да кажете?
Пиесата “Колко е вредна на-

месата на държавата” би предиз-
викала освирквания на театрал-
ните сцени в държави с вековни
демокрации като Франция, Хо-
ландия, Швейцария, Швеция, Да-
ния... У нас би следвало да се
играе по-друга пиеса - “Държа-
вата прибра в затвора задълго
търговците спекуланти”.

Но държавата още през 1999
г. лицемерно, йезуитски сама си
върза ръцете, като ликвидира

Закона за спекулата и Закона за
цените и сега жално-милно удря
теманета пред спекулантите и ги
моли в името на светлия празник
да не качват цените повече от...
50 на сто!

В същото време БНБ изнася
интересни данни: насред страш-
ната икономическа криза по цял
свят и у нас, броят на милионери-
те в милата ни татковина стрем-
главо расте:

- декември 2009 г. - 360;
- декември 2011 г. - 553.
Обща сума на тяхното състо-

яние - 1,3 милиарда лева!
Влогове над 500 хиляди лева:
- декември 2009 г. - 783;
- декември 2011 г. - 1043!
Дава ли си сметка властта,

докато отпива от чашата с бяло
вино и хапва агнешки чревца на
фурна и агнешки дреболийки,
запечени с масълце, от ония
агънца, дето живото им тегло е
по 5-7 лева килото, а трупно-
то - уж по 10-14, и дреболий-
ките кой знае как не влизат
в сметката, дали властта се
сеща колко от тези милио-
ни са от спекула? И колко
още милиони извън каси-
те на БНБ и даже изнесе-
ни извън България са от
спекула!

И кой е вкаран за спе-
кула в затвора и му е
конфискувано имущест-
вото?

Никога няма да се сети ни
тази власт, ни някоя друга, само
ще я заболи главата от такива
сложни мисли. Защото у нас ца-
рува дрането по на 9 кожи от
всеки жив българин и пладнеш-
кият грабеж на целокупното
гражданство. Не и възмездието!

Преди няколко години имаше
друга далавера с олиото. След
половин-една година работата се
успокои и тогава управниците са-
монадеяно обявиха: “Оправихме
нещата!”. Само че никой не обяс-

ни кой прибра парсата и къде
отиде тя...

В същата посока клони дала-
верата и сега. Отработен сцена-
рий!

За да бъде направена накрая
рекапитулация преди пълната ка-
питулация, следва да бъде при-
ложен закон 369 на Мърфи: “Ако
хора с мазни мръсни пръсти ро-
вят в черупката на едно яйце, в
търбуха на едно агне и едно пра-
се, над страната може да се из-
вие силна буря с гръмотевици,
светкавици и да падне град, кол-
кото яйце!”

Тия предпразнични дни като
черен пиратски флаг над Бълга-
рия се вее знаме с надпис: “Ден
година храни!” Яйца по 40-50
стотинки, козунаци по 5-6 лева,
зеленчуци по 3-4, агнешко по
16-18.

Честит Великден!

Мазно тече,
мазни пачки дипли

ден година храни!ден година храни!ден година храни!ден година храни!ден година храни!

Мечтания
пред витрината

А както се казва,
това произведение
на изкуството
няма цена

Брей-й, какво
става тука?!

От свободни кокошки -
златни яйца
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очаквайте

„Форма и цвят”
в Художествена
галерия - Добрич

Изложбата “Форма и цвят” от
фонда на Художествената гале-
рия в Добрич може да се види в
продължение на месец. В нея пре-
обладават абстрактни живопис-
ни платна, които въздействат с
форми и цветове и ни “въвеж-
дат” в пролетното настроение

на предстоящите цветни праз-
ници. Представени са картини
на известни български живопис-
ци като Никола Манев, Емил
Стойчев, Димитър Илиев, Лика
Янко, Едмонд Демирджиян, Люба
Кирова, Георги Ковачев и др.
Включени са и платна на добрич-
ките художници Стелиян Стоя-
нов, Димитър Митев, Георги
Демирев, Пенка Димитрова, Нед-
ко Недков и др. Изложбата е по
образователната програма на
галерията и в следващите дни
ученици ще се запознаят с раз-
лични цветни техники и в прак-
тически занимания ще изразят
своите впечатления в цвят и
форма, поясняват от галерията.

Драматургичен дебют
в „Жреци на музите”

Театрална премиера очаква
гостите на арт клуб-ресторант
“Жреци на музите” в Студент-
ския град в София. Пиесата е с
обещаващото заглавие “От по-
неделник”. Нейна авторка е мла-
дата Гергана Шумкова, коя-

то прави своя драматургичен де-
бют. Гергана е взела за тема
обикновените човешки взаимо-
отношения в едно семейство и
ги е пресъздала във формата на
кабаре. В пиесата има интригу-
ващ сюжет, криминален момент,
хумор, несбъднати мечти и всич-
ко останало, което го има и в
живота на всеки от нас. Получа-
ва се едно кабаре, в което зад
красивите маски и бляскави кос-
тюми големите звезди са скрили
добре мечтите и страховете на
малките хора. Бурните аплодис-
метни утихват, завесите падат,
а на сцената отеква само ехото
на несбъднатите мечти и забра-
вената любов. В една малка гри-
мьорна всеки от тях ще чака
своя “понеделник”. Режисьорско-
то решение е идея на Екатерина
Казакова. Музиката е на Петър
Кузмов. Хореографка е Мая Пет-
рова. Сценогафията и костюми-
те са на Екатерина Казакова и
Мария Василева. Пиесата ще се
играе на 16 и 26 април в клуба на
ул. “Йордан Йосифов” 8А в Сту-
дентския град.

ощните културни съби-
тия, които продължа-
ват трета седмица в
бар&ресторант “На сед-
мото неб(ц)е” (пл. “Сла-

БНТ показва акустичния концерт
на „Мери бойс бенд” в БНР
БНТ показва акустичния концерт
на „Мери бойс бенд” в БНР
БНТ показва акустичния концерт
на „Мери бойс бенд” в БНР
БНТ показва акустичния концерт
на „Мери бойс бенд” в БНР
БНТ показва акустичния концерт
на „Мери бойс бенд” в БНР

Êúñíà åìèñèÿ êóëòóðà
â “Íà ñåäìîòî íåá(ö)å”
Четири вечери Владимир Левчев, Ясен Атанасов, Николай Иванов,
Валентин Геров и ЯRсен ВасилеВ ще четат свои творби

стихосбирки и 2 романа.
На 6 април от 22 ч. в програмата

“ПроZZи” ще се изяви Ясен Атанасов. Той
ще чете откъси от романа си “Свят за
изпиване”, разкази и пътеписи, като ще
пуска музика от Хендел, “U2”, Жобим,
Антонело Вендити. Визията е от Питър
Грийнауей. Биографията на Ясен Атана-
сов включва културология в СУ “Св. Кли-
мент Охридски”, специализации по фило-
софия и история на изкуството в Милано
и културен мениджмънт в Париж, докто-
рат в журналистическия факултет на СУ;
носител е на наградата на СБЖ. Създа-

тел и директор е на фестивала
“София: Поетики”.

В програмата “NightLive” на
7 април от 22 ч. ще започне му-
зикален експеримент, дело на
Николай Иванов (“ОМ”) и Вален-
тин Геров (виола). Мултиинстру-
менталистът Николай Иванов,
вдъхновител на “ОМ”, е музи-
кант, художник, композитор... Ва-
лентин Геров, известен не само
като изключителен класически
музикант, но и със слабостта си
към експериментите извън нея,
е член на “София квартет” към
Софийската филхармония.

Навръх именния му ден, в неделя, 8
април, от 22 ч. в “Нощ на поети” предста-
вянето на неукротимия пърформър ЯRсен
ВасилеВ ще се казва “Макаронена ме-
ланхолия”, точно като едноименното сти-
хотворение, с което той спечели голяма-
та награда на публиката на “София: По-
етики”. Роден е през 1988 г. Завършва
ФЕГ “Алфонс дьо Ламартин”, след което
следва драматургия в НАТФИЗ. Автор е
на стихосбирките “Сляп виси безкрая”,
“Андрогин”, както и на няколко пърфор-
манса по авторски текстове. Спечелил е
22 литературни награди.

Легендата на българската
поп музика Лили Иванова се
готви за голям концерт тази
есен. Той ще бъде на 22 ноем-
ври от 20 ч. в най-голямата зала
у нас “Арена Армеец”, която
събира над 10 000 души. Певи-
цата съобщи новината пред по-
канена публика в “София лайв
клъб” в понеделник вечерта,
след което изпя три от най-но-
вите си песни заедно с “Гранд
ЛИ оркестра”, в чийто състав
влизат Живко Петров - пиано,
Милен Кукошаров и Оги Енев -
кийборди, Стоян Янкулов-Стун-
джи - барабани, Веселин Весе-
линов-Еко - бас, Ангел Дюлге-
ров и Бисер Иванов - китари,
Калин Вельов - перкусии, Миха-
ил Йосифов и Димитър Льолев,
Орлин Цветанов - соло цигулка,
и вокалите Елена Кокорска и
Александър Славчев. Идеята за
името на групата е на световно-
известния цигулар Васко Васи-
лев. Певицата представи и ви-
деоклипа към новата си песен
“Шепот”, която е по музика и
текст на Явор Кирин, аранжи-
мент - Емил Бояджиев. Изпълни-

Надежда УШЕВА телката  шумно бе аплодирана
и получи поздравления и цветя
от колеги и почитатели.

На сцената в столичната
зала “Арена Армеец” с Лили
Иванова ще излязат 31 души -
специално подбрани от Стоян
Захариев и маестро Живко Пе-
тров, симфоничен оркестър от
16 музиканти с концертмай-
стор Пламена Жекова, вокал-
на група и триото на певицата,
което винаги участва в подоб-
ни изяви. Концертът е наисти-
на амбициозен и за него при-
мата на родната естрада под-
готвя изцяло обновен реперто-
ар, тя ще зарадва почитатели-
те си и със стари хитове, но с
нов аранжимент.

Отсега се вълнувам и не
мога да спя..., призна Лили Ива-
нова пред журналисти. Тя спо-
дели, че всичко може да я
вдъхнови, включително и това,
което пишат по неин адрес
жълтите вестници. Обичам да се
доказвам и като стана сутрин,
да знам какво правя, добави
гласовитата певица. Билетите за
концерта, който ще бъде излъ-
чен по Би Ти Ви по Коледа, са
пуснати в продажба.

Премиера на книгата на Румяна Нико-
лова и Николай Генов “Спирки под Южния
кръст” ще се състои днес от 19 ч. във
ФотоСинтезис арт център, кафе-галерия,
бул. “Васил Левски” 57 в столицата.

Каним всички любители на скитанията
в света на екзотиката, при-
ключенията, нестандартните
и емоционални преживява-
ния, всички, които са наши
приятели, съмишленици и
тези, които са пристрастени
към фотографията и киното,
да посетят премиерата. Това
ще бъде и възможност за
всички, които не са били на
изложбата с фотографии на
авторите от Южна Америка,
да видят снимките от нея,
прожектирани на широк ек-
ран, призовават издателите
от “Сиела”.

Книгата съдържа 442
страници и цветно приложе-

Отново на пътешествие с Румяна Николова и Николай Генов
ние с 32 фотографии. Тя е разказ за
една красива, сурова и не много по-
зната част на света. На чаша вино
Румяна и Николай ще ни разкажат за
този драматичен континент. Книгата
ще представи д-р Петър Берон, научи

ДУМА от Елица Пенова.
Румяна Николова и

Николай Генов вярват, че
светът е достъпен, а
пътищата правят човече-
ството едно цяло. От го-
дини пътуват до отдале-
чени и непознати места
по света и у нас и търсят
неизвестни факти за по-
знатите. Тя е журналистка, той
- фотограф, но и двамата си
служат и със словото, и с об-
раза, за да разказват за пре-
живяното и наученото в сто-
тици хиляди километри,
навъртени из десетки страни,
в книги, изложби, медийни

публикации и своя сайт www.runitravel.com.
Книгите им “Никой не си тръгва от Индия
завинаги”, “Книга за България”, “Свещени
места по света от Юкатан до Хималая” и
“100 дни в Китай” се радват на голям чита-
телски интерес. Автори са и на два филма
от сериала “Чудесата на Индия”. Това е
петата им обща книга.

Н
вейков” 11), вече имат своето име
- “Късна емисия”. Кръстници на
платформата са колегите от он-
лайн изданието “Sofia Live”, научи
ДУМА от Надежда Герова.

В програмата “Нощ на поети”
на 5 април от 22 ч. можем да слу-
шаме Владимир Левчев, който ще
чете стихове от своята “Черна кни-
га на застрашените видове” (с две
издания в България и едно в САЩ)
под музикалния съпровод на “Thievery
Corporation”. Владимир Левчев завършва
английска езикова гимназия и изкуство-
знание в Художествената академия в
София. Бил е редактор в издателство “На-
родна култура”, издател на независимото
списание за литература и политика “Глас”,
зам. гл. редактор на “Литературен вест-
ник”. През 1994-та заминава за САЩ с
Фулбрайтова стипендия. Завършва MFA
програма по творческо писане и препо-
дава в американски университети. Oт 2007
г. преподава литература в Американския
университет в Благоевград. Автор е на 15

Лили Иванова подготвя голям концерт в „Арена Армеец”Лили Иванова подготвя голям концерт в „Арена Армеец”Лили Иванова подготвя голям концерт в „Арена Армеец”Лили Иванова подготвя голям концерт в „Арена Армеец”Лили Иванова подготвя голям концерт в „Арена Армеец”
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е са млади, готови да
играят и да пеят така,
както сърцето им под-
сказва. Тя е по детски
откровена, а фантази-

“Диалози” е петата творба от Васил
Казанджиев, която за един месец, от на-
чалото на “Нова българска музика” (с
вход свободен; концертите - световни
премиери са и през следващите месе-
ци) прозвуча за първи път в света в кон-
цертната зала “Ф. Кутев” в Съюза на
българските композитори. Загадката на
творчеството се проявява тази година в
камерните творби на този български
композитор. Години наред публиката не
оставяше празно място в голямата зала
“България”, за да сподели и аплодира
вълненията от първото прозвучаване на
нова творба от своя любим композитор
и диригент Васил Казанджиев. Публи-
ката споделяше удоволствието от музи-
калната фантазия и музикалната мисъл.
“Живея с надеждата, че произведения-
та ми ще продължават да се изпълняват

СВЕТОВНИ ПРЕМИЕРИ В „НОВА БЪЛГАРСКА МУЗИКА”
Боряна СТАТКОВА и ще представляват интерес за публи-

ката. Без публиката не може”, размиш-
лява чл. кор. проф. Васил Казанджиев.
“Хората трябва да живеят с това, което
се твори в момента, а не само с мина-
лото. Музиката е висша форма на чо-
вешките мисли и чувства. Познавам до-
бре изпълнителите на “Диалози”,
изпълнителския талант на Мила Павло-
ва - флейта, и Ясен Теодосиев - валд-
хорна. Ето защо им посветих “Диалози”,
след като се обърнаха към мен за твор-
ба. Това е разговор между двамата
изпълнители. Посвещението гарантира
и изпълнение. Добре, че има “Нова
българска музика”, за да има първо
изпълнение. Причината “няма пари” все
още върви, но не знам докога! Чалгата
все още господства, а не е възможно да
няма интерес към авангарда.”

Красимир Тасков се е развълнувал от
традиционната форма квартет. Произве-

дението му Струнен квартет 2 беше
изпълнено от “Арс музика”. “Камерната
музика е сферата на интимните чувства,
израз на богатството от възможни състо-
яния. Ето защо има и тип “елегия”, когато
човек ще се зарее в себе си, а фолклор-
ните елементи са отправени към
същността на човек като визитната кар-
тичка на национална разпознаваемост.
Аз, човека и народа - опитах се да наме-
ря връзката, вдъхновен от М. Големинов,
от квартетите от руските композитори до
класиката с яснотата й и добре закоди-
раното музикално послание. Възнамеря-
вам да напиша още квартети, за да усе-
ти публиката, всеки сам за себе си, звуч-
ността. Това е достъп до моята духовна
територия, лична форма на обръщение.
Различните инструменти, концертният,
симфоничен жанр са нова задача пред
мен, като не се обръщам единствено към
клавирното звуково изразяване.”

Любомир Денев (на него е посвете-
на книгата на Иванка Влаева “Творчес-
ките извори на Любомир Денев и им-
провизацията”) изненада публиката и с
пъстротата и многобразието на блика-
щата, но и осмислена звукова картина.
Хубава изненада е Любомир Денев-син
на диригентския пулт, който вече трупа
сценичен опит и с разбирането на раз-
нообразен репертоар и музиканти, и
вдъхновения. Искрящата творба “OTOS”
- абревиатура на “On The Other Side”,
изпълнена от камерния ансамбъл
“Musica nova”, е с обяснение стиховете
от Арто Мелери:

“Изплува ритъм в края, щом писаното
към началото се връща.
Към нова цел отправя се живота.

Мелодията винаги намира
Съзвучие с ухото -
От другата страна на тишината.”

èëè êàê äà ïîâÿðâàìå â ñåáå ñè
Магдалена МАНОЛОВАучастват в тази игра трябва не

само да познават трудния бел-
кантов стил, но да умеят да го
превърнат в правдива емоция на
любовта.

Не е било лесно на режи-
сьорката Немирова да намери
общ език с три различни състава
в ограниченото репетиционно
време, но може би защото те са
млади, с тях по-лесно й е било да
ги въвлече в своята представа за
това как да бъдем щастливи. Това

оживя не само вокално, но и ак-
тьорски на сцената. Немирова е
намерила верния ключ за едно
естествено артистично поведе-
ние, присъщо на младостта, ак-
тьорска игра, която рефлектира в
създаването на вокалния образ.
Сцената бликаше от енергията
на любовта.

Немирова задава един важен
въпрос - какво е необходимо на

съвременника, за да бъде щаст-
лив. И дава своята рецепта - вя-
рата в чудеса. Чудото на любо-
вта, за случването на любовта,
ако повярваш в себе си, в собст-
вените сили. Вместо вълшебното
биле на любовта - виното, както
това е по либретото, Немирова
избира водата. Вместо селската
идилия, тя предлага съвременен
спа център. Мястото, в което вяр-
ваме, че ще се случат чудесата
как да бъдем щастливи. Това усе-
щане на съвременника тя разиг-
рава с много чувство за хумор, за
веселото и тъжното в любовната
игра, в живота. Улавя психиката
на героите и разгорещява страс-
ти на истински емоции у солисти-
те, за да съприживеем тяхното
усещане за герои и сюжет. Така,
както те го чувстват. Това именно
зареди спектакъла с енергията
на нашето време. Накара ни да
повярваме на младите певци, ня-
кои от които дебютираха на со-

фийска сцена.
Вера Немирова отново ни

убеди, че умее да разчита по-
знатите шедьоври на един много
ясен език с прости изразни сред-
ства и да провокира зрителя да
пожелае да види себе си. Тя явно
е успяла за кратко време да “опи-
томи” целия ансамбъл, в случая и
хора, който, като играеше слож-
ните мизансцени, се забавлява-

ше. Целият ансамбъл бе увлечен
в тази игра спонтанно и някак
много органично.

Изборът на млади артисти,
все още неизкушени от сценич-
на маниерност и вокална пред-
намереност, е важен ключ в по-
стигане на тази игра на любов.
Ключ е и в прочита на театъра
на Доницети, който с много обич
рисува психологическия образ на

своите герои. Те са многоплано-
ви, в тях има много хумор, но и
една тайна сълза. Жизнерадост-
ната музика разпалва любовни
страсти, но умело се заиграва с
човешките слабости. Доктор Дул-
камара е не само хитър измам-
ник, но и психолог. Той е този,
който провокира Неморино да
повярва на себе си, на силата на
своята любов към Адина и да има
смелостта да я заяви пред света.
Дулкамара продава бутилка
вода, вместо вино (както
това е по либретото) за
вълшебния еликсир, кой-
то ще накара Адина да
се влюби в него.

Трите различни съста-
ва предложиха различно
изживяване на тази игра
на любов. Премиерният
състав Георги Султанов -
Неморино, и Сара Коба-
яши - Адина, създадоха
убедително лиричността
и игровото в персонажи-
те си. Впечатление пра-
ви Георги Султанов, кой-
то издържа изпитанието
на толкова различни сти-
лове като голямата опе-
ра на “Роберт Дяволът”
от Майербер и сега на
комедията на Доницети в
двете последователни
премиери на Софийска-
та опера. Младият дебю-
тант Атанас Младенов -
Белкоре, зарадва с арти-
стичното си присъствие и
вокалната пластичност
на своя герой. Дулкама-
ра на Бучков се открои с
богатата вокалност на
образа.

Кирил Шарбанов -
Неморино, и Илина Ми-

хайлова - Адина, внесоха един
по-наивен, детски щрих,
изпълнен с много спонтанност, а
Даниел Острецов и Силвия Те-
нева - по-балансиран градус на
емоцията. Илина Михайлова (де-
бют на софийска сцена) бе за-
качлива и игрива Адина, докато
Силвия Тенева - по-лирична.
Мартин Цонев бе убедителен
Дулкамара, вокално и артистич-
но. Един млад артист, който се
утвърждава с богатата си артис-

тична палитра на наша сцена.
Ансамбловите сцени са ра-

зиграни многопланово, но на
места, особено в края на първо
действие, динамичният мизан-
сцен на хора натежа в цялата
картина. Хорът показа отново
своята удивителна гъвкавост да
интерпретира различни стило-
ве - след мащабите на голямата
опера на Майербер, да изтъче
“дантелата” на белкантото на
Доницети, заслуга за което има

и диригентката Виоле-
та Димитрова.

Този шедьовър на
белкантовата практика
изисква сцена и ор-
кестър да дишат като
едно цяло. Диан Чоба-
нов показа своето при-
страстие към бързите
темпа, като на места из-
губваше връзката със
сцената, връзката с пев-
ците, изискването на ха-
рактерния за стила
щрих в динамичните
контрасти. На всеки
следващ спектакъл той
овладя тези проблеми,
получи онази спойка с
ансамбъла, която даде
очаквания привкус на
изживяването Доницети.

Премиерата на “Лю-
бовен еликсир” утвърди
образа на първия ни
оперен театър като
съвременна сцена на
среща на българската
публика с разнообрази-
ето в живота на операта
днес, среща с предизви-
кателствата на различ-
ни режисьорски почер-
ци, които задават въпро-
си и търсят отговори.

Снимки Виктор ВИКТОРОВ

Т
ята й прелива граници. Готова да
открие своя отговор за всяко
оперно заглавие, с което разтва-
ря страници от миналото и насто-
ящето, но винаги в разговор с
нашето време. Такива са влюбе-
ните в “Любовен еликсир” от До-
ницети - младите певци-артисти,
режисьорката Вера Немирова,
диригентът Диан Чобанов. Не
само защото любовта ври в кръвта
им, но защото заедно намират
своята рецепта за еликсира на ма-
гията любов. Каква е рецептата,
видяхме на премиерата. В тази
игра на любов и трите състава по-
казаха различните лица на една
и съща творба, творбата на Дони-
цети, която след премиерата си в
далечната 1832 г. не слиза от
оперните сцени. Изкушените да
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Между съпрузи:
- Миличка, прекалено много хар-

чиш за козметика. Ще полудея.
- Скъпи, ако ме беше видял без

козметика, отдавна да си полудял...

Доц. д-р ДИМИТЪР МЪРВАКОВ, физик
ИНА ЛУЛЧЕВА, адвокат
Инж. КИРИЛ ЦОЧЕВ,
консултант и политик
Проф. ПЛАМЕН ЛЕГКОСТУП,
художник, ректор
на Великотърновския университет
СВЕТОСЛАВ ПЕЕВ, актьор
СТАНИСЛАВ ДАСКАЛОВ, дипломат
ХРИСТО МУТАФЧИЕВ, актьор,
председател на Съюза на артистите
Член-кор. ХРИСТО ЦВЕТАНОВ, химик
ЦВЕТЕЛИНА МАЛДЖАНСКА,
оперна певица

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Човекът,
когото всички читатели,
посетили ДУМА, познават

ПЛАМЕН СИМОВ

От екипа
на ДУМА

днес натрупва още една година
към своята мъдрост. Безкрай-
ното му търпение и добрина
отварят вратите на вестника
за всеки, който има какво да
каже и каква болка да сподели.
Пламене, бъди много щастлив,
желаем ти много здраве, ведри
мигове и никога да не губиш
своето добро сърце и топло
отношение към света.
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3
Св. преподобни Йо-

сиф Песнописец (IX) и Георги в Малея

Житие на св. преподобни Йосиф Пес-
нописец

Преподобни Йосиф се родил на остров
Сицилия. Родителите му били благочести-
ви люде, дали добро образование на своя
син, който още от малък придобил високи
добродетели и напреднал в изучаване на
Свещеното Писание. Дете бил той, когато
родината му била нападната от врагове.
За да се спаси, цялото семейство избяга-
ло от Сицилия и се преселило в Пелопо-
нес (Южна Гърция). Младият Йосиф отишъл
в Солун, където постъпил в манастир и из-
пълнявал с усърдие всички задължения.
Проявил пълно послушание, прекарвал
времето си в труд и молитва и четене на
словото Божие. Всички братя го обикнали
за неговия благочестив живот и се удив-
лявали на голямата му мъдрост. Свети Гри-
горий Декаполит, който отивал в Цариград
да подкрепи духа на тамошните христия-
ни, взел със себе си и Йосиф. Облечени
в непробиваемата броня на вярата, по пло-
щади, улици и по домове те съветвали
християните да не слушат лъжливото уче-
ние на лукавите еретици, а да се при-
държат към древното учение на Църквата.
Йосиф се качил на кораб и се отправил за
Рим, но бил заловен и заточен за 6 годи-
ни в тъмница на остров Крит. Окован в
тежки вериги, преподобният непрекъснато
ободрявал и утешавал затворниците, като
ги съветвал с търпение и мъжество да се
покорят на Божията воля. Последните дни
от живота си Йосиф прекарал в Цариград,
обичан и уважаван от всички.

Ðåàëíîñòòà ñå ïðå÷óïâà
â “Îãëåäàëîòî íà Ïëàòîí”
Медийният артист Миша Кубал разглежда светлината
в нейното обществено и политическо измерение

С най-новия си сингъл, озаглавен
“Градска колекция”, се завръща на
музикалната сцена Ирина Флорин.
Песента е шестата поред от албума
“Копринена жена” (2010), вдъхновен
от романа “Коприна” на Алесандро
Барико, на когото певицата е страст-
на почитателка. Парчето е посветено
на градската жена, на забързания й
градски ритъм и всекидневие, в което
тя “...започва да събира колекция
сърца...”

Сингълът “Градска колекция” из-
лиза в специален радиомикс, напра-
вен от Георги Георгиев (група “Оста-
ва”). Той е автор на музиката и аран-
жимента на песента, който е с намиг-
ване към духа от края на 80-те години

Известното списание
“Форбс” публикува необичай-
на класация на най-досадните
звезди в шоубизнеса, като ли-
дерът в списъка е риалити
звездата Ким Кардашиян.

лед 5 бири всеки мъж изглежда достатъчно привлека-
телен в очите на повечето жени, показват резултатите
от ново британско проучване. Когато изпият няколко
халби от кехлибарената течност, не само целият свят
се вижда по-красив, но и всеки индивид от срещупо-
ложния пол, намиращ се наблизо, става прекрасен.
Това явление е характерно не само за мъжете, но и за
нежния пол, установиха учените. Сложат ли “бирените
очила”, съзнанието на дамите става силно замъглено
откъм правилна преценка за външния вид на околните.
За целта е необходима най-малко халба и половина,
сочат резултатите от изследването, в което участвали
100 мъже и жени.

Не по-малък брой почитатели на бирата се събраха
преди дни на освежаващо градинско парти в “Гранд
хотел София”, когато бе представена “Ариана Радлер”.
Много популярни личности от шоубизнеса и медиите у
нас ексклузивно дегустираха новoто изкушение за пред-
стоящите летни горещини, което е нискоалкохолно - 1.8%,
и съдържа 60% лимонов сок и 40 на сто бира. Сред
първите, които оцениха двойната свежест на напитката,
бяха Филип Аврамов, Ути Бъчваров, Вихра Петрова и
Александър Сано (на снимката), както и много други.

Ирина Флорин е готова с „Градска колекция”

Ким Кардашиян е първа
сред най-досадните звезди

Бляскавата брюнетка с по-
разителни форми се набива
често в очите на общественост-
та. Тя направи авторско риа-
лити, успява да се покаже на
куп светски събития, а наскоро
пусна и собствен аромат. От
напълно непозната жена Ким
се превърна в задължително
попълнение на червения ки-
лим. На второ място по рейтинг
е холивудската  звезда Линдзи
Лоън. Момичето имаше сери-
озни проблеми със закона, но
наскоро Върховният съд на
окръг Лос Анджелис реши да
прекрати пробацията й и акт-
рисата най-накрая е свободна.
В челната десетка са още
Парис Хилтън и другите две се-
стри на Ким Кардашиян - Корт-
ни и Клои.

Учени доказаха, че миризмата на печен картоф кара

жените да се чувстват по-щастливи. Ароматите, на които ухае

кухнята след готвене, могат да предизвикат положителни

спомени в мозъка. И тъй като повечето жени са емоционални,

учените извършили експеримента именно върху нежния пол.

Резултатите показват, че печеният картоф предизвиква най-

много хубави емоции и връща дамите в детството, в кухнята

на баба им и около трапезата с цялото семейство.
Всичко се дължи на съединенията, образувани по време

на печене. “Най-добрият вкус и аромат на картофите се осво-

бождава при печене на минимум 130-140 градуса”, отбелязва

Саймън Бул, ръководител на изследването.

МИРИЗМАТА НА ПЕЧЕН

КАРТОФ НОСИ ЩАСТИЕ

С
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- времето, когато се създаваше клуб-
ната култура. Текстът на парчето е
дело на Биляна Димова. Продукцията
включва редица аналогови звуци и
семпли, един от най-актуалните трен-
дове в момента, който се налага от
световни диджей имена.

Ирина Флорин е артист, чиито пес-
ни са сред най-големите поп хитове в
съвременната ни музика. С новото
парче “Градска колекция” певицата
не изневерява на стила си, станал
нейна запазена марка. За пореден
път тя предлага на публиката продукт,
съзвучен със съвременните музикал-
ни тенденции, пречупен през нейния
артистичен поглед, и послание със
стойностен текст.

Р
азликите между две форми
на действителността: видима-
та реалност и истинската -
реалността на идеите,
вдъхновяват Миша Кубал от

Дюселдорф, Германия, за проекта му
“Огледалото на Платон”. Впечатлен от
един от най-влиятелните текстове в ев-
ропейската литература - “Притчата за
пещерата” на прочутия философ, медий-
ният артист подготви оригинална излож-
ба. Тъй като Кубал като никой друг
обръща особено внимание на светлина-

та в своето изкуство, няма как да не се
почувства предизвикан от тази притча.

Миша е сред малцината, които раз-
глеждат светлината в нейното общест-
вено и политическо измерение и съот-
ветно я включват в своите творби и ин-
сталации. В новия си проект “Рlaton`s
mirror” (“Огледалото на Платон”) той
прибавя и два нови аспекта: възприя-
тийно-естетически компонент и възмож-
ността за генериране на изображения
чрез компютърна томография. Резул-
татът е актуална постановка на този

въпрос в рамките на и за изкуството. В
проекта политиката по отношение на
светлината и медийната политика полу-
чават нова трактовка.

Откриването на изложбата ще е утре,
5 април, в 18 ч., като на събитието ще
присъства самият Миша Кубал. Експо-
зицията ще бъде представена от Гьоте-
институт България в  Софийски Арсенал
- музей за съвременно изкуство (бул.
“Черни връх” 2). Проектът с куратор
Андреас Ф. Байтин ще може да се раз-
гледа до 25 април.

Цеца Величкович пристига
в България с чартърен полет
Цеца Величкович пристига
в България с чартърен полет
Цеца Величкович пристига
в България с чартърен полет
Цеца Величкович пристига
в България с чартърен полет
Цеца Величкович пристига
в България с чартърен полет
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В „Страната на
убитите поети”
В „Страната на
убитите поети”
В „Страната на
убитите поети”
В „Страната на
убитите поети”
В „Страната на
убитите поети”
Предсмъртните стихове на Никола Вапцаров го
свързват с нас и го правят съвременник на бъдещето

тефан Цанев има едно стихо-
творение, в което  изказва
една истина за България и
нейните избити поети: “Някой
е казал, /че сме страна на

C
Фани МЛАДЕНОВА

убитите поети. /Чрез разстрел. /Чрез
обесване. /Чрез изгаряне. /Щастливци. /
Осъждали са ги на безсмъртие.” А още
по-силно той извиква към всички нас:
“Поетите ли са недостойни за теб, /на-
роде мой, /или за тях ти си недостоен?”
Има ли отговор на този риторичен
въпрос? Вапцаровият отговор е: “Но в
бурята ще бъдем пак с теб, народе мой,
/защото се обичахме.” Наивен идеалист
ли е Вапцаров? Или ние сме недостой-
ни? Има и още един отговор, но той не
е български. Идва от далечна Куба.
Нейният поет Анхел Аухиер уверява нас,
българите, че: “Разстоянието между тази
люлка под ясната светлина на Банско и
мрачния тунел в София със смъртонос-
ните си изстрели /не може да се измер-
ва /нито с години /нито с километри, /
това разстояние, осветено от кръвта /и
от поезията на цял един народ.”

Този цял народ сме ние. Светът ни
се възхищава и ни слави или се възхи-
щава и слави само поета-огняр Вапца-
ров? Сегашните млади хора на този
народ ли са?

Дело №585/1942 г. приключва бързо,
като истински фарс, от 6 до 18 юли. По-
литическите обвиняеми са 48 души.
Призовани са 200 свидетели, адвокати-
те са 30. И всичко това само за 12 дни.
На властимащите им е необходимо по-
литическо дело срещу “враговете” на
държавата

за назидание на поданиците

и те го осъществяват. Процесът се
превръща в съдебна комедия. Ако ня-
кой подсъдим се опита да заговори за
белезите на тялото си от инквизициите
в Дирекцията на полицията, председа-
телят на съда цинично го иронизира: “Ще
те бият я, кафе ли искаш да ти подна-
сят.” А прокурорът Стоманяков без вся-
какво неудобство е настоявал за
смъртна присъда.

Присъдата е прочетена на 23 юли
1942 г. сутринта. След първото вцепеня-
ване на потресените близки на осъде-
ните, в юлския зной, те хукват да търсят
помощ за помилване, за последно свиж-
дане. Отново правят опит да се срещнат
с близкия довереник на Борис III - Петър
Дънов. Надяват се, че може да склони
монарха. Към два часа го намират и той
ги успокоява: “Нашият цар е хуманен,
бъдете спокойни, присъдата ще бъде
отменена.” Безутешните близки не му
вярват. Търсят друга помощ.

В двореца и в Министерския съвет
вече звънят, идват лично някои влия-
телни обществени и културни дейци.
Процесът създава напрежение в държа-
вата. Председателят на Съюза на
българските писатели Стилиян Чилин-
гиров защитава Младен Исаев. В послед-
ния момент преди разстрела Теодор
Траянов изпраща телеграма до Стили-
ян Чилингиров и до царя да бъде поща-
ден Вапцаров, защото е явление в
българската литература.

Величието на световноизвестния
банскалия е в това, че у него остава
жив творецът. Той го крепи, той осмисля
човешки непоносимите му дни. Вапца-
ров като другите не написва прощални
писма, а

кървави изповеди в прощални
куплети

с които се сбогува с близки и другари,
с жена си и народа. Тялото на човека
Вапцаров е изцедено от страданията и
мъките, от приближаващото дихание на
смъртта. Но живият творец му дава сили
да издържи. В пребитото тяло още пул-
сира поетовото сърце и то не може да
не сътвори и напише последните букви
на живота си. Килията е мрачна и поти-
скваща, но ръката на поета не трепва и
той пресъздава точната кардиограма на

чувствата, които бушуват в него.
Издръжливостта на мъченията и инкви-
зициите още веднъж убеждават в нрав-
ствената сила на голямата личност: “Ап-
рил месец той написва лирическата
балада “Прощално”, една от най-хуба-
вите не само в нашата литература. А
навън е пролет, всичко е разцъфнало. В
смазаното тяло сякаш се пропуква
пъпката на обичта, за да даде едни от
най-хубавите поетични цветове” - пише
Стефан Коларов в книгата си “Шестима-
та от дело №585/1942 г.” След това
поетът отправя своя прощален зов до
света, до нас - потомците, в първите
четири стиха на стихотворението
“Предсмъртно”. В тежък, неописуемо
тежък миг Вапцаров се изправя в целия
си ръст не пред убийците, а пред
отвъдното, където отива горд, без хленч
и с извинение към близките за причи-
нените им страдания. А неговите стра-
дания? Той моли майка си и жена си да
помислят не за него, “неговото е
свършено”, а за другите. В този миг,
когато смъртта е на крачка от него, той
мисли за другарите си.

В тефтерчето, скътано и предадено
на най-близките му след произнасяне на
присъдата, са те, двете прощални стихо-
творения. На едната страница са двата
куплета. Те са свидетелство за талант, а
и за духовна мощ на поета, когато всич-
ко свършва и няма да има друг ден. А той
иска толкова малко, понякога да идва
“тихо и кротко” в съня на любимата жена,
за да види любимото лице. А после ще
си отиде “наситен” от гледката и от про-
щалната целувка. Поетът Вапцаров съби-
ра остатъка от своите сили и воля, за да
каже за последен път това, което остава
вечно. “Прощално” и началото на
“Предсмъртно” са написани през черния
и смазващ април 1942 г.

Следва съдебното дело №585/1942 г.
На 18 юли пред съдиите и пред народа
си Вапцаров гордо и простичко заявява:
“Признавам участието си в борбата. За
извършеното не се разкайвам и

милост от никого не моля

Моля само да бъдат оправдани дру-
гарите ми, които не подозираха, че са
участвали в конспирация. Отговорност-
та нося само аз.”

В спомените си братът Борис Вапца-
ров споделя: “Главният смисъл в
съдържанието на моя живот беше да
разказвам “с думи прости, на тях, на
бъдещите хора”, какъв човек беше моят
брат. Най-силно съм запомнил едни топ-
ли очи, една лъчезарна усмивка. Когато
ме докараха от лагера “Еникьой”, в съда
ме настаниха гърбом към подсъдимия,
за да не си говорим нещо. Аз извърнах
глава назад и подирих погледа му.
Срещнах го. Това не беше той. Това бе
една негова сянка. Това беше скелет,
облечен в прозрачна кожа. Палачите
бяха изсмукали всичкия живот в негово-
то тяло.”

 В книгата си “Шестимата от дело
№585/1942 г.” Стефан Коларов просле-
дява последните мигове преди екзеку-
цията: “И сетната надежда за помил-
ване е изгубена, когато и сватбената
церемония завършва безуспешно.
Настъпва най-мъчителната раздяла -
няма никаква надежда за милост,
всичко е безнадеждно загубено. Те
остават сами, но с тях са палачите.
Смрачава се. Прокурорът заявява на
капитан Радев, че трябва да ги въвеж-
дат в стрелбището. Навън са поставе-
ни шест дървени ковчега и на излиза-
не от тясната стаичка, те не може да
не са ги видели. Под стража тръгват
към тунелите. Мрак, времето е спряло
да тече, за тях земните стойности и
мерки вече нямат значение. Сега, ко-
гато предстои изпълнението на присъ-
дата и телата вече са им ненужни, те
напрягат последните си сили, за да
ненакърнят моралното и духовно ве-
личие на мига. В средния тунел на
стрелбището е поставена маса, пред
която осъдените на смърт застават в
редица. С официално равнодушен глас
прокурорът, който така страстно е за-

щитавал присъдата, сега я чете отно-
во, но шестимата не го чуват. Малкото
“сватбено” тържество въпреки мрачна-
та обстановка е пробудило в душите
им най-нежните струни и те пак си
мислят за онова, което остава зад тях.
Когато прокурорът завършва, свеще-
никът - същият, който преди малко е
венчал Росица Манолова и Антон По-
пов, трябва да изпълни своето основ-
но задължение - да попита осъдените
искат ли да се изповядат. Естествено
те отказват. Тогава прокурорът се
обръща към осъдените да кажат по-
следните си думи. След това отвеждат
шестимата на мястото на екзекуцията
и ги завързват. На слабата електриче-
ска светлина те приличат на призра-
ци. И преди още полицаите да са за-
редили оръжието, преди да е дадена
заповед за стрелба, мъжете запяват:

“Тоз, който падне в бой за
свобода, той не умира...”

Изстрелите изстрещяват, сякаш по-
демат думите на песента и ги разнасят.
“Той не умира... Той не умира...” Послед-
ната Вапцарова поръка към майка му е
на другия ден да занесе на гроба му
букет и вместо да носи жито на гроби-
щата, да занесе храна на другарите му
в затвора.

За случилото се след сватбата Роси-
ца Манолова (Босева) разказва: “Сля-
зохме на площад “Света Неделя”, вече
беше почнало да мръква, летен мрак с
една особена виделина. Тръгнахме с
Бойка. А мен само една натрапчива
мисъл ме измъчваше: свърши се, свърши
се, не можах да помогна. Вкъщи наме-
рихме Венера Вапцарова. Застанах на
отворения прозорец на вестибюла. Беше
настанала някаква особена тишина. И
тогава внезапно, напрегнати от свръхна-
прежението, чухме ехото на изстрелите
откъм Перловската река. И аз казах:

“Трябва да запомним точния час, някога
хората ще искат да знаят всичко за тях.”
Бойка отвърна: “Девет часа и десет
минути.” Тогава аз, както стоях, започ-
нах да декламирам стихове на Вапца-
ров. Тогава заплакахме.”

На следващия ден, 24 юли, петък,
рано сутринта, няколко близки отиват
на гробищата и намират шестте пресни
гроба. На всеки гроб, освен забучената
дъсчица с името на мъртвия, те виждат
поставен по един червен карамфил.
Гробар, който идва да си вземе забра-
вената лопата, им казва, като посочва
един от гробовете: “При спускането на
този ковчег, сочейки гроба на Антон
Попов, се тропаше с крака. Ние поис-
кахме да вдигнем капака, но не ни раз-
решиха.” Наистина ли Антон Попов,
младоженецът от сватбата в Гарнизон-
ното стрелбище, на когото по неписа-
ните човешки закони се е полагало да
бъде помилван, е погребан полужив?
Явно съдбата се е опитала още веднъж
да бъде помилван. Тя да го спаси, а не
безмилостните убийци.

Така в основите на нашата свобода,
както в народната песен за майстор
Манол, шестимата герои вграждат най-
скъпото - своя живот. А пламенният поет
- своите стихове. Тези стихове го
свързват с нас и го правят съвременник
на бъдещето.

Но продължава да звучи гласът на
Стефан Цанев за страната България
като страна на убитите поети: “Поетите
ли са недостойни за теб, народе мой,
или ти за тях си недостоен?”

Или ние просто участваме във Вап-
царовия диалог със себе си, с човека,
света, живота и историята. Тази исто-
рия, която като един неповторим режи-
сьор постави на сцената на Родината и
на света скромния и човечен Вапцаров,
за да го превърне в нравствена мяра за
нацията, за нейното минало, настояще
и бъдеще.
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е има разкъсана, предимно значителна облач-
ност. На места, главно в западната половина
от страната, ще превали краткотраен дъжд, в
отделни райони с гръмотевици. Ще духа слаб

югозападен вятър. Минимални температури между 2 и 7°,
в София - 3-4°. Дневните температури ще се повишат с
още 2-3 градуса и максималните ще бъдат между 20 и
25°, в София - около 21°. Атмосферното налягане е близко
до средното за април и слабо ще се понижи. Над плани-
ните ще има значителни увеличения на облачността. На
места в Рило-Родопската област и Западна Стара плани-
на ще превали краткотраен дъжд, в отделни райони с
гръмотевици. Ще духа умерен, по откритите части вре-
менно и силен вятър от запад-югозапад. Очаквана макси-
мална температура на височина 1200 метра около 13°, а
на 2000 метра - около 7°. Над Черноморието ще има разкъ-
сана, предимно значителна облачност. Валежи не се очак-
ват. Ще духа слаб югозападен вятър. Дневните темпера-
тури ще се повишат и максималните ще бъдат между 16
и 21°. Температурата на морската вода е 7-8°. Вълнението
на морето ще бъде около 2 бала.

Щ Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.4688

GBP
2.3492

CHF
1.6251

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В четвъртък времето ще остане топло, надВ четвъртък времето ще остане топло, надВ четвъртък времето ще остане топло, надВ четвъртък времето ще остане топло, надВ четвъртък времето ще остане топло, над
Западна и Централна България ще е по-честоЗападна и Централна България ще е по-честоЗападна и Централна България ще е по-честоЗападна и Централна България ще е по-честоЗападна и Централна България ще е по-често
облачно, на отделни места с краткотрайниоблачно, на отделни места с краткотрайниоблачно, на отделни места с краткотрайниоблачно, на отделни места с краткотрайниоблачно, на отделни места с краткотрайни
превалявания. През нощта срещу петък от западпревалявания. През нощта срещу петък от западпревалявания. През нощта срещу петък от западпревалявания. През нощта срещу петък от западпревалявания. През нощта срещу петък от запад
на изток на много места ще превали, възможнона изток на много места ще превали, възможнона изток на много места ще превали, възможнона изток на много места ще превали, възможнона изток на много места ще превали, възможно
е и да прегърми. В петък ще има променливае и да прегърми. В петък ще има променливае и да прегърми. В петък ще има променливае и да прегърми. В петък ще има променливае и да прегърми. В петък ще има променлива
облачност, на места ще превали, в Дунавскатаоблачност, на места ще превали, в Дунавскатаоблачност, на места ще превали, в Дунавскатаоблачност, на места ще превали, в Дунавскатаоблачност, на места ще превали, в Дунавската
равнина и източните райони ще духа умеренравнина и източните райони ще духа умеренравнина и източните райони ще духа умеренравнина и източните райони ще духа умеренравнина и източните райони ще духа умерен
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ратури ще се понижат с 2-3 градуса.ратури ще се понижат с 2-3 градуса.ратури ще се понижат с 2-3 градуса.ратури ще се понижат с 2-3 градуса.ратури ще се понижат с 2-3 градуса.
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“≈À≈÷
Õ‡È-·ÎÂÒÚˇ˘ËÚÂ
Ë‰ÂË ÒÂ ‡Ê‰‡Ú ‚˙‚
‚‡¯‡Ú‡ „Î‡‚‡. œÓ-
‰Ó·ÌÓ ËÁÒÎÂ‰‚‡ÈÚÂ

Œ¬≈Õ
ƒÌÂÒ ˘Â ·˙‰ÂÚÂ
Ûı‡Ê‚‡ÌË ÔÓ ‚Òˇ-
Í‡Í˙‚ Ì‡˜ËÌ ÓÚ ‚‡-
¯Ë  ̌ Î˛·ËÏ ˜Ó‚ÂÍ,

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÂÌ Ú̌ ˘Â ‚Ë Á‡‡‰‚‡
Ò ÌÓ‚ËÌË, Ò‚˙Á‡ÌË Ò
ÙËÌ‡ÌÒË. ÃÓÊÂ ‰‡
‡Á˜ËÚ‡ÚÂ Ì‡ ÔÓ‚Ë¯‡-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ÕˇÏ‡ ÁÌ‡˜ÂÌËÂ Í‡Í
˘Â ÒÂ ‰˙ÊËÚÂ ‰ÌÂÒ.
ÃÓÊÂ ‰‡ „Ó Ô‡‚ËÚÂ
ÔÓ Ì‡˜ËÌ, ÍÓÈÚÓ ‚Ë

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
Œ·˘Û‚‡ÌÂÚÓ Ò ÔË-
ˇÚÂÎË Ë Ò ·Ë‚¯Ë
Ò˙ÏË¯ÎÂÌËˆË ÏÓÊÂ
‰‡ ÒÚ‡ÌÂ ‚‡ÊÌ‡

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
—‡ÏÓ ·Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ
Ì‡ ˇ‰Í‡Ú‡ ÒË Ò‰˙-
Ê‡ÌÓÒÚ Ë Ò˙˘Ó ÚÓÎ-
ÍÓ‚‡ ÛÌËÍ‡ÎÌË  ̌ Ò‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
 ‡ÈÌÓ ‚ÂÏÂ Â ‰‡
ÒË ÒÔÓÏÌËÚÂ, ˜Â
Á‰‡‚ÂÚÓ ÌÂ Â ·ÂÁ-
Í‡ÈÌÓ. œ‡ÁÂÚÂ „Ó. ÕÂ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ƒÌÂÒ ˘Â ÔÓ˜Û‚ÒÚ‚‡-
ÚÂ ÓÒÓ·ÂÌ‡ ÓÚ„Ó‚Ó-
ÌÓÒÚ Á‡ ˜Ó‚ÂÍ‡, Ò
ÍÓ„ÓÚÓ ÒË ÔÂÍ‡‚‡-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
œÓÒÚ‡‡ÈÚÂ ÒÂ Ó˘Â
ÒÛÚËÌÚ‡ ‰‡ ÔÂ‰ÔË-
ÂÏÂÚÂ ‰ÂÈÒÚ‚Ë ,̌ Ì‡-
ÒÓ˜ÂÌË Í˙Ï ‡ÁÂ¯‡-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
ƒÌÂÒ Í˙ÒÏÂÚ˙Ú ˘Â
‚Ë Ò˙Ô˙ÚÒÚ‚‡. ŒÒÓ-
·ÂÌÓ ˇÒÌÓ ˘Â ÛÒÂÚË-
ÚÂ ÚÓ‚‡ ÓÚ ÔÓˇ‚ËÚÂ

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¬‡¯Ë Ú̌ Î˛·ËÏ ˜Ó-
‚ÂÍ ÌˇÏ‡ ‰‡ ËÒÍ‡ ‰‡
Ó·ˇÒÌË Ò‚ÓÂÚÓ ÔÓ-
‚Â‰ÂÌËÂ, ‰ÓË ÌÂ„Ó-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÌÓ ÏÓÊÂ Ë ‰‡ ÒÂ Ì‡Ú̇ ÍÌÂÚÂ Ì‡
ÒÍ‡Ì‰‡ÎË, ËÒÚÂËË Ë ÔÂÚÂÌˆËË...

ı‡ÂÒ‚‡, ÌÓ Â Á‡‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓ ‰‡
Ì‡ÏÂËÚÂ Í‡Í ‰‡ ÔÓÍ‡ÊÂÚÂ.

Ì‡È-‰Ó·ËÚÂ ÓÚ Ú̌ ı Ë ÔÓÏËÒÎÂÚÂ
Í‡Í ÏÓÊÂ ‰‡ „Ë Â‡ÎËÁË‡ÚÂ.

Ò˙ÒÚ‡‚Îˇ‚‡˘‡ ˜‡ÒÚ Ì‡ ‚‡¯ËÚÂ
ÔÎ‡ÌÓ‚Â Á‡ ‰ÂÌ .̌

ÔÂÚÓ‚‡‚‡ÈÚÂ Ó„‡ÌËÁÏ‡ ÒË Ò
ÚÂÊÍ‡ ÙËÁË˜ÂÒÍ‡ ‡·ÓÚ‡.

ÚÂ ‚ÂÏÂÚÓ. ŸÂ ‚Ë ÒÂ ÔËËÒÍ‡
ÌˇÍ‡Í ‰‡ ÏÛ ÔÓÏÓ„ÌÂÚÂ.

‚‡ÌÂ Ì‡ Á‡ÔÎ‡Ú‡Ú‡ ËÎË Ì‡ ÔÓÎÛ-
˜‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÂÏËË.

ÏÓÍÓÌÚÓÎ, ÓÚÌÓÒËÚÂÎÌÓ ÒÔÓÍÓÈ-
ÌÓ ÒÂ ÒÔ‡‚ Ú̌Â Ò ÌÂÔË Ú̌ÌÓÒÚËÚÂ.

‚‡ÌÂ Ì‡ Ï‡ÚÂË‡ÎÌËÚÂ ÔÓ·ÎÂÏË.
 ˙ÒÏÂÚ̇ Ú ˘Â ‚Ë Ò˙Ô Ú̇ÒÚ‚‡ ÎË˜ÌÓ.

‚ËÚÂ Ó·ˇÒÌÂÌË  ̌ ‰‡ Ò‡ ÊËÁÌÂÌÓ
ÌÂÓ·ıÓ‰ËÏË Á‡ ‚˙ÁÍ‡Ú‡ ‚Ë.

Ì‡ Ï‡ÎÓÁÌ‡˜ÌË, ÌÓ ÔË Ú̌ÌË ‰Â-
·ÓÎËË.

¬ŒƒŒÀ≈…
ŸÂ Á‡·ÂÎÂÊËÚÂ ‰ÌÂÒ
ÏÌÓ„Ó ËÌÚÂÂÒÌË ‚˙Á-
ÏÓÊÌÓÒÚË, Â‡ÎËÁ‡-
ˆË Ú̌‡ Ì‡ ÍÓËÚÓ ˘Â

‚Ë ‰‡‰Â „ÓÎˇÏ‡ ÔÂ‰ÌËÌ‡ ÔÂ‰
ÍÓÌÍÛÂÌÚËÚÂ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡ - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ - Ï‡„‡ÁËÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.55 ÕÂ‰ÂÎˇ ı 3 - ÌÂ‰ÂÎÌÓ ÚÓÍ

¯ÓÛ
13.55 »Ì‰Ëˇ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓËˇ -

Ú‚ ÙËÎÏ /102 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - Ú‚ ÙËÎÏ /101

ÂÔËÁÓ‰/Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/2952 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ - ÍÛ-

ÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ
19.00 —‡ÏÓÚÌÓ ‰˙‚Ó Ì‡ ı˙ÎÏ‡ -

Ú‚ ÙËÎÏ /17 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.35 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.55  Ó‰ ì◊Â‚ÂÌÓî - 12-ÒÂËÂÌ

Ú‚ ÙËÎÏ /»Ú‡ÎËˇ, 2006„./
22.00 ŒÚÍËÚÓ - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡

‡ÁÒÎÂ‰‚‡˘‡ ÊÛÌ‡ÎËÒÚËÍ‡
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
23.00 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2012 - ÍÎËÔÓ‚Â

Ì‡ ÔÂÒÌËÚÂ
23.05 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ
00.05 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡ /Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
190

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìÀËÒÚÓÔ‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

303, 304
15.30 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 89
16.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î /Ô./
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 6
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 59
21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -

ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 3, ÂÔ. 5
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ÎˆËÚÂî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 144
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ‚Ë-
ÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ì—‡‚‡Ì‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2

ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ
21.00 ìƒ‡ ÚË Ô‡‰Ì‡Ú 100 ıËÎˇ‰Ë

ì - Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìœÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 5 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì√ÂÓËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3

ÒÂÁÓÌ
00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.30 ì“‡ÈÌË ‚ ‡ˇî- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

06.00 ì ÓÒÚÂÌÛÍËÚÂ ÌËÌ‰Ê‡î -
‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî/Ô./- ÒÂË‡Î, Ò.4,
ÂÔ. 18

09.00 ì√Î‡Ò˙Ú Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇî /Ô./-
ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ ¯ÓÛ, ÂÔ. 2

10.00 ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡ ·ËÚÍ‡î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 5

11.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î/Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ. 13

12.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî/Ô./ - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 16

13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./ -
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ìœËÌˆ ”ËÎˇÏî /Ô./- ƒ‡-
Ï‡, —¿Ÿ, 2002 „., ¬ ÓÎË-
ÚÂ: ƒÊÓ‰‡Ì ‘Ë‰‡, Ã‡-
ÚËÌ “˙Ì˙, “ÓÏ‡Ò ÀÓÍË˙,
≈‰Ë  ÛÔ˙, “ÓÏ ‘ÂÎ,  ‡Ó-
ÎËÌ œËÍ˙ÎÒ, ƒÊÂÈÏÒ
”ÓÚÒ˙Ì, –ÓÁÏ‡Ë ÀË˜ Ë ‰.

16.00 ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡ ·ËÚÍ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 6

17.00 ìÀÓ‚ˆË Ì‡ ‡ÌËÏ‡ˆËËî- ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 1

18.00 ì ÓÒÚËî- ÒÂË‡Î, Ò.4, ÂÔ. 19
19.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî-ÒÂË‡Î, ÂÔ. 17
20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡ÍÚÛ-

‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ÿ‡ÏÔËÓÌÒÍ‡ ÀË„‡: —ÚÛ‰ËÓ
21.30 ÿ‡ÏÔËÓÌÒÍ‡ ÀË„‡:
00.05 ÿ‡ÏÔËÓÌÒÍ‡ ÀË„‡: Œ·ÁÓ

Ì‡ Í˙„‡
00.15 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-

‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

01.00 ì ÓÒÚËî /Ô./- ÒÂË‡Î
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ФУТБОЛ

гледайте

ПО БТВ
ЕКШЪН

ШАМПИОН-
СКА ЛИГА

21.45 Челси
- Бенфика

ПО ДИЕМА
21.45 Реал Мадрид - АПОЕЛ

ì¿î √–”œ¿,
XXII  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

  1. ЦСКА 2 2 1 7 3  2 4 6 : 1 3 5 4
 2. ЛУДОГОРЕЦ 2 2 1 5 3  4 4 9 : 1 3 4 8
 3. ЧЕРНОМОРЕЦ 2 2 1 4 5  3 4 1 : 1 0 4 7
 4. Литекс 22 14 5  3 39:17 47
 5. Левски 22 15 0  7 36:20 45
 6. Славия 22 12 4  6 34:28 40
 7. Локо Пд 22 12 4  6 29:25 40
 8. Черно море 22 12 4  6 28:11 40
 9. Миньор 22  7 6  9 25:25 27
10. Берое 22  5 6 11 21:32 21
11. Монтана 22  5 5 12 19:37 20
12. Ботев Вр 22  4 6 12 16:30 18
13. Локо Сф 22  4 5 13 19:39 17
14. Видима 22  3 4 15 11:41 13
15. Калиакра 22  2 4 16 17:44 10
16. Светкавица 22  1 4 17 6:51  7

резултати

XXIII Í˙„: 06.04 (ÔÂÚ˙Í), 17.00 ÀÓÍÓ œ‰ -
¬Ë‰ËÏ‡; Ò˙·ÓÚ‡, 15.30 ÀËÚÂÍÒ - ÃËÌ¸Ó (“¬ 7);
17.00 ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ - ¡ÓÚÂ‚ ¬; 19.00  ‡ÎË‡Í‡ -
—Î‡‚Ëˇ; ÌÂ‰ÂÎˇ, 13.30 ◊ÂÌÓÏÓÂˆ - ◊ÂÌÓ
ÏÓÂ; 16.00 ÀÓÍÓ —Ù - ÀÂ‚ÒÍË (¡Õ“ 1); 17.00
¡ÂÓÂ - ÃÓÌÚ‡Ì‡; ÔÓÌÂ‰ÂÎÌËÍ, 19.00 ÷— ¿ -
—‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡ (“¬ 7).

ÀÂ‚ÒÍË - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ
0:1 —ÚÓˇÌÓ‚ (37) ◊ 
—Ú‡ÓÍËÌ (87), …Ó‚Ó‚ (90+2) À, √ÓÎÛ·Ó-
‚Ë˜ (90+2) À√; ¡ÂÓÂ - ÀÓÍÓ œ‰ 1:1 1:0
 ‡ˇ‰Ó (24), 1:1 «Î‡ÚËÌÒÍË (89-‰); —Î‡‚Ëˇ
- ◊ÂÌÓÏÓÂˆ 1:1; ¡ÓÚÂ‚ ¬ - ÀËÚÂÍÒ 1:3;
¬Ë‰ËÏ‡-–‡ÍÓ‚ÒÍË - ÷— ¿ 0:1; ◊ÂÌÓ ÏÓÂ
- ÀÓÍÓ —Ù 3:0; —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡ -  ‡ÎË‡Í‡
1:0; ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ÃËÌ¸Ó 1:2.

Стойчо Младенов мл.
напусна Локо Сф

Стойчо Младенов младши на-
пусна Локо Сф тъкмо преди мача с
Левски. По-малкият син на треньо-
ра на ЦСКА разтрогна договора си
заради хронична контузия, която
му пречи да играе. Запознати с
бъдещите му планове твърдят, че
той ще започне работа в ДЮШ на
ЦСКА. Батко му Александър Младе-
нов пък подписа договор с Локомо-
тив Сф и предстои да бъде карто-
текиран. Същото се отнася и за
Атанас Борносузов.

„Железничарите”
домакинстват
на „Армията”

Локо Сф ще домакинства на ста-
дион “Българска армия” до края на
сезона. Босът на железничарите
Николай Гигов вече се е договорил
с ръководството на ЦСКА, тъй като
МВР не иска да охранява домакин-
ските срещи на Локо, ако те се
играят в “Надежда”. Именно заради
това “червено-черните” загубиха
служебно с 0:3 домакинството си на
Славия в XXI кръг на “А” група. Един-
ственият домакински мач на Локо,
който няма да е на “Армията”, ще
е този срещу Левски, който е на
Националния стадион в неделя.

16-годишен замества
Присо в ЦСКА

16-годишният юношески нацио-
нал Тихомир Маджарски ще замести
Нджонго Присо в ЦСКА. Камеру-
нецът ще пропусне още 6 мача на
“армейците”, след като бе наказан
от Дисциплинарната комисия на
БФС, и ще се върне чак за послед-
ните 2 кръга от първенството. Ма-
джарски е препоръчан на Стойчо
Младенов от шефа на ДЮШ на ЦСКА
Спас Джевизов.

кратки

Феновете на Левски издигнаха по време на мача с Лудогорец (0:1) транспарант с надпис:
“Стенли, Синя България е с теб!” в подкрепа на капитана на националния ни отбор

Седми срам
за Левски
„Сините” паднаха и от Лудогорец
и приключиха битката за титлата

Л

Марин МИЛАШКИ

евски записа 7-ата
си загуба в “А” гру-
па този сезон, след
като падна и от
есенния първенец

Лудогорец с 0:1 в дербито
на ХХII кръг. “Сините” при-
ключиха и с амбициите за
титлата, защото се смъкнаха
до 5-о място с 45 точки, а
лидерът ЦСКА е с 54 т. Гола
пред 10 000 души на ст. “Ге-
орги Аспарухов” вкара пле-
менникът на Йордан Лечков
- Иван Стоянов (37) след пас
на Емил Гъргоров-Бадема.
Тимът на Георги Иванов-Гон-
зо можеше да падне и с още
повече, но вратарят Пламен
Илиев, единственият играл
на ниво от Левски, направи
няколко решителни спасява-
ния. Младият страж бе и
единственият “син” футбо-
лист, който поздрави фено-
вете на “Герена” след загу-

бата. Всичките негови съот-
борници пък се затичаха
към тунела веднага след
като чуха последния съдий-
ски сигнал. За старши тре-
ньора Георги Иванов-Гонзо
това бе 6-а загуба начело
на Левски. И 2-та тима при-
ключиха мача с намалени

състави, след като реферът
Николай Йорданов натири
Орлин Старокин (87) и Хри-
сто Йовов (90+2) от Левски и
Урош Голубович (90+2). По-
следните 2-ма видяха ди-
ректно червения цвят, след
като се сбиха в добавеното
време. Следващите 2 мача
на “сините” ще пропусне и
Владимир Гаджев, който по-

лучи 9-и жълт картон за се-
зона и ще бъде наказан ав-
томатично.

За Левски това е 3-то
поредно поражение и 3-ти
мач без отбелязан гол. Лудо-
горец пък се върна в борбата
за титлата, след като
прекъсна серията си от 3
поредни загуби и излезе вто-
ри на 6 т. от ЦСКА.

След мача

ГЕОРГИ ИВАНОВ,
ТРЕНЬОР НА ЛЕВСКИ:
“Може и да не успеем да

се класираме за евротур-
нирите. Има много мачове,
преките конкуренти също
имат двубои помежду си.
Левски ще се бори докрай.
Много е тежко след 3 по-
редни загуби. Аз съм вино-
вен за това, което се слу-
чи. Дори и да дойде нов
треньор, някой мисли ли, че
ще промени нещо за 3 дни.
На феновете мога да кажа,
че съжаляваме”.

ВЛАДИМИР ГАДЖЕВ,
ПОЛУЗАЩИТНИК:
“Още малко ще ме

изтърпят (феновете). Тежко
е след 3 загуби. Не знам
какво да кажа. Стига с този
късмет. Липсва ни и класа.
За шансове за титлата няма
да говорим. Немалко търпя,
но сега съм много афекти-
ран и не ми се говори. Като
казвам, че ще ме изтърпят, имам предвид, че ще
свърши сезонът и няма да има кого да освиркват.
Феновете са прави, след 3 загуби им е тежко”.

ЙОРДАН МИЛИЕВ, ЗАЩИТНИК:
“Направо не знам. Нормално е да сме ядосани. Не

е сериозно 3 мача да нямаме точка. Имахме положе-
ния, бяхме мотивирани, но получихме гол и всичко
тръгна назад. Явно някои футболисти не заслужаваме
да носим фланелката на Левски”.

ИВАЙЛО ПЕТЕВ, ТРЕНЬОР НА ЛУДОГОРЕЦ:
Може би има защо феновете на Левски да ни апло-

дират. Това ме прави щастлив. Изиграхме мача много

правилно в тактически план. Чакахме своя шанс и бях-
ме прагматични, като дори можехме да вкараме още
голове. За първи път от няколко срещи насам и
късметът беше на наша страна, след като той ни обърна
гръб в изминалите двубои. Не сме се отказали от тит-
лата и ще направим всичко възможно да се завърнем
там, където ни е мястото”.

ИВАН СТОЯНОВ, АВТОР НА ГОЛА:
“Възможно е да съкратим разликата с ЦСКА. Чака-

ме “червените” да сгрешат, но и ние трябва да побеж-
даваме. На “Герена” ни беше много трудно, защото
все пак това е Левски”.

НАСКО СИРАКОВ
НАПАДНА ГОНЗО

Наско Сираков сериозно нападна Георги Ива-
нов и цялото ръководство на Левски след загу-
бата от Лудогорец. Бившият ръководител на “си-
ните” продължи словесната си атака чрез соци-
алната мрежа Facebook, като този път явно бе
доста разгневен и не спести хапливите си реп-
лики спрямо Гонзо и компания. Сираков написа
първото си съобщение веднага след края на
мача, а то бе: “Един въпрос към Гонзо??? Кой
докара тези играчи в ЛЕВСКИ????????”

Бившият нападател обаче не спря дотук и
продължи още по-остро като постави под въпрос
качествата на Георги Иванов: „Втори въпрос към
Гонзо?? Знаеш ли, че футбола като материя не
го РАЗБИРАШ?????”

Малко по-късно пък Сираков вече призова
всички в „синия” клуб да се махнат: „Трети въпрос
към всички в ЛЕВСКИ?? КОГА ще се изметете
от ГЕРЕНА????“

“Ще говорим в
четвъртък. Не е корект-
но сега да го правя,
защото собственикът
Тодор Батков е в чуж-
бина. Бяхме си дали
срок 24 април, но за
тази седмица нещата
коренно се промениха
след 2-те поредни за-
губи. Гонзо обаче ще
направи всичко в име-
то на Левски. Особено
сега след 3-ата поред-
на загуба. Те и 2-3 са
недопустими за отбор
с претенции за титла-
та. В четвъртък ще ка-
жем всичко оконча-

ИВО ТОНЕВ: ЩЕ ВЗЕМЕМ
ТЕЖКО И ТРУДНО РЕШЕНИЕ

телно, защото някои
неща ни изненадаха
недотам приятно. Ос-
тавам с впечатление-
то в дадени моменти,
че някои хора не са
приели Левски като
кауза, а като нещо,
което им е задължено.
А Левски не е на ни-
кой. След 2 поредни
загуби 10 000 пак дой-
доха на мача и до 90-
ата минута не спряха
да подкрепят отбора.
Работя доста време
във футбола в Бълга-
рия. Тези 10 000 ме
изненадаха. Не бях

виждал такава подкре-
па. От първия месец се
опитвах да бъда по-
дипломатичен, и зато-
ва ме заболя, че стра-
дам повече от левска-
рите. Животът ми не
зависи нито финансо-
во, нито по друг начин
от Левски, но ми е
страшно болно. Време-
то за дипломатичност
обаче свърши. В
четвъртък ще обявим
трудни и тежки реше-
ния”, заяви изпълни-
телният директор на
Левски Иво Тонев
пред Дарик радио.

БОСОВЕ НА ВИЛА ПРИ
СТИЛИЯН В БОЛНИЦАТА

Снимки БГНЕС

 Мениджърът на Астън Вила Алекс Маклийш, собст-
веникът на тима Ранди Лернър и изпълнителният ди-
ректор Пол Фолкнър посетиха българския капитан в
болницата в Лондон, за да покажат подкрепата си към
него и семейството му. Алекс Маклийш каза, че е бил
изумен от желанието на Стилиян да говори за футбол,
като българинът, който започна лечението си в поне-
делник, дори е поискал да се яви на тренировката на
Вила на базата “Бодимоор Хийт”. “Стан показва из-
ключително висок дух, пълна непримиримост”, каза
Маклийш. “Само Господ знае какво се случва в глава-
та на момчето, но той е капитан на Астън Вила. Стан се
показа като истински лидер и просто иска да остави
това нещо зад себе си. Мисля, че е прекалено рано да
мислим как ще му се отрази това в дългосрочен план.
Той е изправен пред сериозна битка и ще трябва да се
бори”, каза още наставникът на Вила.

Антонио Валенсия
е пратил

топката в
мрежата под

плонжа на
вратаря на

Блекбърн Пол
Робинсън в мача

от 31-вия кръг
на Премиърлийг,

спечелен от
Манчестър

Юнайтед с 2:0
като гост на

“Иууд Парк”.
Юнайтед дръпна
на върха с 5 т.

пред градския
съперник Сити 7
кръга преди края
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Сираков
нападна Гонзо
след 7�ия срам
на Левски

кратки

гледайте

ПО БНТ СВЯТ
ВОЛЕЙБОЛ

17.30 Пирин Балкан-
строй - ЦСКА

ПО ЕВРОСПОРТ
КОЛОЕЗДЕНЕ

НА ПИСТА
10.30 СП в Мелбърн

КЪРЛИНГ
СП за мъже в Монреал
15.00 Швеция - Канада

ПО ЕВРОСПОРТ 2
КЪРЛИНГ

СП за мъже в Монреал
20.00 Франция - Дания

Родната федерация ще създаде Музей на тениса,
в който ще бъде отразена вековната история на този
спорт у нас. Той ще се помещава на територията на
изцяло реновирания Български национален тенис
център “Карлсберг” в Борисовата градина в София.

Федерацията обявява инициатива за даряване на
предмети, свързани с откриването на Музея на тени-
са. Архивните материали (снимки, плакати, книги, до-
кументи, купи, медали, ракети, топки, екипи и др.) ще
бъдат изложени в постоянна експозиция. Към всеки
дарен предмет ще има кратка историческа справка,
а дарителите ще получат специални грамоти.

Националният отбор на България по
хокей на лед за мъже излезе за първия
си мач от световното първенство в Со-
фия с голям транспарант в подкрепа на
капитана на националния отбор по фут-
бол Стилиян Петров. “Ние сме с теб. От
българските хокеисти”, опънаха афиша
те пред близо 1500 зрители в Зимния
дворец в столицата, дошли за дебютния
им мач с ЮАР. После нашите сразиха
южноафриканците с 4:1 и си осигуриха
оставане в дивизия II, група В, което
беше програмата им минимум. Дебют-
ният гол на шампионата вкара след
красив индивидуален рейд Георги Ис-
кренов. После синът на футболната ле-
генда Божидар Искренов бе определен
и за играч на мача навръх 22-ия си рож-
ден ден. От трибуните ревностно го
подкрепяше баща му Гиби Искренов,
заслужил прозвището Радостта на на-
рода. За нашите се разписаха и натура-
лизираните руснаци Станислав Мухачов
и Алексей Йотов, както и Петър Хаджи-
тонев.

Непосредствено преди мача ни с
Южна Африка министърът на физичес-
кото възпитание и спорта Свилен Ней-
ков откри световното първенство по хо-

Българският колоездач проекто-
олимпиец Данаил Петров, който кара
за испанския тим Каха Рурал, завърши
на престижното 7-о място на пробега
“Голямата награда на Мигел Индурайн”
в Испания. Роденият в Казанлък бегач
финишира 17 секунди след победителя
Даниел Морено (Исп) от руския тим
Kaтюша. Маршрутът, дълъг 179.3 км,
беше от Естела до Базилика дел Пуй, а
наградата носи името на големия ис-
пански колоездач, петкратен триумфа-
тор на Тур дьо Франс. Испанецът Море-
но измина разстоянието за 4.54:34 ч.,
като изпревари на финалния спринт
сънародниците си Микел Ланда с 2
секунди и Анхел Maдрасо със 7. По тра-
сето имаше 4 премии за катерачи и два
междинни спринта.

олимпийската квалификация
в София (8-13 май). Играчите
работят под ръководството
на помощника на Радостин
Стойчев Георги Петров. В за-
ниманията в зала “Сиконко”
участват левскарите Георги
Братоев и Симеон Александ-
ров, славистите Борислав
Георгиев и Венци Рагин, ве-

Павел Маринов от шампиона
ЛУКойл беше включен в последния
момент в тазгодишния HDI Мач на
звездите по баскетбол. 198-санти-
метровият баскетболист ще замени
контузения си колега от Левски
Джъстин Елър. Американецът скъса
връзки на загрявката преди мача с
ЛУКойл преди десетина дни. Мари-
нов, който ще играе в тима на “Той-
ота”, потвърди, че ще се включи и в
конкурса за забивки, в който е тра-

кей на лед за мъже, дивизия II, група В.
“Искам да изкажа задоволството си,

че София отново приема форум от тол-
кова висок ранг. Сигурен съм, че орга-
низационният комитет и федерацията
ще предложат отлични условия на на-
шите гости и България ще се представи

Швейцарският колоездач Фабиан Канселара от отбора на Радиошак Нисан даде
пресконференция в Базел, след като претърпя операция на счупената дясна

ключица. Канселара, олимпийски шампион от Пекин 2008 в бягането по
часовник и 4-кратен световен шампион в същата дисциплина, се контузи при

падане по време на последния етап в Обиколката на Фландрия в неделя

Карамаринов чете
лекции в Кувейт

Добромир Карамаринов ще
чете лекции в Кувейт в качест-
вото си на президент на Асоци-
ацията на балканските атлети-
чески федерации (АБАФ). Той е
приел поканата на световната
федерация за 3 сесии. Участие в
3-дневния семинар, който започ-
на вчера, ще вземат президенти-
те и генералните секретари на
атлетическите федерации на
страните от Персийския залив -
ОАЕ, Катар, Кувейт, Бахрейн,
Оман и Саудитска Арабия. Лекци-
ите на шефа на родната лека
атлетика ще бъдат на тема
“Организацията на работа в ре-
гионалните атлетически асоциа-
ции”.

Берое приема Купата
на БФБаскетбол

Стара Загора и местният
Берое приемат Купата на БФБа-
скетбол за отборите от “А” гру-
па мъже, на 8 и 9 април, непосред-
ствено след Мача на Звездите. В
1/2 финалите в неделя Овъргаз
Home Line и Академик Благоев-
град играят от 17.00 ч., а дома-
кинът Берое посреща Академик
Пловдив в 19.15 ч. В понеделник
малкият финал е също от 17.00
ч., а спорът за трофея ще започ-
не от 19.15 ч.

Кентъки стана
колежански шампион
на САЩ

Отборът на Кентъки се нало-
жи над Канзас с 67:59 и за 8-и път
триумфира като шампион на
САЩ сред университетските и
колежанските отбори. “Дивите
котки” водеха в резултата на
почивката с 41:27 и до края на
срещата нито веднъж не позво-
лиха на противника да се върне
в мача и да съкрати пасива си под
5 т. Дорън Ламб вкара 22 т.,
Маркис Тигю добави 14, а Майкъл
Кид-Гилкрист завърши с 11. Тай-
шоун Тейлър вкара 19 за Канзас,
Томас Робинсън наниза 18, но само
6 т. от игрова ситуация. Отлич-
ната защита на Кентъки беше
водена от центъра-гигант Антъ-
ни Дейвис, който вкара 6 т. от 10
стрелби, но пък спечели 16 борби,
6 блока и 5 асистенции. “Спече-
лихме благодарение на невероят-
ната защита, която изградихме
през първото полувреме”, радва-
ше се треньорът на победители-
те Джон Калипари.

Данаил Петров
7-и за ГП на
Мигел Индурайн

7 волейболисти
вече тренират
Помощникът Георги Петров готви играчи
от Левски, Славия и Христо Цветанов

теранът Христо Цветанов
(Лион, Фр), Владислав Ива-
нов (Констанца, Рум) и Тео-
дор Богданов (Нефтохимик
2010), които приключиха с
клубните си ангажименти
този сезон.

До края на седмицата тре-
нировките ще са  едноразо-
ви, а от понеделник съставът
ще започне да се подготвя в
тренировъчната зала към
“Арена Армеец”, и то по 2
пъти на ден. Групата от во-

лейболисти ще се увелича-
ва, като веднага щом избра-
ниците на Стойчев приклю-
чат с мачовете за своите
клубове, ще се присъединя-
ват към вече трениращите в
София.

Волейболистите ще оста-
нат в София до 18 април,
след което се местят в Бла-
гоевград за 4 дни.

В олимпийската квалифи-
кация България ще се бори
за единствената квота за

Лондон 2012 с други 7 от най-
силните отбори в Европа.
Владо Николов и компания
стартират с мач срещу Сло-
вения на 8 май от 20.45 часа,
на 9-и играят с европървене-
ца Сърбия (20.45). На 10-и
нашите национали ще почи-
ват, а на следващия ден сре-
щат Испания в същия час.
Финалът между победители-
те в двете групи е на 13 май
от 20.45 ч.

След това започват мачо-
вете за Световната лига сре-
щу Аржентина, Португалия и
Германия, а финалите също
ще бъдат в “Арена Армеец”.

С
едем волейболисти
от мъжкия ни нацио-
нален отбор старти-
раха подготовка за

Създават Музей
на тениса у нас

диционно един от най-атрактивните
участници. Тодор Славов, най-доб-
ре класиралият се български пилот
в Световния рали шампионат, също
ще стане част от баскетболното шоу.
Той ще представи в залата модел
на “Тойота”, който ще бъде препят-
ствие за кандидатите, желаещи да
спечелят конкурса за забивки. Спе-
циален гост на събитието е бившият
играч от НБА Денис Родман. 5-крат-
ният шампион на НБА (1989-1990 с

Детройт Пистънс и 1996-1998 с Чи-
каго Булс) ще организира и курс за
млади таланти. Днес децата могат
да се запишат за участие на промо-
ционална цена от 125 лв., като в
цената са вклюени т-шърти, билет
за мача и картичка с личен авто-
граф на Родман. Кампът е двудне-
вен и ще се състои на 6 и 7 април
в “Арена Армеец”. Записвания на
телефон 0885 22 13 12 - Галин Сто-
янов, или на camp@all-star.bg.

Хокеистите подкрепиха Стилиян и биха ЮАР

като отличен домакин”, каза министърът
и пусна първата шайба за мача на на-
шите срещу южноафриканците, а после
я получи като сувенир.

Резултатите от първия ден: Бълга-
рия - ЮАР 4:1, Белгия - Мексико 9:2,
Китай - Израел 9:5

Хокеистите от националния тим излязоха
на леда с плакат “Стилияне, ние сме с

теб!” в подкрепа на капитана на футболния
тим на България преди дебютния си

мач с ЮАР от Световното първенство в
Дивизия II, група В, спечелен с 4:1

Снимка БГНЕС

„Забивачът” Павел Маринов сменя
Джъстин Елър за Mача на звездите
„Забивачът” Павел Маринов сменя
Джъстин Елър за Mача на звездите
„Забивачът” Павел Маринов сменя
Джъстин Елър за Mача на звездите
„Забивачът” Павел Маринов сменя
Джъстин Елър за Mача на звездите
„Забивачът” Павел Маринов сменя
Джъстин Елър за Mача на звездите


